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Napriek napätej  
finačnej situácii v obci 
na konci roka 2011 po
slanci odmietli riešiť 
výstavbu nového mos
ta z úveru. Zvýšili po
dielové príjmy na ma
ximum a zoškrtali vý
davky, čím dosiahli, 
že most sa bude stavať 
bez úveru.

Obec Rabča minulý 
rok dosiahla najväčšie 
výdavky v histórii  
obce:  4 447 469 eur 
(134 mil. Sk) a napriek 
tomu sa podarilo 
udržať vyrovnaný 
rozpočet obce.  
V obci sa v roku 2011 
postavilo najviac.

stavebný 
ruch 
skončil

V celoslovenskej 
súťaži MIESTNE 
NOVINY 2011 o naj-
lepšie obecné  novi-
ny, atď. v súťažnej 
kategórii noviny, … 
nad 1  000 obyvate-
ľov sa umiestnil Rab-
čiansky CHÝRNIK 
opäť na 1. mieste.

Stále žijú 
v našej obci ľudia, 
čo ničia náš spoloč-
ný majetok. Ničia ho 
preto, lebo si to mô-
žu dovoliť. Nikto nik-
dy ničiteľov nevidel. 
Veď nie sme udava-
či. Obecní policaj-
ti nie sú, štátna polí-
cia – je to vec obce. 
Rozmohli sa kráde-
že, drogy…

Rabčiansky
CHÝRNIK 
znovu PRVÝ Pozemkový úrad 

upozorňuje všetkých 
stavebníkov, ktorí po
žadujú vyňatie z pôd
neho fondu, že sú
hlas získajú len ak bu
de prístupová ces
ta k ich pozemku pre
vedená na obec v cel
ku alebo musia mať pí
somný overený súhlas 
všetkých spoluvlastní
kov cesty.

STAVEBNÍCI
POZOR
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V. Briš

Je noc. Vonku zúri 
vietor s dažďom. 
Uvelebený v teplej oby-
vačke pozerá televízor. 
Zazvoní mobil. HORÍ!
Zavolá ďalším dob-
rovoľným hasičom. 
Oblek. Behom k ha-
sičke. Štart. Hasenie 
plameňov. Učmudený, 
mokrý, líha nad ránom 
unavený do postele. 
POMOHLI SME.
Taká je práca dobro-
voľných hasičov Rabče. 
Stále ich potrebujeme. 
Pod vedením doteraj-
šieho predsedu Jozefa 
Galisa je to vynikajúca 
partia chlapov a žien, 
mladých aj tých star-
ších, čo nám nezištne 
všetkým pomáhajú. 
Verím, že takí budete 
naďalej.  
VĎAKA, ŽE STE!
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Aj krátky prívAlový dážď 
UkÁZAL SILU

Vážení spoluobčania!
Nový rok nie  je  len údaj v ka-

lendári,  ale  pre  každého  z  nás 
znamená aj začiatok nových plá-
nov, predsavzatí a určenie si no-
vých  cieľov,  ktoré  by  sme  počas 
nastávajúceho  roka  2012  chceli 
uskutočniť.

V  súkromnom  i  pracovnom 
živote.  Je  to  však  aj  čas    obzre-
tia  sa  späť  a  zhodnotenia  toho, 
čo sme uplynulý rok zažili, vyko-
nali, či nestihli urobiť. Život člo-
veka je sám o sebe pestrý a kaž-
dého z nás postretli aj zlé dni na-
plnené trápením, smútkom a ne-
zdarom, ako aj dni dobré, veselé, 
radostné  a  šťastné.  A  na  tomto 
dobrom je potrebné ďalej stavať, 
rozvíjať veci započaté a nebáť sa 
prekážok, ktoré určite počas na-
stúpenej cesty prídu.

Aj  samotná  naša  obec  po-
čas  uplynulého  roka  prekonáva-
la prekážky, ale sa aj tešila z do-
končených  diel  a  úspechov.  Dú-
fam,  že  aj  Vy  občania  ste  preží-
vali úspechy našej obce a všetky 
pozitívne  udalosti,  ako  aj  vyko-
nané  práce  na  zveľaďovaní  obce 
s  radosťou  a  záujmom.  Pretože 
všetko sa urobilo a robí pre zlep-
šenie a skvalitnenie života obča-
nov v obci Rabča.

Verím, že s pomocou  poslan-
cov  obecného  zastupiteľstva  vy-
riešime  nejeden  problém.  Ne- 
chcem  sa  v  tomto  príhovore  do-
týkať  jednotlivých  akcií,  ktoré 
sme v obci uskutočnili, toto všet-
ko musia  posúdiť samotní  obča-
nia, čo sa pre nich v minulom ro-
ku  urobilo.  Nie  vždy  je  situácia 
ľahká – v spoločnosti, v dedine či 
v  rodine,  niekedy  si  myslíme,  že 
sme urobili pre danú vec všetko, 
ale  nakoniec  sa  stretáme  i  s  ne-
pochopením  a  nevôľou,  ale  i  ta-
kéto veci prináša bežný život.

Dnes  však  bilancujeme  a  za-
mýšľame  sa  nad  vecami,  ktoré 
sa stávajú postupne minulosťou,  
a rovnako i zvedavo hľadíme do-
predu,  na  dni,  ktoré  sú  pred  na-
mi  a  zamýšľame  sa  nad  tým,  čo 
všetko  je  ešte  potrebné  urobiť. 
Pre  rok  2012  má  obec  napláno-
vané nie malé úlohy, a to hlavne  

dokončenie  rozpracovaných  in-
vestičných  akcií,  ako  je  zberný 
dvor,  nadstavba  24  b.  j,  kde  bu-
de  vytvorených  8  bytových  jed-
notiek,  kolaudácia  námestia, 
dom  smútku,  ako  aj  začať  s  vý-
stavbou nového mosta, na ktorý 
je už vypracovaná projektová do-
kumentácia  a  začíname  s  vyba-
vovaním  stavebného  povolenia. 
Samozrejme,  okrem  týchto  ak-
cií budeme robiť  i ďalšie činnos-
ti, ktoré si vyžiadajú bežné potre-
by obce. Veľa miesta by bolo tre-
ba na vymenovanie všetkého,  čo 
sa urobilo, a hlavne čo sa v nastá-
vajúcom  období  plánuje  urobiť. 
To  všetko  bude  zverejnené  v  na-
šom Rabčianskom chýrniku. Eš-
te  veľa  vecí  je  potrebné  v  našej 
obci vybudovať, vylepšiť a skráš-
liť.  Ale  zase  na  druhej  strane  je 
treba  sa  do  budúcna  pozerať  re-
álne, uprednostniť také projekty, 
ktoré sme schopní v rámci nášho 
ľudského úsilia a hlavne financií  
zvládnuť.   Mojím osobným žela-
ním je neustála spolupráca  s Va-
mi, občanmi obce, vždy si budem 
vážiť Vaše dobré a povzbudzujú-
ce  rady,  Vašu  spoluprácu,  ocho-
tu a toleranciu.

Chcel  by  som  sa  v  tejto  chví-
li  úprimne  poďakovať  všetkým, 
ktorí  svojou  prácou  a  snahou 
v uplynulom roku prispeli k roz-

voju  a  zveľadeniu  obce  Rabča. 
Ďakujem  členom  všetkých  spo-
ločenských  organizácií  v  obci, 
členom  občianskeho  združenia, 
súkromným  organizáciám,  roľ-
níckemu družstvu, chcem poďa-
kovať aj jednotlivcom, ktorí den-
nodenne  dokazujú,  že  im  osud 
našej obce nie je ľahostajný.

Ďakujem  Vám  touto  cestou 
za  spoločne  vykonanú  prácu 
v prospech obce Rabča.

V  prichádzajúcom  Novom 
roku  Vám  v  mene  svojom  a  tiež 
i  v  mene  svojich  spolupracovní-
kov, v mene  všetkých poslancov 
obecného zastupiteľstva, prajem 
veľa sily a šťastia v každodennom 
živote.  Prijmite,  prosím,  aj  že-
lanie  pevného  zdravia,  vzájom-
ného  pokoja  a  harmónie,    zlep-
šenie  medziľudských  vzťahov, 
nech  nás  v  našej  dedine  nezaťa-
ží  nezamestnanosť  a  nedosta-
tok,  nech  Vám  prinášajú  šťastie 
Vaše  deti  a  nech  sa  dlho  môže-
te tešiť z prítomnosti Vašich naj-
bližších. Rozdávajme okolo seba  
dobrú náladu, usilujme sa preko-
nať zlo dobrom, znášajme nedo-
rozumenia  a  ceňme  si  to,  čo  má 
naozaj hodnotu.

Dušan Ratica, 
starosta obce Rabča 

Rozdávajme dobrú náladu, ceňme si to čo má naozaj hodnotu

Zasadnutie Obecného 
zastupiteľstva obce Rab
ča z 29. júla 2011 č. 8 (ďa
lej len OZ). Celý text zápis
nice s uznesením je zve
rejnený na www.rabca.sk 
v časti dokumenty, uzne
senia.

Riešenie sťažnosti maji
teľov LAVERNY a PIZ
ZÉRIE z dôvodu vniknu
tia dažďovej vody z ná
mestia 

Ing.  Pavol  Harbut  uvie-
dol,  že  ich  v  bare  Laverna 
stále  vytápa.  Zateká  spo-
za  kultúrneho  domu  a  za-
tápa  im  zadnú  miestnosť. 
Poslankyňa  K.  Budzelo-
vá  uviedla,  že  voda  vnik-
la aj do   pizzérie p. Adam-
číkovej. 

Poslanec  a  konateľ 
RABČAN,  s.r.o.  P.  Koby-
liak  uviedol,  že  Rabčická 

cesta  je  vyspádovaná  ku 
kultúrnemu  domu  a  tak 
podmoká  kultúrny  dom. 
Problém  je  v  tom,  že  tam 
nie  je  ešte  zvedená  povr-
chová dažďová voda a všet-
ko  pretečie  štrkom  do-
le.  Bude  sa  to  robiť.  Ďalší 
problém je, že teraz pršalo 
týždeň a pri kultúrnom do-
me  nie  sú  dokončené  od-
tokové  rigoly.  Čo  sa  týka 
škôd, treba ich uplatniť cez 
poisťovne.

P.  Harbut  sa  vyjadril  aj 
k  prípadnému  zvyšovaniu 
ceny  nájomného  za  pre-
najaté  nebytové  priesto-
ry:  „Dostal holé priestory 
bez stierok, nebola tam vo-
da, elektrika, veľa investo-
val do priestorov. Tým, že je 
tu nové námestie, im to ne-
pomôže. Terasu ani nech-
ce prenajať, lebo tu  ani nie 
je leto a pre neho to nehrá 

žiadnu rolu. Ľudí má stá-
le rovnako. Ak by dostal ho-
tový priestor, do ktorého by 
nič nemusel investovať,  tak 
nepovie ani slovo, keď mu 
zvýšia nájom. Nájom pla-
tia zvýšený každý rok o in-
fláciu.“ 

Vyjadrila  sa  aj  p.  Mo-
nika  Adamčíková:    „Nie 
je to fér, keď ona má pizzé-
riu otvorenú celý rok, tak 
platí aj v lete aj v zime. Ten 
kto má terasu, tak platí len 
za určité obdobie. Ing. Har-
but – ak sa stanoví cena 
za m2 za terasu, tak potom 
si dajú žiadosť. Najskôr 
musí vedieť cenu.“ 

Kontrolór – letná terasa 
je súčasť podniku. 

Ing. Harbut – tu  ide  len 
čisto  o  nájom,  elektrika 
a  voda  je  zvlášť.  Niekde  je 
v  nájme  zarátaná  aj  voda 
a elektrika. 

Monika  Adamčíková 
– ona je tu tiež preto, kvôli 
terase  a  výške  nájmu.  Ná-
mestie  je  krajšie,  ale  je  to 
horšie z hľadiska parkova-
nia.

Starosta  –  uviedol,  že 
na  tomto  zastupiteľstve  sa 
nájom zvyšovať nebude, že 
zvyšovanie je v štádiu úvah 
a nájomcom obec vždy vy-
šla  v  ústrety  a  oslobodila 
ich  na  niekoľko  mesiacov 
od  nájmu.  Obec  nemôže 
stále niekoho dotovať.

Monika  Adamčíková 
–  ona  je  v  pizzérii  vo  dne 
v noci; že sa hovorí, že má 
veľa  ľudí,  tak  to  len  preto, 
lebo  je to výsledok  jej prá-
ce.  Teraz  tam  majú  stále 
tmu,  ako  sa  pristavil  kul-
túrny dom a zamurovali sa 
okná,  ľudia  sa  jej  sťažujú, 
že  ich  bolia  oči.  Poslanci 
uvedené  vzali  na  vedomie. 

Schválili cenu za prenájom 
verejného  priestranstva 
pod terasu za cenu 0,05 €/
m2/deň. 

Parkovacie miesta  
na námestí

Viacerí  poslanci  uvied-
li, že nie sú dobre vyrieše-
né parkovacie miesta pred 
kultúrnym  domom  a  opý-
tali sa prečo sú rovno, keď 
mali byť šikmo. 

Starosta  –  parkovacie 
plochy sa dali rovno preto, 
aby  sa  ušetril  priestor.  Ak 
to  nevyhovuje,  tak  sa  par-
kovacie plochy dajú šikmo. 

J.  Domin  –  treba  tiež 
urobiť  riadne  dopravné 
značenie. 

Prenájom verejného prie
stranstva na predaj:

JUDr.  Kriško  –  pre-
šiel okolité obce a zistil, že 
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Ľudská ľahostajnosť. 
Koľkých z nás sa to týka? 
Vieme plakať pri mno-
hých reláciách typu Mod-
ré z neba alebo Srdce pre 
deti. Rozčuľujeme sa, keď 
v správach ukazujú zá-
bery nehôd, kde zbytoč-
ne vyhasne ľudský život 
pre bezohľadnú jazdu vo-
diča. A čo robíme my? Je-
den príklad za všetky. 

Prvá tohtoročná ná-
dielka snehu a svätá om-
ša na Sviatok Nepoškvr-
neného počatia Panny 
Márie ráno o 7. hodine. 
Kto v tom čase prechádzal 
okolo nášho kostola, videl 
klasickú situáciu. Autá 
zaparkované popri ceste. 
Ja viem, že je to „nič nové 
na svete“, ale…  Veď aj ľu-
dová múdrosť hovorí: Do-
vtedy sa chodí s krčahom 
na vodu, kým sa nerozbije. 
A ten pomyselný krčah sa 
rozbiť mohol.

Sanitka so zapnutým 
majákom. Neviem, ku ko-
mu šli, ale viem, že ten do-
tyčný tú sanitku určite po-
treboval. Napriek tomu 

Cesta zarúbaná
musela zastať, lebo vďaka 
autám nemohla prejsť. Tí, 
ktorí ste tam boli, možno 
poviete, že bolo plno sne-
hu, fujavica a vozidlá ne-
boli schopné reagovať 
rýchlejšie. Jednoducho – 
nešlo to. Ale predvídať sa 
dá. Myslím, že aj vyhláška 
hovorí niečo o tom, že par-
kovať pri ceste sa smie, ale 
tak, aby jeden jazdný pruh 
zostal voľný.

A teraz na prichádza 
na rad známe keby…

Keby niekto dostal in-
farkt…

Keby niekto havaro-
val…

Keby sa malo narodiť 
dieťa…

Keby… skrátka, vždy tu 
ide o ľudský život.

KEBY… išlo o VÁS, 
ako by Vám bolo?

Asi by vám to už bolo 
jedno, lebo KEBY sanitka 
prišla neskoro, tak by ste 
ju už nepotrebovali. Lebo 
Vaša ďalšia jazda by už 
bola posledná.

Na cintorín. 
(kb)

15. 8. 2011 Stačil polhodinový prívalový dážď a napriek tomu, že rúrou pod mostom 
naďalej pretekala voda, vodná zdrž na Farskom bola v priebehu hodiny plná takmer 
po okraj. Zatopila aj bager. Vodná zdrž jasne ukázala, že hlavná prívalová vlna prichádza 
zo Slanej vody  a že má svoj význam. Je potrebné ešte dokončiť odtok vody vrchom tak, aby 
pretekajúca voda nespôsobila škodu a hlinenú hrádzu vysadiť vŕbami.

v  niektorých  obciach  vy-
berajú  až  6,60  €/m2/deň 
za  prenájom  verejného 
priestranstva na predaj. 

Starosta  –  uviedol,  že 
miestni  podnikatelia  sú 
veľmi  nahnevaní,  že  v  ob-
ci  sa  stále  rozmáha  trho-
vý  predaj,  prídu  na  1  deň 
zaplatia  z  miesta  len  od  3 
do  10  eur  a  zarobia  cez 
300 €.  Naši  podnikatelia 
zamestnávajú  aj  ľudí  z  ob-
ce, sponzorujú rôzne obec-
né akcie.  

JUDr.  Kriško  –  odpo-
rúča  stanoviť pevnú sumu 
na deň.

J.  Domin  –  navrhuje 
50 € vrátane vyhlásenia. 

K. Budzelová – navrhu-
je 30 € aj s vyhlásením.

Poslanci  sa  uzniesli 
na  poplatku  za  prená-
jom  verejného  priestran-
stva v Rabči za cenu 45 €/
deň  vrátane  1x  vyhlásenia 
v obecnom rozhlase.

Poďakovanie kaplánovi 
vdp. Miroslavovi  
Lettrichovi

Starosta  vyslovil  poďa-
kovanie  za  doterajšiu  spo-
luprácu a pomoc. Uviedol, 
že  veľa  urobil  hlavne  pre 
naše deti a ľudí, ktorí si ho 
počas jeho pôsobenia v na-
šej farnosti veľmi obľúbili. 

Vdp.  M.  Lettrich  –  po-
ďakoval  poslancom  za  po-
moc a dobrú spoluprácu. 

Poslanci  popriali  vdp. 
Lettrichovi  veľa  úspechov 
v  novej  farnosti  a  venova-

li mu spomienkový darček 
na Rabču. 

Rôzne – informácie  
starostu obce

Starosta  informoval 
o  kon trole  Správy  finanč-
nej  kontroly  zo  Zvolena 
na  projekt  Výstavba  kana-
lizácie  a  vodovodu  v  ob-
ciach  Świnna  –  Rabča 
s cieľom zlepšenia prostre-
dia  v  poľsko-slovenskom 
pohraničí.  Kontrola  do-
padla dobre.

Ján Božeňák
Žiada o náhradu škody, 

ktorá  mu  bola  spôsobená 
21. 7. 2011. V uvedený deň 
bola  veľká  zlievka  dažďa, 
čo  dokladá  aj  fotografia-
mi a voda z Ul. Grúňanskej 
mu  vtiekla  do  dvora,  kde 
mu  zmyla  štrk,  ktorý  mal 
ako  príjazdovú  cestu,  za-
topilo  mu  pivnicu.  Uvede-
né  sa  u  neho  opakuje  kaž-
dý  rok,  rodinný  dom  má 
úplne  podmokrený  a  ta-
kýto problém má tiež v zi-
me a na jar. Situácia sa stá-
le opakuje aj napriek tomu, 
že  sa  celoročne  stará  o  ri-
gol  popri  Grúňanskej  uli-
ci,  aby  sa  situácia  nezopa-
kovala. 

Poslanci  schválili,  aby 
p.  Božeňákovi  bol  zabez-
pečený  návoz štrku.   

Diskusia – Interpelácia 
J.  Domin  –  teraz  sa 

prestavuje  24  b.  j.  Opý-
tal  sa,  či  by  sa  práce  ne-

dali  presunúť  od  7.30  h.,  
nakoľko sú tam malé deti. 

P.  Kobyliak  –  v  prvom 
rade musia   nadstavbu za-
strešiť,  aby  im  nenapršalo 
do bytov – práce posunie. 

Ing. Jagnešák – chce dať 
zapísať  nadstavbu  Domu 
služieb  a  Urbárskeho  do-
mu  na  kataster.    Má  s  ob-
cou zmluvu o nadstavbe po-
lyfunkčnej  budovy,  kde  sa 
obec zaviazala odpredať Ur-
báru  aj  ½-vicu  zastavané-
ho  pozemku  a  vypracova-
ním GP. Uviedol aj, že p. Ju-
ritka vysťahoval garáž a os-
talo  tam  voľné  miesto,  či  si 
tam  môžu  postaviť  ako  Ur-
bár  nejakú  drevenú  garáž. 

Ing. Sahuľ – treba obno-
viť projekt na výstavbu ga-
ráží za domom služieb. 

Ing.  Jagnešák  –  opýtal 
sa,  že  cez  cestu  bol  nedo-
končený teplovod, či sa po-
nechal, alebo sa už zabetó-
noval. 

Kobyliak  –  nie,  nedo-
končil sa. 

Ing.  Jagnešák  –  opý-
tal sa, koľko stála protipo-
vodňová  zdrž.  Uviedol,  že 
podľa  neho  zdrž  nebude 
chrániť  pred  povodňami, 
ale skôr ohrozí centrum. 

Kobyliak  –  ešte  sa  tam 
budú  robiť  priepusty.  Za-
tiaľ to nestálo nič. 

Mgr. A. Piták – ako dlho 
sa  hrá  na  pohreboch?  Má 
informáciu,  že  niektorých 
ľudí  to  ruší.  Navrhuje  stí-
šiť hudbu.

V. Briš e-foto v. briš

3. 8. 2011 Nadstavba 10 nových b. j. na 24 b.j.. Práce reali-
zuje obecná RABČAN, s.r.o.
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POSLANCI SCHVÁLILI NA NÁMESTí
SVETELNú fONTÁNU

Dňa 30. septembra 
2011 sa uskutočnilo za
sadnutie Obecného za
stupiteľstva obce Rabča 
(ďalej len OZ). Celý text 
zápisnice s uznesením je 
zverejnený na www.rab
ca.sk v časti dokumenty, 
uznesenia. 

Na  úvod  starosta  pri-
vítal  nového  kaplána  Vdp. 
Ľubomíra Cvengroša.

Mlynská ulica
Starosta  uviedol,  že 

na Ul. Mlynská bola z obce 
zaslaná  výzva  na  odstrá-
nenie  oplotenia  tým  obča-
nom  na  Ul.  Mlynská,  kto-
rí  majú  oplotené  pozem-
ky,  ktoré  sú  vo  vlastníctve 
obce.  Títo  občania  sa  ma-
li  do  25.  9.  2011  vyjadriť 
k ďalšiemu postupu a to, či 
odstránia  oplotenie  resp. 
pristúpia  k  inému  právne-
mu vysporiadaniu. 

Mgr.  J.  Pienčak  uvie-
dol, že jemu pozemok odo-
vzdával  MNV  v  Rabči, 
konkrétne  neb.  predseda 
p. Ján Maťuga a neb. p. Jo-
zef Ratičák. Keď si zmeral 
dĺžku,  tak  má  presne  toľ-
ko, koľko vyplatil MNV. 

Prednosta  – obec  len 
prebrala  právny  stav 
z MNV Rabča.

Ing.  Ratica  navrhuje, 
aby  títo  občania  predloži-
li  geometrické  plány  pod-

ľa  ktorých  im  boli  pridele-
né pozemky.

Poslanci  schvá lili,  aby 
občania z tejto lokality pred-
ložili všetky doklady p. Fus-
kovej,  ktorá  ich  prelustru-
je a predloží na budúce OZ. 

Mária Kovaličková
Vyzýva  obecný  úrad, 

starostu  obce  na  majet-
kovo-právne  vysporiada-
nie  za  užívanie  pozem-
ku.  Pani  Kovaličková  lis-
tom  z  20.  9.  2011  upozor-
ňuje  na  neoprávnené  uží-
vanie  148,225  m2  pozem-
ku  pod  tréningovým  fut-
balovým  ihriskom  v  Rab-
či.  Žiadateľka  uvádza,  že 
uvedený pozemok obec ne-
oprávnene  užíva  minimál-
ne  od  r.  2003  bez  finanč-
nej náhrady a žiada nájom 
za užívanie tohto pozemku  
vo  výške  148,225  €/rok, 
kde  uvádza  aj  minimálny 
právny  nárok  za  užívanie 
pozemku  3  roky  do  minu-
losti. V prípade neriešenia 
jej  majetkového  práva  bu-
de uvedené riešiť súdne. 

Prednosta  uviedol,  že 
obec  kúpnou  zmluvou  16. 
11.  2009  odkúpila  od  25 
spoluvlastníkov 853/1440-
úč., zostali traja, s ktorými 
nedošlo k dohode o kúpe. 

Obecné  zastupiteľstvo  
odporúča  odkúpiť  aj  so 
zohľadnením  ušlého  náj-
mu. 

Slovenská obchodná  
inšpekcia

Odstúpila  na  obec  po-
danie  16.  8.  2011  ako  vec-
ne  príslušnému  dozorné-
mu  orgánu  nad  dodržia-
vaním  zákona  o  ochrane 
pred  zneužívaním  alko-
holických  nápojov...  pod-
net obyvateľky Rabče, kde 
upozorňuje, že sa v obcho-
de  nalieva  alkohol  a  žiada 
o  kontrolu,  nakoľko  tam 
pijú  ľudia  a  potom  robia 
doma peklo. 

Poslanci  uvedené  vzali 
na vedomie.  

Úprava rozpočtu obce 
Rabča na rok 2011

Hlavný  kontrolór  obce 
Rabča  predniesol  návrh 
úpravy  rozpočtu  na  prí-
stavbu  kultúrneho  domu, 
interiérové  vybavenie  ta-
nečnej sály kultúrneho do-
mu a navýšenie na chodní-
kovú  fontánu  na  námestí, 
ktorá  nie  je  súčasťou  pro-
jektu námestia. 

Chodníková fontána – ná-
vrh  výdavkov  je  50  tis.  €. 
Ing.  J.  Ratica  uviedol,  že 
ide len o úhradu technoló-
gie, nie stavebnej časti.

Ing.  K.  Sahuľ  – podob-
nú  fontánu  majú  aj  v  Ban-
skej Bystrici a videl tam ne-
skutočne veľa turistov, kto-
rí  si  ju  prišli  pozrieť.  Bolo 
to  veľmi  zaujímavé  a  píše 
sa  o  tom  aj  v  turistických 

sprievodcoch.  Je  to  atrak-
tívne  a  bolo  by  dobre,  ke-
by bolo aj niečo také u nás. 

Starosta  – určite  uva-
žujeme, ale až v budúcnos-
ti – mohla by tam byť napr. 
zvonkohra.  Svetelnú  fon-
tánu  nemáme  v  rozpočte 
a bude ju treba schváliť.

Ing.  J.  Jagnešák,  ak  to-
mu rozumie, tak už sa uro-
bila  a  teraz  starosta  chce, 
aby  sa  spätne  schválila, 
keď je už hotová.

Budzelová  –  bol  prob-
lém  niečo  schváliť  škole 
a  to  šlo  len  s  porovnaním 
s  touto  sumou  o  7 500  € 
a  tu  teraz  problém  nie  je 
schváliť 50 000 € z rozpoč-
tu obce na fontánu? 

Ing. Sahuľ, keď obec ne-
má peniaze, tak treba zvý-
šiť nájmy. 

Starosta – k tomu to po-
stupne smeruje – obec bu-
de  musieť  postupne  zvy-
šovať  aj  dane,  aspoň  tak 
to  vyplynulo  z  posledných 
jednaní  ZMOS,  kde  sme 
boli  informovaní  o  tom, 
do čoho chcú obce zatlačiť. 

Ing. J. Ratica: budú tam 
farebné svetlá a túto fontá-
nu poslanci už schválili. 

Budzelová  –  poslan-
ci  fontánu  schválili,  ale 
nič  sa  nehovorilo  o  ce-
ne.  V  dedine  sa  veľa  robí, 
ale na bezpečnosť sa v ob-
ci kašle. Napr. pri p. Tura-
covi na štátnej ceste hrozí, 
že dôjde k úrazu, lebo nie je 
dorobené ukončenie chod-
níka, chýba aj výstraha. 

J.  Domin  –  treba  tam 
zabezpečiť  riadne  označe-
nie.  Ján  Domin  –  nájde  sa 
v rozpočte 50 tis €? Z čoho 
sa uberie? 

Ing.  Sahuľ  je  predsa 
v  záujme  viacerých  ľudí, 
aby  fontána  bola  funkčná 
čo  najskôr.  On  navrhuje, 
aby sa to schválilo dnes. 

Ing.  Kovaliček  navrhu-
je, aby sa takéto stavby dá-
vali  dopredu  schváliť,  le-
bo čo ak sa stane, že to po-
slanci neskôr neschvália. 

Ing.  Jagnešák  –  tu  ide 
o  princíp.  Poslancom  sa 
predloží  hotová  vec.  Jemu 
osobne sa to nepáči. 

ZA  úpravu  rozpočtu  
zvýšiť  kapitálový  rozpočet 
vo výške 50 000 € na úhra-

du  nákladov  chodníkovej 
fontány  na  Námestí  Gaceľ 
Rabča  hlasovali:  Ing.  Sa-
huľ,  Mgr.  Revaj,  Ján  Do-
min,  Ing.  Ratica,  Ing.  Ko-
valiček, Mgr. Piták, Budze-
lova, Ing. Kornhauserová t. 
j. 8 z prítomných 9 poslan-
cov,  PROTI  –  Ing.  Jagne-
šák, ZDRŽAL SA – 0.

Prednosta  predniesol 
po žiadavku  na  prestreše-
nie vstupu na obecný úrad, 
hovorí o tom roky. Dôleži-
tá  je  bezpečnosť,  lebo  cez 
zimu  stále  padajú  na  oko-
litých  chodcov  cencúle, 
a  je  to  nafrekventovanej-
ší úsek.

Ing.  Sahuľ  bude  treba 
zabudovať  vyhrievací  ká-
bel a nebudú sa tvoriť žiad-
ne cencúle. 

Starosta – aj zatepliť.
Úloha:  Štefan  Ratica 

preverí  cenu  a  predložiť 
do budúceho OZ. 

Z  čoho  uhradiť  ďal-
šie  výdavky  na  prístav-
bu  a  interiér  tanečnej  sá-
ly,  poslanci  uložili  pripra-
viť  prehodnotenie  rozpoč-
tu do budúceho OZ. 

Poslanci schválili 10 tis. 
eur na interiér – nákup no-
vých stolov a stoličiek. 
 
Garáže za domom 
služieb

Starosta  predložil  pro-
jekt  nových  garáží  za  do-
mom  služieb  poslancom. 
Boli  vypracované  ešte  v  r. 
2001 arch. ateliérom GAM. 

Ing.  Sahuľ  navrhol  uro-
biť poschodové garáže, aby 
sa ušetril priestor.

Po  väšej  diskusii  po-
slanci  neschválili  lokalitu 
na  výstavbu  garáží  za  do-
mom služieb. 

Informácia riaditeľa ZŠ 
a MŠ

Mgr.  Pienčak  informo-
val  o  začiatku  školského 
roku  2011  –  12.  Majú  len 
622 žiakov.  Na  budúci rok 
žiakov  prvýkrát  pribudne. 
Ministerstvo  školstva  na-
vrhuje  zvýšiť  počet  hodín 
telesnej  výchovy.  Na  hor-
nej  škole  urobili  nové  ko-
míny,  natreli  strechu,  od-
kvapové  rúry,  zostalo  im 
vymeniť pec. Pri MŠ v Ga-
celi  dokončili  pieskoviská. e-foto v. briš

26. 10. 2011 Dokončovanie náročného erbu obce Rabča z olivozeleného mramoru
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nové námestie ešte nie Je Dokončené, ale choDci si ho hneď obľúbili. 
problémY spôsobuJú zle zaparkované autá e-foto v. briš

FoNtáNA vyČArIlA rAdoSŤ, 
ľudIA SA uSMIEvAlI

V. Briš

Toľko radosti 
a usmiatych ľudí 
som už nevidel dlho. 
Radosť, úsmevy 
vyčarili svetelné gejzíry 
čistej vody na námestí 
v Rabči.

Svetelná fontána bola 
v prevádzke len niekoľ-
ko večerov a dní.  Mu-
seli ju pre zimu odsta-
viť. Najkrajšia je v noci. 
Vtedy sa fontána uká-
že v celej nádhere. Vo-
da tryská z 21 trysiek 
do rôznej výšky v rôz-
nych farebných kombi-
náciách. Riadi ju počí-
tač. Po fontáne je mož-
né chodiť, a tak deti be-
hali pomedzi gejzíry, 
výskali, keď sa im uš-
la spŕška chladnej vody.  
Každý fotil, kameroval 
čím mohol, aby získal 
fotografiu.

Na  budúci  rok  chcú  zho-
toviť  ďalšie  –  urobia  si  ich 
svojpomocne. Pri MŠ chcú 
ešte vydláždiť časť pozem-
ku  k  námestiu.  Za  školou 
začali rovnať terén pre bu-
dúce dopravné ihrisko. 

V škole sa rozmohol jav, 
že rodičia chodia do školy s 
tým, že si neprajú, aby ich 
deti chodili do triedy s tým 
a tým dieťaťom toho a toho 
suseda alebo rodiny. Bráni 
to  normálnemu  chodu  vy-
učby.  

Informoval  aj  o  družbe 
s  nemeckou  obcou  Wöl-
fersheim,  ktorú  už  schvá-
lili nemeckí poslanci. Majú 
predstavu,  že  prídu  z  Ne-
mecka na Dni Rabče 2012 
dva  autobusy  (športovci, 
hudobná  skupina,  kultúr-
ni pracovníci…). 

Smernica o verejnom  
obstarávaní

Prednosta  uviedol,  že 
je  nutné,  aby  obec  mala 
schválenú  novú  Smernicu 
o verejnom obstarávaní. 

Ing. J. Kovaliček sa opý-
tal,  kto  bude  o  zákazkách 
rozhodovať.

Ing.  J.  Jagnešák  navr-
huje  znížiť  v  smernici  zo 
sumy 15 tis. € na 10 tis. € 
a 8 tis. € do 5 tis. €. Poslan-
ci smernicu schválili.

Schválili  aj  komisiu  pre 
verejné  obstarávanie  obce 
a  obecných  podnikov  nad 
5000 eur..

Informácie hlavného 
kontrolóra o prevede
ných kontrolách

Hlavný  kontrolór  oboz-
námil  poslancov  OZ  s  fi-
nančným výsledkom osláv 
Dní  Rabče,  turnaja  SNP, 
poskytovaní  pôžičiek  so-
ciálne  slabším  občanom. 
Odporúča, aby osobné au-
to  obecného  úradu  parko-
valo v obecnej garáži.

Ing.  Sahuľ  uviedol,  že 
už  v  minulosti  navrho-
val,  aby  všetky  obecné  au-
tá boli označené erbom ob-
ce Rabča a chce, aby o tom 
aj poslanci hlasovali. Má to 
aj  reprezentačný  účel.  Po-
slanci návrh schválili. 

Odpust obce Rabča a Dni 
obce Rabča

Prednosta  navrhol  pre-
sunúť  termín  Dní  obce 
Rabča  čo  najbližšie  k  9. 
augustu  –  9.  august  1608 
je  dňom  znovuzaloženia 
dnešnej  obce  Rabča  a  ne-
spájať založenie obce s od-
pustom. 

Poslanci  sa  dohodli,  že 
uvedený návrh si premyslia 
a nabudúce rozdiskutujú. 

Diskusia – Interpelácia 
J.  Domin  uviedol,  že 

s  p.  Galisom  prešli  všet-
ky  hydranty  v  obci  Rabča. 
V  obci  nefungujú  tri  hyd-
ranty. Požiadal, aby sa tie-
to hydranty opravili. 

Starosta  vyzdvihol  čin-
nosť dobrovoľných hasičov 
v obci, ktorí našu obec veľ-
mi  dobre  a  aktívne  repre-
zentujú. 

K.  Budzelová  –  parko-
visko  treba  dať  do  poriad-
ku  –  šikmé  značenie  pred 
kultúrnym  domom,  ako 
sa  hovorilo  na  minulom 
OZ.  Stále  sa  o  tom  hovorí 
a dodnes sa to neopravilo. 

Uviedla,  že  sa  ľuďom 
nepáči,  že  na  zastávkach 
nie  sú  lavičky  a  prekry-
tie  z  bokov,  lebo  tam  prší. 
Zastávky  tak  neplnia  svoj 
účel. 

Uviedla  aj,  že  teraz  už 
vôbec  nechodia  do  ob-
ce  na  trhovisko  trhovníci 
predávať. 

Ing.  A.  Kornhausero-
vá  uvied la,  že  za  Šašinou 
na  Rabčickej  ulici  sú  vy-
sypané  krytiny  z  eternitu, 
ktoré sú veľmi nebezpečné. 

Igor Pajta – obec urobi-
la na Farskom protipovod-
ňovú  hrádzu  a  podľa  ne-
ho je to zbytočné. Treba si 
zabezpečiť riadneho vodo-

hospodára. Hrádza nič ne-
rieši. 

Uviedol,  že  námestie  je 
pekné, ale nech si ho obec 
poistí, lebo zaprší raz a vo-
da  tu  zbehne  hneď  a  bude 
po námestí. 

Starosta uviedol, že keď 
teraz  pršalo,  tak  hrádze 
určitú  časť  vody  zadržali  
– mali význam. 

Štefan  Ratica – či  by  sa 
neuvažovalo  o  kúpe  snež-
nej  frézy.  Ing.  Ratica  na-
vrhuje  kúpiť  poloprofesio-
nálnu frézu. 

Ing.  Jagnešák  navrhol 
kúpiť  výkonnejšiu,  aby  sa 
s ňou mohlo robiť celý deň 
a nielen po Gaceli. 

Mgr.  Piták  opýtal  sa, 
ako sa pokračilo so žiados-
ťou na vykonanie jednodu-
chých pozemkových úprav 
na Adamovke III. 

Starosta  – dnes  bol 
prednosta  s  p.  Fuskovou 
na  Obvodnom  pozemko-
vom  úrade  v  Námestove 
podať žiadosť.

Ján  Domin  –  v  akom 
stave  je  finančná  kontrola 
na kanalizáciu. 

Ing. Jagnešák chce, aby 
v  budúcnosti  boli  poslanci 
informovaní  o  aktivitách 
v  obci  a  hlavne  o  ich  fi-
nančných nákladoch a nie, 
aby sa to dozvedeli priamo 

na  zastupiteľstve,  keď  sú 
už  práce  urobené.  Žiada, 
aby  bolo  do  budúceho  OZ 
predložené  vyčíslenie  ná-
kladov na hrádze. 

Ing.  Jagnešák  opätov-
ne  žiada  vyhodnotenie  ak-
cie  výstavby  kanalizácie 
na Adamovke.

K.  Budzelová  ako  je 
možné,  že  sa  prerába  kul-
túrny dom a poslanci o tom 
nič nevedia, keď minule sa 
na  zastupiteľstve  dohodlo, 
že sa dokončí v zime. 

Ing. Jagnešák podľa čo-
ho  sa  postupuje,  má  obec 
vôbec nejaké projekty.

JUDr.  Kriško  uviedol, 
že  projekty  sú  urobené 
a  poslanci  prístavbu  kul-
túrneho domu schválili.

Budzelová  schválila  sa 
len prístavba a nie interiér.

Starosta  –  v  kultúrnom 
dome sa zväčšil priestor.

JUDr.  Kriško  p.  Koby-
liak nám z RABČAN, s.r.o. 
už  vyfakturoval  85  tis.  € 
na prístavbu.

Ing.  Ratica  treba  dať 
úlohu  konateľovi  RAB-
CAN,  s.r.o.,  aby  do  budú-
ceho OZ predniesol rozpo-
čet tejto prístavby a rekon-
štrukcie domu kultúry vrá-
tane interiéru.

Dušan Ratica, 
starosta obce Rabča
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e-foto v. briš

28. 9. 2011 Prechod popred predajňu JEDNOTY a poza 
dom kultúry sprístupňuje stred námestia a spája školu s cen-
trom

PRECHOD POZA DOM kULTúRY 
zoStANE voľNý

e-foto v. briš

11. 11. 2011 Jednanie vo veci ponechania prechodu pre chodcov poza dom kultúry oko-
lo predajne JEDNOTY. Predseda COOP JEDNOTY s.d. Námestovo p. Jagelek (druhý 
zľava) uviedol že ohlásenie drobnej stavby – oplotenie dňom jednania sťahujú. Uviedol, 
že snahou COOP Jednoty je vždy vychádzať ľuďom v ústrety a mať dobré vzťahy s pred-
staviteľmi obcí. Prevádzková jednotka č. 1-25 Supermarket  v Gaceli už dnes nevyhovuje 
potrebám, preto sa uvažuje o rozšírení priestorov prevádzkovej jednotky nadstavbou, 
prípadne prístavbou. 

Dňa 30. septembra
la 2011 sa uskutočni
lo mimoriadne zasadnu
tie Obecného zastupiteľ
stva obce Rabča (ďalej len 
OZ). Celý text zápisnice 
s uznesením je zverejnený 
na www.rabca.sk v časti 
dokumenty, uznesenia.

Starosta obce zvolal mi-
moriadne  zasadnutie  z  je-
diného  dôvodu  a  tým  bo-
lo vyriešiť prechod pre pe-
ších poza dom kultúry po-
pred predajňu COOP JED-
NOTY, s.d., ktorá je vlast-
níkom  pozemku.  Uviedol, 
že  COOP  JEDNOTA  Ná-
mestovo  v  obci  Rabča  – 
požiadala o vydanie súhla-
su  ohlásenia  drobnej  stav-
by – oplotenia časti Gaceľ – 
námestie. Ak obec vydá sú-
hlas, tak dôjde aj k oplote-
niu medzi predajňou a do-
mom  kultúry  a  prechod 
pre  peších  už  bude  obme-
dzený. Obec s COOP JED-
NOTOU  už  viackrát  jed-
nala.  Obec  im  odsúhlasi-
la zásobovanie z nášho po-
zemku.  Tento  prechod  je 
neustále využívaný hlavne 
deťmi, ktoré tadiaľ prechá-
dzajú  od  autobusovej  zá-
stavky do školy a späť. 

Poslanci odporučili sta-

porovnaní s okolitými me-
dzi okolitými obcami už te-
raz najdrahší a okrem toho 
kuchynka je veľmi zastara-
lo vybavená.

Mgr. P. Revaj, keď teraz 
máme pekné námestie, tak 
nech  máme  pekný  aj  kul-
túrny dom.

Ing.  J.  Kovaliček  treba 
p.  Kobyliaka  pochváliť,  že 
kultúrny  dom  je  teraz  veľ-
mi pekný a že pri porovna-
ní  s  pôvodným  rozpočtom 
ešte ušetril. Opätovne ape-
loval na to, aby sa to do bu-
dúcna  už  takto  nerobilo, 
že  sa  najskôr  niečo  spra-
ví  a  až  potom  to  poslanci 
schvaľujú.   Taktiež sa opý-
tal, či je pre obec vôbec re-
álne  utiahnuť  to  z  rozpoč-
tu obce. 

Prednosta  opätovne 
uviedol,  že  teraz  na  to  ne-
vie  odpovedať,  všetko  zá-
leží  na  výške  podielových 
daní posledné dva mesiace 
a  či  bude  dorovnanie  po-
dielových daní.

Kobyliak  – on  by  chcel 
navýšenie rozpočtu na kul-
túrny  dom  na  269 208  €. 
Môže  sa  to  napr.  aj  rozde-
liť, niečo na tento rok a nie-
čo  na  rok  2012.  On  robil 
rozpočet  nákladový  a  nie 

rostovi  obce,  aby  zvolal 
osobné  stretnutie  na  tvár-
nosti  miesta  za  účasti  po-
slancov.  Do  tej  doby  za-
tiaľ  neschvaľujú  ohlásenie 
drobnej stavby – oplotenia 
COOP JEDNOTA. 

 
Návrh zmeny rozpočtu 
obce Rabča

Účtovníčka  –  ekonóm-
ka  obecného  úradu  Ing.  D. 
Kvasniaková predniesla ná-
vrh na úpravu rozpočtu ob-
ce zvýšenie výdavkov na prí-
stavbu  domu  kultúry  z  120 
tis. eur na 200 tis. eur, ako aj 
úpravu ďalších položiek.

Konateľ RABČAN, s.r.o.  
P. Kobyliak uviedol, že po-
slanci  v  rozpočte  schváli-
li  na  prístavbu  kultúrne-
ho  domu  120  tis.    €.  Mys-
lel  si,  že  RABČAN,  s.r.o. 
to tento rok nedorobí, teda 
urobí len prístavbu a dosť. 
Nakoniec  urobili  všetko,  
t.j. elektriku, omietky, svet-
lá,  zateplenie,  akustic-
kú  izoláciu,  kúrenie,  roz-
deľovač  na  prevádzky. 
V  kultúrnom  dome  je  veľ-
ká  spotreba  tepla.  Všetko 
sa  urobilo  rýchlo  a  na  do-
končenie  je  celkový  roz-
počet  269 208  €.  Ešte  tre-
ba  dorobiť  WC,  sklad 
na údržbu. Rozpočet podľa 

projektanta  bol  321  tis.  € 
s  DPH.  Teraz  už  urobili 
práce  za  210  tis.  eur  a  eš-
te  im ostáva dokončiť prá-
ce za 50 tis. €. Išlo by o vý-
menu  radiátorov,  merače, 
čerpadlo.  Urobil  sa  naviac 
aj prístrešok za kultúrnym 
domom. 

K. Budzelová sa opýtala, 
či sa menili aj radiátory v ki-
nosále a či sa opravilo WC, 
ktoré je tam v zlom stave.

P.  Kobyliak –  zatiaľ  nie, 
ale  mohlo  by  sa  to  urobiť 
teraz.

J.  Domin  uviedol,  že 
OZ  už  schválilo  120  tis.  € 
na  prístavbu  kultúrneho 
domu  a  10  tis.  €  na  zakú-
penie stolov a stoličiek. 

Mgr. P. Revaj sa opýtal, 
kedy sa dorobí chodba.

P.  Kobyliak  dorobí  sa 
vtedy,  keď  budú  mať  fi-
nančné  prostriedky,  všet-
ko to závisí od OZ, či im to 
schváli. 

Domin  opýtal  sa,  či  má 
obec  vôbec  na  to  peniaze 
v rozpočte.

Prednosta   – všetko zá-
visí  od  výšky  podielových 
daní, od toho či príde 10% 
(cca  30  tis.  Eur)  z  hasič-
skej  stanice  a  či  prídu  eš-
te peniaze na zberný dvor. 
Upozorňuje  poslancov, 

aby  už  nikdy  v  priebehu  
roka  neschvaľovali  takú 
stavbu ako bolo rozšírenie 
domu  kultúry  s  komplet-
nou  rekonštrukciou  bez 
toho,  aby  nepoznali  výšku 
výdavkov a nemali na to fi-
nančné  zdroje.  Možno  bu-
de výpadok. Dôležité je, že 
z poľského projektu už pri-
šli  všetky  finančné  pros-
triedky. Netreba zabudnúť 
na  dôležitý  projekt  a  to  je 
most  cez  rieku  Polhoran-
ku, ktorý sa na budúci rok 
musí začať robiť a ešte ten-
to  rok  bude  treba  uhradiť 
projektovú  dokumentá-
ciu  –  ani  to  nie  kryté  sku-
točnými  príjmami,  len do-
táciou, ktorú sa starostovi 
nepodarilo vybaviť. 

P.  Kobyliak  dom  smút-
ku zatiaľ obci ešte celý ne-
fakturovali.

J. Domin treba povedať, 
že  kultúrny  dom  je  teraz 
po prístavbe a rekonštruk-
cii pekný. Chce vedieť, či sa 
to odrazí aj na cene nájmu.

Prednosta  podľa  jeho 
názoru  neodporúča  zvýšiť 
nájom,  ale  častejšie  využi-
tie vrátane balkónu, lebo by 
sa znížila miera využitia. 

Kriško – Rabča má pre-
nájom  domu  kultúry  pri 
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8. 7. 2011 Rozšírenie domu kultúry. Poslanci o rozšírení rozhod-
li preto, aby sa už nemuselo v budúcnosti poškodzovať dokonče-
né námestie. Stavbu realizuje RABČAN, s.r.o.

ziskový. 
Starosta  –  je  na  po-

slancoch,  či  schvália  na-
výšenie  rozpočtu  na  kul-
túrny  dom  ako  navr-
huje  účtovníčka  obce 
Ing.  D.  Kvasniaková  ale-
bo ako navrhuje p. P. Ko-
byliak.  Ďalej  navrhol, 
aby p. P. Kobyliak do bu-
dúceho  OZ  pripravil,  čo 
sa  urobilo,  koľko  to  stá-
lo  a  čo  treba  ešte  urobiť 
a aké budú náklady. 

Poslanci schválili zvý-
šenie  výdavkov  na  prí-
stavbu  domu  kultúry 
na 200 tis. eur. 

Diskusia – Interpelácia 
Starosta  uviedol,  že 

na  Deň  pamiatky  zosnu-
lých  chcel  dať  vysvätiť 
nový dom smútku, ale eš-
te  nie  sú  dorobené  dvere 
a  svetlá,  tak  sa  presúva 
na neskôr.

K.  Budzelová  sa  opý-
tala,  že  keď  už  bude  fun-
govať  nový  dom  smút-
ku,  či  by  nebolo  možné 
zabezpečiť,  aby  pozosta-
lí v deň pohrebu previezli 
zosnulého do domu smút-
ku,  aby  nešiel  pohrebný 
sprievod, lebo pohreby sú 
väčšinou v poobedňajších 
hodinách  a  vtedy  je  naj-
väčšia  dopravná  premáv-
ka,  aby  zbytočne  nedošlo 
k nehode. 

P.  Kobyliak  –  obec  to-
to  nemôže  ovplyvniť,  je 
to na pozostalých, ako sa 
rozhodnú. 

Bc. Ľ. Jagnešák sa opý-
tal, či sa neuvažuje o ďal-
šej  oprave  plota  na  sta-
rom cintoríne. 

Starosta:  • obec  Orav-
ská  Pol hora  nás  pozva-
la na 31. 10. 2011 na sláv-
nosť  odhalenia  sochy  sv. 
Jána  Pavla  II.  na  námes-
tí pri kostole; • Rabča po-
žiadala  opätovne  o  pre-
dĺženie  výpožičky  mos-
ta  cez  rieku  Polhoranku 
z MO SR; • uviedol, že po-
čas  osláv  úcty  k  starším 
bola na neho vnesená po-
žiadavka, či by bolo mož-
né  zabezpečiť  nejaké  zá-
bradlie  cez  most  cez  Soľ-
ný potok smerom na Ada-
movku, lebo ľudia sa mu-
sia chytať plotov, aby hore 
vyšli, tak isto aj dole a naj-
horšie je to v zimnom ob-
dobí, keď je mráz. 

K.  Budzelová  bola  aj 
požiadavka  na  verejné 
osvetlenie v tejto lokalite.

V. Briš

rozpoČEt rAbČE 2012 
POSLANCI SCHVÁLILI  
bEz úvEru

e-foto v. briš

26. 10. 2011 Vizualizácia budúceho nového mosta na dolnom konci podľa projektovej doku-
mentácie, ktoré vyhotovila fy BETONING, s.r.o.

Skrátené informácie 
zo zasadnutia Obecného 
zastupiteľstva obce Rab
ča z 16. 12. 2011. Zápis
nica s uznesením aj roz
počet obce je zverejnený 
na www.rabca.sk.

Výška výdavkov na prí
stavbu domu kultúry

Konateľ RABČAN, s.r.o. 
P. Kobyliak – doterajšie ná-
klady  na  prístavbu  kultúr-
neho  domu  (ďalej  len  KD) 
boli  cca  169  tis.  €  vrátane 
prístrešku.  Na  dokonče-
nie  vstupnej  haly,  schodiš-
ťa,  elektroinštalácie,  WC, 
maľovky treba ešte 30 tis. € 
a  na  ústredné  kúrenie  vrá-
tane meračov  36 tis. €.

JUDr. Kriško – prístav-
ba  KD  nás  doteraz  stála 
220 tis. €. 

Ing. Jagnešák – chce vi-
dieť podrobné náklady.

Kobyliak – nestihol, na-
koľko nemal dostatok času.  

Poslanci  sa  uzniesli,  že 
konateľ  RABČAN,  s.r.o., 
Pavol  Kobyliak  predloží 
najskôr  Komisii  pre  verej-
né  obstarávanie  rozpočet 

prístavby  kultúrneho  do-
mu  s  vyčíslením  nákladov 
a  následne  na  januárové 
zasadnutie OZ. 

Programový rozpočet 
obce Rabča pre rok 2012 
s výhľadom na 2013 – 4 

Ing.  Kvasniaková  –  ná-
vrh je vyrovnaný rozpočet. 

Prednosta  –  prognó-
za  podielových  daní  na  r. 
2012  je  vyššia  o  cca  100 
tis.  €.  Do  rozpočtu  na  rok 
2012  navrhuje  opatrnosť 
–  výšku  podielových  daní 
sme zapracovali podľa sku-
točnej  výšky  podielových 
daní  v    roku  2011.  Podie-
lové  dane  v  roku  2011  vy-
šli  oproti  letnej  prognóze 
MF  SR  nižšie  o  4,22%  t.j. 
nižšie o 40066 eur. Príjmy, 
ktoré sú v rozpočte na rok 
2012, nestačia na vykrytie 
investícií v roku 2012. Bu-
de treba vziať úver na stav-
bu nového mosta.

Ing.  J.  Jagnešák  –  úve-
rom by most neriešil. Ešte 
poslanci  prejdú  výdavko-
vú časť rozpočtu a uvidí sa. 

Ing.  J.  Ratica  –  treba 
ísť  takou  cestou,  aby  obec 
nemusela  brať  ďalší  úver. 
Na  územný  plán  navrhuje 
znížiť výdavky na 10 tis. €. 

JUDr. D. Kriško – na ha-
sičskú  stanicu  máme  neo-
právnených  28  tis.  €.  Cel-
kové náklady boli 264 tis. €.

Ing. J. Jagnešák – veď to 
je  10%  neoprávnených  ná-
kladov a to je pomerne veľa. 

K. Budzelová – je to pre-
to,  že  nerobili  podľa  pro-
jektu. 

Kobyliak – išli sme pod-
ľa  projektu,  ale  kontrola 
našla veľa vecí, ktoré nebo-
li v súlade s projektom.

Budzelová – tak je na vi-
ne projektant? 

Ing. Jagnešák – ale ktosi 
na vine musí byť. Ide o chy-
bu  v  evidencii.  Ktosi  je 
predsa za to zodpovedný. 

Kobyliak – dal výkaz vý-
mer a všetko sa neskontro-
lovalo, nejde len o odtoko-
vé rúry, ale aj betónové po-
tery, izoláciu, omietky… 

Ing.  J.  Jagnešák  –  to 
znamená,  že  obec  to  musí 
dať zo svojho rozpočtu?

Ing. J. Ratica – ak to bu-
de  znášať  RABČAN,  s.r.o, 
tak  prečo  to  je  vo  výdav-
koch rozpočtu obce na rok 
2012?

Ing.  D.  Kvasniaková  
–  RABČAN,  s.r.o.  to  dob-
ropisuje obci. 

P.  Kobyliak  –  urobi-
li  sme  tam  aj  veľa  vecí  na-
vyše. 

JUDr.  D.  Kriško  –  ide 
celkovo  cca  72 314,38  eur 
neoprávnených nákladov.

Ing. J. Jagnešák – z roz-
počtu  treba  tieto  výdav-
ky  vyškrtnúť  a  presunúť 
ich  na  ťarchu  dodávateľa 
stavby na RABČAN, s.r.o.. 
Zdôraznil,  že  25 %  je  sku-
točne veľa.

Budzelová – keby to ne-
robila obecná firma, tak by 
sme úplne inak reagovali.

Ing. Sahuľ – ten, kto vy-
súťažil  stavbu,  tak  si  mal 

Pokračovanie na str. 8
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výkaz výmer skontrolovať.
Ing. Ratica – možno chyba 
bola v projektoch, niečo sa 
zmenilo podľa vývoja. 

Starosta  –  najväčšou 
položkou  bolo  zateplenie, 
p. Kobyliak dal fúkanú izo-
láciu a kontrola ju neuznala.

P.  Kobyliak  –  veď  všet-
ci  vedia,  ako  sa  tie  projek-
ty robili. Najskôr vyšla vý-
zva, všetko sa robilo rých-
lo,  aby  sme  dostali  penia-
ze. Je to problém všetkých 
projektov. 

JUDr.  D.  Kriško  –  pri 
realizácii  takýchto  stavieb 
mal  by  sa  prijať  do  RAB-
ČAN, s.r.o.  človek,  kto-
rý by kontroloval rozpočet 
s projektom. 

Ing. J. Ratica – navrhuje 
28 tis. € vyškrtnúť z výdav-
kov obce.

Ing.  D.  Kvasniaková 
–  tak  ich  musia  prehodiť 
do  príjmu  –  do  bežných 
príjmov  a  prirátať  na  su-
mu 58 tis. € a 28 tis. € vrá-
tiť do výdavkov. 

Ing. J. Jagnešák – pouká-
zal,  že  suma  359  tis.  eur  je 
podľa neho priveľmi vysoká 
suma  na  nadstavbu  8 b.  j., 
keď sa nerobia základy a ro-
bí sa len nadstavba. 

P.  Kobyliak  –  naviac  sa 
bude otepľovať celá 24 b. j. 

Ing.  J.  Jagnešák  – 
po týchto zisteniach požia-
dal p. Kobyliaka, aby sa vy-
jadril  k  projektu  zberného 
dvora a predložil na budú-
ce OZ nezrovnalosti, ak už 
teraz o nich vie. 

JUDr.  Kriško  –  k  zber-
nému  dvoru  uvádza,  že 

obec  môže  mať  v  budúc-
nosti ešte komplikácie.

Ing. J. Jagnešák – vo vý-
davkoch  rozpočtu  na  vý-
kup  pozemkov  navrhuje 
znížiť na 7 tis. €. 

Ing.  J.  Jagnešák  –  pro-
jekt  na  most  je  podľa  ne-
ho  veľmi  predražený.  Na-
vrhuje znížiť. Na OZ sa ho-
vorilo, že ak obec získa do-
táciu, tak sa urobí dvojprú-
dový  most,  ak  nie,  potom 
jednoprúdový.  

Ing. K. Sahuľ – starosta 
sa mal snažiť získať najlac-
nejšieho projektanta. 

Ing.  J.  Jagnešák  –  ko-
munikácie  a  telefón  znížiť 
na 1 500 €.

Ing.  D.  Kvasniaková  
–  opraviť  výdavky  na  kon-
trolóra. 

JUDr.  D.  Kriško  –  in-
formoval  o  splátkach  ob-
ce  za  súčasné  úvery  a  to: 
športová  hala  398 327 €  
–  mesačná  splátka    30 € 
zostáva  244  533 €; 12  b.  j. 
328  354 €  mesačná  splát-
ka  1 056 €  zostáva  spla-
tiť  272  100 €;  nadstav-
ba 8 b. j. 25 1 00 €, mesač-
ná splátka 808 € – zostáva 
249  007 €.

Ing.  J.  Ratica  –  úve-
ry  treba  splatiť  aj  skôr,  ak 
obec na to bude mať. Most 
riešiť bez úveru. Je to prio-
rita číslo jeden. 

Ing. J. Jagnešák – plate-
nie programu KORWIN je 
veľmi  drahé.  Chcel  by  ve-
dieť, čo sa im všetko platí.

Prednosta  –  áno,  je  to 
drahé.  Mesačne  sa  platí 
cca 265 € ale je to program, 
ktorý  obci  plne  vyhovuje, 

je zavedený aj v Zákamen-
nom a Námestove a vo väč-
šine  miest  –  sú  v  tom  me-
sačné  aktualizácie  a  me-
sačný servis s údržbou. 

Ing.  J.  Jagnešák  –  dať 
na úroveň 23 600 €. 

Ing.  J.  Ratica  –  koľko 
treba na dokončenie domu 
smútku? Ak viac, tak treba 
zvýšiť v rozpočte.

Ing. J. Ratica – navrhuje 
zvýšiť o 5000 €.

Starosta  –  máme  opä-
tovné  žiadosti  o  dotácie, 
najmä športovcov. 

Ing. J. Ratica – všetkým 
športovcom  dať  rovnako.
Bc.  Ľ.  Jagnešák  –  to  nie  je 
dobré  rozhodnutie,  lebo 
každý  šport  má  iné  výdav-
ky – má rôzny počet členov. 

Ing.  D.  Kvasniaková  – 
keď  sa  vyplatia  zamestan-
com posledné mzdy za de-
cember  a  uhradia  faktúry, 
tak obec vyjde len tak tak. 

Hlavný kontrolór odpo-
rúča  schváliť  vyrovnaný 
rozpočet  obce  Rabča  pre 
rok  2012  a  výhľadový  roz-
počet na roky 2013 a 2014 
tak, ako ho navrhli poslan-
ci na zasadnutí OZ dňa 16. 
12.  2011  s  tým,  že  je  vý-
hodnejšie, aby obec nevza-
la úver na most. 

ZA schválenie progra
mového rozpočtu  obce 
Rabča pre rok 2012   s pri-
pomienkami  poslancom 
bez  úveru  na  most  hlaso-
vali  všetci  poslanci.  Výška 
plánovaných výdavkov ob-
ce  pre  rok  2012  je  schvá-
lená  vo  výške  3 510 883  €. 

HLAVNÉ INVEStIčNÉ 
AKCIE OBCE V ROKu 
2012 SÚ: 
• dokončenie zberného 
dvora, 
• dokončenie nadstavby 
10 bytov na 24 b.j.,
• stavba nového mosta 
na dolnom konci.

Doplnok č. 1/2011 k VZN 
č. 5/2010 o miestnych da
niach a o miestnom po
platku za komunálne od
pady a drobné staveb
né odpady na území obce 
Rabča na rok 2012

Bc.  Ľ.  Lubasová  pred-
niesla  poslancom  návrh 
doplnku  č.  1/2011  k  VZN 
č.  5/2010  o  miestnych  da-
niach  a  o  miestnom  po-
platku  za  komunálne  od-
pady  a  drobné  staveb-
né  odpady  na  území  ob-
ce  Rabča  na  rok  2012. 
V  súlade  s  platným  záko-
nom  o  daniach  a  poplat-
koch  z  dôvodu,  že  dote-
rajšie  príjmy  z  poplatku 
za  odpad,  ...  nevykrývajú 
výdavky,  predkladá  návrh 
na zvýšenie miestneho po-
platku z 10,95 € na 14,60 € 
na  osobu/rok.  A  pre  veľký 
počet  psov  v  obci  aj  zvý-
šenie  dane  zo  psa  zo  4 € 
na 5 €/rok.

Ing. J. Ratica – to je zvý-
šenie skoro o vyše 30 %.

Starosta – náklady s vý-
vozom  a  uskladnením  ko-
munálneho  odpadu  sú  vy-
soké  a  obec  je  v  strate  23 
tis. €. Obce takto v rozpore 
so zákonom dotujú poplat-
ky  za  občanov.  Preto  mi-
nisterstvo financií chce ob-
ciam znížiť podielové dane 
a nech si obce samé zvyšu-
jú  poplatky  za  komunálny 
odpad  a  ostatné  poplatky, 
aby  zabezpečovali  riadny 
chod obce. 

Bc.  Ľ.  Lubasová  –  aj 
keď  sa  odpad  triedi,  tonáž 
narastá  a  tým  aj  výdav-
ky. Triedenie  už  nie  je voľ-
ba  ale  povinnosť  zo  záko-
na a výdavky za odpady ne-
znižuje, ale zvyšuje.

Starosta  –  treba  si  uve-
domiť,  že  situácia  je  fi-
nančne  nie  dobrá  a  nielen 
naša  obec,  ale  aj  ostatné 
obce  dane  a  poplatky  zvy-
šujú.

Prednosta  –    zákon 
o pop latkoch za odpad ob-
ciam  ukladá  mať  výdavky 
na úrovni príjmov.

Dnes  už  väčšina  sta-
rostov  obcí  vie,  že  separo-
vanie  odpadu  nevychádza 

lacnejšie ale drahšie.
Ing.  J.  Kovaliček  –  ako 

vlastne strata vznikala?
Bc.  Ľ.  Lubasová  –  stra-

ta vznikala každý rok, oby-
vatelia  viac  triedili  a  tým 
stále  sa  zvyšuje  množstvo 
odpadov – tonáž a my sme 
nezvyšovali poplatky.

Poplatky  malo  obec-
né  zastupiteľstvo  postup-
ne zvyšovať, aby nevznikla 
taká  situácia  ako  je  teraz, 
že je návrh na zvýšenie po-
platkov  za  komunálny  od-
pad vyše 30%.

Ing. J. Ratica – nie je to 
aj tým, že väčší podnikate-
lia  vyvážajú  veľa  odpadov 
do  veľkoobjemových  kon-
tajnerov? 

Bc. Ľ. Lubasová – to sa 
nedá ustriehnuť. 

Štefan  Ratica  –  uvie-
dol,  že  niekedy  sú  veľko-
objemové  kontajnery  plné 
za dva – štyri dni. 

Štefan Ratica – šetríme 
ešte  aj  tým,  že  využívame 
pracovníkov  cez  aktivač-
né  činnosti  na  vývoz  ko-
munálneho odpadu.  

Ing.  J.  Jagnešák  –  je  to 
veľké zvýšenie. Ide o 33 %. 
Malo  sa  to  postupne  zvy-
šovať. 

Bc.  J.  Jagnešák  –  treba 
to  porovnať  aj  s  okolitými 
obcami. 

Starosta  –  všetky  obce 
idú zvyšovať.

Ing.  J.  Ratica  –  treba 
znížiť na 20 %.

Mgr.  M.  Kvasničáková 
– uviedla, že netreba mys-
lieť  aj  nato,  že  podľa  reali-
zovaného projektu výstav-
by zberného dvora je kvan-
titatívny  ukazovateľ  taký, 
že  bude  treba  prijať  a  mať 
2 osoby na zbernom dvore.  
EÚ  bude  kontrolovať  ten-
to ukazovateľ a bude sa dať 
ľahko  skontrolovať.  Sú  to 
ďalšie náklady navyše. Pla-
tiť to bude až do roku 2017. 
Aby sa nestalo, že na budú-
ci rok budeme musieť zvy-
šovať ešte viac. 

P.  Kobyliak  –  keby  sa 
veľkoobjemové  kontajne-
ry  stiahli,  možno  sa  zníži 
tonáž. 

Ing. J. Ratica – navrhu-
je zvýšenie o 20 % a RAB-
ČAN,  obecné  služby  nech 
urobia osvetu a hľadajú re-
zervy. 

Ing.  J.  Kovaliček  –  ak 
niekto  bude  robiť  so  stav-
bou,  tak  mu  poskyt-
núť  kontajner  zadarmo 
na drobný stavebný odpad. 

Prednosta  –  to  nie  je 

e-foto v. briš

27. 5. 2011 Okrem výstavby námestia sa urobil cez RABČAN, s.r.o. aj bezpečnostný chodník 
okolo Turaca a začali robiť aj premostenie.

Dokončenie zo str. 7
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správna  cesta,  ak  nieko-
mu  niečo  poskytneme  za-
darmo,  tak  si  musí  výdav-
ky zaplatiť, prečo by sa mu 
na to skladala celá obec?

Ing.  J.  Jagnešák  –  tre-
ba  lepšie  sledovať  tonáž  aj 
podľa  domov  a  ulíc.  Tre-
ba mať váhu, aby sa to da-
lo hneď skontrolovať. 

Prednosta  –  súhlasí, 
treba  mať  presnú  eviden-
ciu, čo sa z každej domác-
nosti odviezlo.

Ing. J. Jagnešák – navr-
huje zvýšenie len o 10%. 

Starosta  –  v  tom  prípa-
de si to on neberie na zod-
povednosť,  že  my  bude-
me  dotovať  občanov  z  po-
dielových  daní.  Situácia  je 
skutočne  zlá  a  možno  už 
na budúci rok budeme mu-
sieť zvyšovať ešte viac. 

Poslanci  začali  o  pred-
ložených  návrhoch  hlaso-
vať.  Najskôr  sa  hlasovalo 
o  návrhu  na  zvýšenie  po-
platku  za  komunálny  od-
pad...  o  20%,  ktorý  pred-
niesol Ing. Ratica. 

ZA zvýšenie poplat
ku o 20 %  za  KO  a  drob-
né  stavebné  odpady  opro-
ti  minulému  roku  hla-
sovali  –  Ing.  Jozef  Kova-
ličk,  Ing.  Juraj  Ratica,  Pa-
vol    Kobyliak,  Ján  Do-
min,  Ing.  Anna  Kornhau-
serová,  Katarína  Budze-
lová  a  Mgr.  Augustín  Pi-
ták, t .j. 7 z prítomných 11;   
PROtI –  Mgr.  Pavol    Re-
vaj,  Ing.  Jaroslav  Jagne-
šák, Bc. Ľubomír  Jagnešák 
a  Ing.  Karol    Sahuľ  ,  t.  j.  4 
z prítomných 11 poslancov;  
ZDRŽAL SA – 0. Tento ná-
vrh prešiel. 

e-foto v. briš13. 10. 2011 Nový dom smútku pred dokončením

Návrh na zvýšenie da
ne za psa na 5 € z pô
vodných 4 € poslanci ne
schválili.

Doplnok č. 3 k Všeobec
ne záväznému naria
deniu obce Rabča č. 
61/2009 o určení výš
ky dotácie na prevádzku 
a mzdy na žiaka školské
ho klubu (ďalej sa uvádza 
len ŠK) zariadenia škol
ského stravovania (ďalej 
sa uvádza len ŠS) a dieťa 
materskej školy  
(ďalej sa uvádza len MŠ)   
so sídlom na území ob
ce Rabča

Mgr.  M.  Kvasničáková 
–  predniesla  návrh  dopln-
ku č. 2/2011 a navrhuje do-
terajšie zníženie výšky prí-
spevku. 

Mgr.  J.  Pienčak  –  uvie-
dol,  že  ZŠ  s  MŠ  tiež  pred-
ložili rozpočet a budúci rok 
už nebude do ničoho inves-
tovať. 

Mgr.  M.  Kvasničáková 
– do predloženého rozpoč-
tu  materskej  školy  nebol 
zahrnutý  príjem  –  príspe-
vok od štátu pre 5-ročných 
predškolákov vo výške cca 
11000  €.  Zníženie  porov-
návala aj s okolitými obca-
mi.  Obec  bude  na  budúci 
rok  dotovať  cca  255 000 € 
materskú  školu,  školský 
klub a školskú jedáleň. 

Ing.  J.  Ratica  –  to  obec 
Rabča dotuje ŠK, MŠ a je-
dáleň 255 tis. eurami?

Mgr. M. Kvasničáková – 
školský  klub  obec  nemusí 
mať. V niektorých obciach 
ich  nemajú  vôbec.  Najlep-
šie  by  bolo,  keby  do  škol-
ského  klubu  chodilo  čo 

najviac detí. 
Prednosta  –  škola  aj 

škôlka  na  energiách  stá-
le  šetrí,  lebo  sa  projektom 
z  EÚ  oteplili  školské  bu-
dovy. 

Mgr.  M.  Kvasničáko-
vá  –  doteraz  sme  nemohli 
regulovať  výšku  poplat-
kov od rodičov, ale od 1. 1. 
2012 už môžeme regulovať 
výšku poplatku  a je na po-
slancoch, koľko schvália. 

Ing. Ratica – na školský 
klub treba poplatok zvýšiť.

Ing.  A.  Kornhausero-
vá  –  ak  sa  poplatok  zvýši, 
tak tam rodičia nebudú de-
ti dávať. 

Ing. K. Sahuľ – navrhuje 
zvýšiť poplatky v MŠ, ŠK. 

Ing.  Ratica  –  MŠ  po-
platky  by  nechal,  skôr  by 
uvažoval o zvýšení pri ŠK. 

Mgr.  J.  Pienčak  –  ško-
la  dostala  vždy  menej  ako 

obec z podielových daní. 
Prednosta – na aký účel 

a  koľko  samospráva  ob-
ce  rozdelí  podielové  dane 
v rámci rozpočtu je na roz-
hodnutí  len  Obecného  za-
stupiteľstva  obce  Rabča 
–  obci  možno  ukladať  po-
vinnosti len zákonom a nie 
nariadením  ministerstva 
školstva.

Mgr.  M.  Kvasničáko-
vá – p. riaditeľ to berie ako 
súčet a my podľa VZN mu 
prerozdeľujeme  inak,  t.  j. 
presne na školský klub, je-
dáleň a MŠ. 

Mgr.  J.  Pienčak  –  upra-
via to, aby to bolo v súlade 
s  týmto  všeobecne  záväz-
ným nariadením. 

Poslanci  sa  dohodli 
pre  rok  2012  na  tejto  výš-
ke  dotácie  na  mzdy  a  pre-
vádzku  na  žiaka  v  eurách: 
Základná  škola  s  mater-
skou školou Rabčická 410, 
Rabča  –  materská  ško-
la  98,00  eur;  Školský  klub 
detí  –  45,00  eur;  Zariade-
nie  školského  stravovania 
–  Školská  jedáleň  Školská 
ulica  438,  ako  súčasť  Zá-
kladnej  školy  s  materskou 
školou  Rabčická  ulica  41 
Rabča 101,00 eur.

Poslanci  sa  uzniesli 
3/5-tinovou väčšinou, a to: 
ZA  hlasovali:  Mgr.  Pa-
vol  Revaj,  Ing.  Jaro-
slav  Jagnešák,  Ján  Do-
min,  Pavol  Kobyliak, 
Ing.  Juraj  Ratica,  Ing.  Jo-
zef  Kovaliček,  Bc.  Ľubo-
mír  Jagnešák,  Mgr.  Au-
gustín  Piták,  Ing.  Karol 
Sahuľ  našla  t.  j.  9  z  prí-
tomných  11  poslancov;  

PROtI – Katarína Budze-
lová,  Ing.  Anna  Kornhau-
serová  t.  j.  2  z  prítomných 
11  poslancov;  ZDRŽAL 
SA – 0.

Zásady hospodárenia 
s finančnými prostried
kami obce Rabča

Prednosta  OcÚ 
Ing. Vladimír Briš obozná-
mil  poslancov  s  návrhom 
Zásad  hospodárenia  s  fi-
nančnými  prostriedkami 
obce Rabča. Uviedol, že je 
to  dokument,  ktorý  spres-
ňuje  hospodárenie  s  fi-
nančnými  prostriedkami 
obce  Rabča.  Poslanci  zá-
sady schválili.

Informácie z pošty
telovýchovná jednota 
ORAVAN Rabča

Žiadajú  o  dotáciu  na  r. 
2012  na  športové  aktivity 
a aktivity detí a mládeže vo 
výške 26 500 €.

Poslanci  uvedenú  žia-
dosť  schválili  za  podmien-
ky, že uvedená dotácia bu-
de riadne zúčtovaná do 15. 
12. 2012 a taktiež schválili 
zvýšenie  dotácie  na  sumu  
27600 € a to z dôvodu po-
dania  žiadostí  aj  iných  fy-
zických  osôb  cez  TJ  ORA-
VAN  na  podporu  športu. 
Poslanci žiadosť schválili.

Slovenský červený kríž, 
Pavlína Oselská, Rabča, 
Hlavná 688

Žiadajú  o  dotáciu 
na  r.  2012  vo  výške  800 € 
za  účelom  zvýšenia  poč-
tu  darcov  krvi,  podpo-
ru  súčasných  darcov,  po-
skytovanie  zdravotnej  

e-foto v. briš7. 6. 2011 Práce na prednej časti námestia v Gaceli Pokračovanie na str. 10
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pomoci  pri  športových 
a  kultúrnych  podujatiach 
obce  Rabča,  zvýšiť  počet 
návštev  starých  a  opuste-
ných  ľudí  v  obci  a  poskyt-
núť  darcom  transfúznu 
stanicu priamo v obci. 

Poslanci  uvedenú  žia-
dosť  neschválili  s  tým,  že 
SČK  môže  požiadať  o  do-
táciu  TJ  ORAVAN  Rabča 
a  to  v  zníženej  výške  600 
€  s  tým,  že  dotácia  bude 
riadne  zúčtovaná  do  15. 
12.  2012  TJ  ORAVAN 
Rabča. 

Kaplnka pri Gluštíkovom 
potoku – Peter Barutík, 
Rabča, IčO 37049534

Žiada  o  dotáciu  na  r. 
2012  vo  výške  3000 € 
na  obnovu  schátralej  kul-
túrnej pamiatky – kaplnky 
pri  Gluštíkovi  v  obci  Rab-
ča.

Poslanci  uvedenú  žia-
dosť  zatiaľ  neschváli-
li  a  uložili  Komisii  ŽP,  VP 
a  výstavby,  aby  overila,  či 
požadovaná  výška  dotácie 
korešponduje so skutočný-
mi nákladmi. Rozhodnutie 
ponechali na návrhu komi-
sie  avšak  pridelená  dotá-
cia  nesmie  byť  vyššia  ako 
3000 €.

Hokejový Klub HK Rabča
Žiadajú o schválenie do-

tácie vo výške 500 € na čin-
nosť  Hokejového  Klu-
bu  s  cieľom  reprezentovať 
obec  na  Oravskom  pohári 
v r. 2012. Žiadosť  je poda-
ná  v  mene  Tibora  Skurco-
ňáka, bytom Rabča. 

Poslanci  uvedenú  žia-
dosť  neschválili  s  tým,  že 

Hokejový  klub  Rabča  má 
požiadať  TJ  ORAVAN 
Rabča o dotáciu v zníženej 
výške  400 €  s  tým,  že  bu-
de riadne zúčtovaná do 15. 
12. 2012 v TJ ORAVAN.

Mgr. Martin Cubinek
Žiada  o  dotáciu  na  pre-

platenie  telocvične  v  zim-
ných  mesiacoch  pre  soci-
álne  slabé  deti  a  tiež  pre 
mladých  v  Rabči,  ktorí  sa 
zapájajú  do  rôznych  ak-
tivít,  ako  Mikuláš  pre  ne-
vládnych  a  chorých  ľu-
dí,  Boj  proti  hladu,  upra-
tovanie  cintorína,  Deň 
plný  prekvapení  a  pod.  
Poslanci  odporučili 
Mgr.  Cubinkovi  požiadať 
TJ ORAVAN Rabča o pre-
platenie telocvične vo výš-
ke  400  €  s  tým,  že  dotá-
cia  bude  riadne  zúčtovaná 
do 15. 12. 2012 v TJ ORA-
VAN Rabča.

AŠK Orava,  
Bc. Ľubomír Jagnešák, 
IčO 42218381

Žiada  o  dotáciu  na  rok 
2012  vo  výške  2000 € 
na športové aktivity. 

Mgr.  M.  Kvasničáková 
–  čím  reprezentuje  obec? 
Ona  videla  zatiaľ  na  všet-
kých  podujatiach,  že  re-
prezentuje Slovensko. 

Ing.  J.  Ratica  –  navrhol 
1500 €. 

Poslanci  uvedenú  žia-
dosť  schválili  na  zákla-
de  viacerých  nižších  návr-
hov, ktoré neprešli vo výš-
ke  2000  eur  za  podmien-
ky, že uvedená dotácia bu-
de riadne zúčtovaná do 15. 
12.  2012.  Za dotáciu vo 
výške  2000 €  hlasovali: 

Pavol  Kobyliak,  Katarína 
Budzelová,  Ing.  Juraj  Ra-
tica,  Mgr.  Augustín  Piták, 
Mgr.  Pavol  Revaj,  Bc.  Ľu-
bomír Jagnešák t. j. 6 z prí-
tomných  11  poslancov; 
PROtI – Ing. Jaroslav Jag-
nešák, Ján Domin, Ing. Jo-
zef  Kovaliček,  Ing.  Karol 
Sahuľ,  Ing.  Anna  Korn-
hauserová  t.  j.  5  z  prítom-
ných  11  poslancov;  ZDR
ŽAL SA  –  0.  Tento  návrh 
bol schválený. 

VItAMÍN, s.r.o.,  
Oravská Polhora,  
IčO 31643779

Žiada  o  odkúpenie 
obecnej  parcely  CKN  č. 
5421/4 a to diel č. 12 o vý-
mere  6 m2  a  to  z  dôvodu, 
že  pripravuje  kolaudáciu 
Obchodno-kancelárskych 
priestorov  a  uvedená  časť 
pozemku  bude  slúžiť  ako 

manipulačný prechod oko-
lo  stavby  a  nevyhnutný 
priestor  z  požiarneho  hľa-
diska. 

JUDr. D. Kriško – obec-
ný pozemok je možné pre-
dať formou: priameho pre-
daja,  súťaže  alebo  podľa 
osobitného zreteľa.  

Poslanci  schválili  pre-
daj  podľa  osobitného  zre-
teľa  z  dôvodu,  že  sa  tento 
malý  pozemok  nachádza 
medzi  budovou  žiadateľa 
a  susednou  budovou  a  nie 
je ho možné ponúknuť ďal-
ším  záujemcom,  zverejniť 
na  internete  a  úradnej  ta-
buli  a  cena  za  m2  je  10  €/
m2 s tým, že kupujúci bude 
znášať všetky náklady spo-
jené  s  právnym  prevodom 
a návrhom na vklad. 

OZ  odporučuje  predaj 
podľa  osobitného  zreteľa 
za  cenu  10  €/  m2  ZA hla
sovali všetci poslanci.

Základná škola s mater
skou školou, Rabčická 
410, Rabča

Žiada    o  schválenie  pô-
žičky  vo  výške  25200 € 
na  obdobie  3  mesiacov 
s  poskytnutím  už  v  de-
cembri  2011.  Pôžičku  žia-
dajú  na  projekt:  č.  WT-
SL.02.03.00-82-281/10: 
Spoločne  hľadáme  spô-
soby  na  zdravý,  aktívny 
a  tvorivý  život  mimo  po-
čítačovej  siete“,  ktorý  je 
spolufinancovaný  Európ-
skou  úniou  z  prostried-
kov  Európskeho  fondu  re-
gionálneho rozvoja v rám-
ci  programu  cezhraničnej 
spolupráce  Poľská  repub-
lika – Slovenská republika  
2007  –  2013.  Pôžičku  by 

potrebovali  len  do  ob-
dobia,  kým  im  z  projek-
tu neprídu peniaze v sume 
33 807 €.  Ak  im  peniaze 
obec  nepožičia,  budú  mu-
sieť  žiadať  o  pôžičku  iné 
subjekty  ale  len  cez  obec 
Rabča. 

Mgr.  J.  Pienčak  –  ča-
kali,  že  sa  projekt  ukončí 
v  kalendárnom  roku,  ale 
poľská  strana  mala  nejaké 
problémy a presunulo sa to 
do  budúceho  roka  na  ma-
rec 2012. 

Zo  svojich  finančných 
prostriedkov  na  to  nemô-
žu použiť. 

Mgr.  M.  Kvasničáková 
–  uviedla,  že  obec  žiadala 
o platbu v marci 2011 a eš-
te sme ju nedostali. 

Ing. J. Ratica – uviedol, 
že on je ochotný obci poži-
čať uvedenú sumu vo výške 
25 200 €.

Poslanci schválili, aby si 
obec zapožičala od Ing. Ju-
raja Raticu sumu 25 200 € 
s  tým,  že  túto  sumu  obec 
prevedie  na  účet  ZŠ  s  MŠ 
na základe jej žiadosti.

Základná škola s mater
skou školou, Rabčická 
410, Rabča

Mgr. J. Pienčak – požia-
dal poslancov o schválenie 
zmeny  termínu  Dní  Rab-
če v r. 2012 z dôvodu účasti 
poslancov a občanov z Ne-
mecka. 

Ján  Adamčík  –  uvie-
dol, že  ide o termín 7. – 8. 
7. 2012. Poslanci nový ter-
mín    schválili:  Dni Rabče 
2012 budú 7. – 8. 7. 2012.

Doplnenie členov škol
skej rady pri ZŠ s MŠ 

e-foto v. briš

7. 9. 2011 Nadstavba 10 nových b. j. na 24 b.j. 

18. 10. 2011 Večerný pohľad na dokončené námestie pred školou

e-foto v. briš

Dokončenie zo str. 9



samospráva obce29. 1. 2012 Rabčiansky CHÝRNIK č. 1 /2012| 11
www.rabca.sk | e-mail chyrnik@stonline.sk

Rabča 
Poslanci  jednohlas-

ne  schválili  týchto  členov:  
Katarína  Budzelová, 
Mgr. Pavol Revaj, Mgr. Au-
gustín  Piták  a  Ing.  Karol 
Sahuľ.

Milan Kozák, Rabča
Žiada  o  úpravu  prístu-

povej  cesty  k  jeho  novo-
postavenému  rodinné-
mu    domu  na  Ul.  Riečna. 
Treba naviesť cca 3 až 4 fú-
ry  štrku.    Poslanci  žiadosť 
schválili.  Uvedený  návoz 
zabezpečí  príspevková  or-
ganizácie  obce  RABČAN, 
obecné služby. 

Okresný súd Námestovo 
– návrh prísediacich 
na súde

Poslanci odporučili  sta-
rostovi obce Mgr. Margitu 
Kvasničákovú  a  Katarínu 
Budzelovú.

Marián Budzeľ a spol.  
Žiadajú  o  zavedenie  ve-

rejného osvetlenia na Rov-
ňovej ulici. Vzhľadom k to-
mu,  že  na  ulici  už  bývajú 
niekoľko  rokov  bez  osvet-
lenia, ktoré je veľmi dôleži-
té pre bezpečnosť ich aj ich 
detí  a  žiadajú,  aby  obecné 
zastupiteľstvo v ich veci za-
ujalo kladné stanovisko. 

Mgr.  M.  Kvasničáková  
– projekt je už urobený. 

Poslanci  uvedenú  žia-
dosť  berú  na  vedomie 
s  tým,  že  vedúci  RAB-
ČAN,  obecné  služby  pri-
praví  rozpočet  a  predloží 
ho  na  budúce  zasadnutie 
OZ,  kde  sa  opätovne  žia-
dosť prejedná. 

Ministerstvo zdravotníc
tva SR, Štátna kúpeľná 
komisia, Bratislava

Starosta  informoval 
poslancov  o  Oznámení 
a  o  podaných  odvolaniach 
k  rozhodnutiu  „Oravská 
Polhora  –  nevyhnutné  do-
časné ochranné opatrenia, 
vrt  FPJ-1“.  Ministerstvo 
zdravotníctva  žiada,  aby 
sme  sa  vyjadrili  k  obsahu 
podaných odvolaní v leho-
te 7 dní.  

Poslanci  sa  uzniesli,  že 
žiadajú  o  prehodnotenie 
rozsahu  územia  začlene-
ného do II. stupňa a odvo-
lania vzali na vedomie. 

Účasť poslancov
Starosta  informoval 

o  účasti  poslancov  obec-
ného  zastupiteľstva  za  rok 
2011 (okrem dnešného za-
sadnutia). Celkom zasada-
lo OZ 10-krát a z toho naj-
lepšiu  účasť  mali:  Katarí-
na  Budzelová  a  Mgr.    Au-
gustín  Piták,  ktorý  sa  zú-
častnili  zasadnutí  OZ 
na 100%. Najslabšiu účasť 
mali:  Ing.  Jaroslav  Jagne-
šák (6x), Bc. Ľubomír Jag-
nešák  a  Ing.  Jozef  Kovali-
ček (7x). Iba raz sa OZ ziš-
lo so 100% účasťou. 

tV Oravia, s.r.o., Miest
neho priemyslu 1028, 
Námestovo

Predložili  návrh  zmlu-
vy  o  poskytovaní  medi-
álnych  služieb  TV  ORA-
VIA  na  prerokovanie.  
Na  ich  návrh  obec  odpí-
sala,  že  uvedený  bod  sa 
vzhľadom  na  náročnosť 
programu  presúva  na  bu-
dúce OZ  a  to  v  mesiaci  ja-

e-foto v. briš

e-foto v. briš

20. 10. 2011 Stretnutie dôchodcov už v rozšírenom dome kultúry

8. 12. 2011 Výstavba zberného dvora pri poľnohospodárskom družstve

nuár 2012. 
Bc. Ľ. Jagnešák – keď tu 

boli osobne z TV ORAVIA, 
tak  sme  im  sľúbili,  že  keď 
rozšíria  vysielanie,  tak  ich 
prizveme. 

Starosta  –  obec  sa  ne-
bude zmluvou viazať a pri-
zveme ich, len keď budeme 
niečo potrebovať. 

Ing.  Ratica  –  navrhol, 
aby  sa  prizvali  na  ZMO-
BO a tam to prediskutovať 
aj s ostatnými starostami . 

Bc.  Jagnešák  –  uvie-
dol,  že  by  bolo  dobré,  ke-
by sa ľudia z obce obozná-
mili s dianím v obci cez in-
ternetovú  televíziu.  Sta-
rosta  uviedol,  že  zistí,  ako 
o tom rozhodnú  aj  v  iných 
obciach a potom sa na bu-
dúcom OZ vyjadrí. 

Diskusia – Interpelácia 
Starosta  –  informoval 

o  poďakovaní  Klubu  biat-
lonu Breza, kde naša žiačka 
Michaela  Maxová  obsadila 
1. miesto na Slovensku. 

Informoval  o  oslavách 
na  Silvestra,  ale  len  z  fi-
nančných  prostriedkov 
od  sponzorov.  Uviedol,  že 
nie  je  pravdou  to,  že  obec 
nechcela  zaplatiť  Miku-
láša.  Podľa  neho  Miku-
láš  má  byť  záležitosť  ško-
ly. Obec zabezpečila Miku-
láša na námestí a dotuje aj 
charitu,  aby  mali  Mikulá-
ša postihnuté deti. Každo-
ročne  výdavky  na  Mikulá-
ša obec stáli 1400 €. 

Prenájmy na trhovisku
Mgr.  M.  Kvasničáková  

– ľudia sa sťažujú, že v ob-
ci už nie je predaj na trho-
visku. 

JUDr.  D.  Kriško  –  tiež 
eviduje  rôzne  sťažnosti 
a  dopyty  od  občanov,  pre-
čo  už  v  Rabči  nikto  na  tr-
hovisku nepredáva.  

Mgr. E. Grancová – za 4 
mesiace  nám  klesol  prí-
jem cca o   400 €, čo ročne 
predstavuje 1200 €.

ZA  návrh  20 €  vrátene 
1x  vyhlásenie  v  obecnom 
rozhlase s tým, že každé ďal-
šie  vyhlásenie  uhradia  po-
platok  6,50 €  s  účinnosťou 
od  19.  12.  2011  hlasovali:  
Mgr.  Pavol  Revaj,    Ing.  Ja-
roslav  Jagnešák,  Pavol  Ko-
byliak,  Ing.  Juraj  Ratica, 
Ing.  Karol  Sahuľ,  Mgr.  Au-
gustín  Piták,  Katarína  Bu-
dzelová,  Ing.  Anna  Korn-
hauserová  a  Bc.  Ľubomír 
Jagnešák t. j. 9 z prítomných 
11 poslancov; PROTI – Ján 
Domin, Ing. Jozef Kovaliček 
t.  j.  2  z  prítomných  11  po-

slancov;  ZDRŽAL  SA  –  0. 
Tento návrh bol schválený. 

Dokončenie rekonštruk
cie domu kultúry

Ján Adamčík – na janu-
ár neobjednal žiadne plesy, 
výpredaje,  lebo  si  myslel, 
že  sa  dorobí  vestibul  kul-
túrneho domu, balkón, sá-
la, šatňa, obklady a ďalšie. 

Ing.  J.  Ratica  –  naj-
skôr  treba  urobiť  rozpočet 
na dokončovacie práce. 

Ing. J. Jagnešák – treba 
to pripraviť na budúce OZ. 

Starosta  –  informo-
val  o  nutnosti  urobiť  pro-
jekt  dopravného  značenia 
pri námestí;   – obec robila 
cez RABČAN, s.r.o. okrem 
bezpečnostného  chodní-
ka  a  mostík  pri  p.  Turaco-
vi,  ale  museli  sme  práce 
z dôvodu podnetu zastaviť, 
kým  nedôjde  k  právnemu 
vysporiadaniu  s  veľkým 
počtom spoluvlastníkov.

Štefan  Ratica  –  na  mi-
nulom  OZ  sa  hovorilo 
o oprave vyhrievaných od-
tokových  rúr  na  kultúrny 
dom – informoval sa a stá-
lo by to cca 1300 €.

Mgr.  M.  Kvasničáková 
–  či  nebudeme  uvažovať 
o  prijatí  občanov  na  akti-
vačné činnosti v obci Rab-
ča  na  protipovodňových 
opatreniach.  Obec  by  mu-
sela získať súhlas od Povo-
dia a Lesov, š. p.. a prijať ich 
na RABČAN, obecné služ-
by  na  6  mesiacov  cca  od  
1. 3. 2012. 

Dušan Ratica, 
starosta obce Rabča
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dobrovoľní hasiči

Naši dobrovoľní 
hasiči v sobotu  
20. augusta oslávili 
80. výročie činnosti 
rabčianskeho 
dobrovoľného 
hasičského spolku, 
ktorý bol založený 
v máji 1926 spoločne 
s hasičmi okolitých 
obci. 

Pri nástupe hasičom 
k jubileu zahrala 
naša dychová hudba 
Rabčanka. 

Dobrovoľný hasičský 
zbor obce Rabča 
slávnostne nastúpil 
pred novou hasičskou 
stanicou a novým 
hasičským vozidlom 
z Nemecka spolu 
s českými hasičmi 
z Řeky a poľskými  
zo Świnnej. 

Fotografie zo 
slávnosti sú zverejnené 
na www.rabca.sk  
v časti spolupráca.

Slávnosť  otvoril  prího-
vorom  starosta  našej  ob-
ce Dušan Ratica, v ktorom 
pripomenul 85. výročie za-
loženia  dobrovoľného  ha-
sičského  zboru  v  Rabči. 
Hasiči  získali  novú  hasič-
skú  stanicu,  ktorej  rekon-
štrukcia  bola  financovaná 
z  európskych  fondov.  Ďa-
lej  nasledovali  príhovory 
hostí.  Wojt  gminy  Świn-
na s hasičmi z Poľska oce-
nili  doterajšiu  spoluprácu 
predsedu  p.  Jozefa  Galisa 
a  udelili  mu  pamätnú  pla-
ketu.  Šoférovi  nového  ha-
sičského  vozidla  darovali 
kombinézu.

Posvätenie nového  
vozidla a novej hasičskej 
stanice

Duchovný otec Vdp. fa-
rár  Ľuboš  Satina  posvä-

til  za  asistencie  kostolní-
ka p. Ľ. Rusnáka nové ha-
sičské  vozidlo  a  novú  ha-
sičskú stanicu. Hasiči no-
vému  vozidlu  dali  meno 
Klára.

Slávnostný sprievod
V  slávnostnom  sprie-

vode  sa  všetci  presunuli 
na  futbalové  ihrisko,  kde 
nasledovali súťaže. 

Hasičké súťaže
V  hasičských  súťažiach 

súperili  štyri  družstvá. 
Za  Rabču  súťažili  že-
ni  a  muži.  Ďalšie  súťaž-
né zmiešané družstvo bo-
lo z českej Řeky. Štvrtým 
družstvom  boli  hasiči 
z poľskej gminy Świnna. 

Prvá  súťažná  disciplí-
na  je  vždy  požiarny  útok. 
Vyhrá  ten,  kto  v  najkrat-
šom  čase  trafí  vodou 
z  prúdnice  terč.  Táto  sú-
ťaž  dokonale  precvičí  vý-
kony  jednotlivcov  a  ich 
súhru.  Každý  má  presne 
určenú úlohu, ktorú musí 
splniť, inak nemajú šancu 
na dobrý čas. 

Hneď  v  úvode  sa  na-
še  ženy  diskvalifikovali, 
pretože  jednej  z  nich  sa 
stalo,  že  rozdeľovač  vody 
pripevnila k hadiciam na-
opak  a  tým  voda  netiek-
la,  ako  mala  a  ešte  to  bo-
la  hrozba  pre  ostatných. 
Aj  to  sa  stáva.  Naši  muži 
útok zvládli.

V  druhej  disciplíne 
v  štafete  si  hasiči  precvi-
čili  obratnosť,  rýchlosť 
a presnosť. 

Treťou  disciplínou  bo-
lo prenášanie a ukladanie 
metrovíc  na  čas  a  pres-
nosť. 

Prekvapením  bola  sú-
ťaž  na  chodúľoch,  ktorá 
vyčarila úsmevy. 

V. Briš

Naši hasiči ani hasičky 
síce  nevyhrali,  ale  vyni-
kajúco  si  zasúťažili.  Zví-
ťazilo  družstvo  z  Čiech. 
Na  druhom  mieste  skon-
čili  muži  z  Rabče,  bronz  
si vysúťažili Poliaci a ako 
posledné skončili ženy.

e-foto v. briš20. 8. 2011 Posvätenie nového hasičského vozidla a novej hasičskej stanice

slávnostný vi. ročnÍk hasičských DnÍ

85. výročie založenia rabčianskeho hasičského spolku

Po  spoločnej  fotogra-
fii na záver súťaže si všetci 
s  chuťou  pochutili  na  vý-
bornom  guláši.  Nechýba-
lo čapované pivko ani po-
túženie  pálenkou.  A    sa-
mozrejme  výborná  zába-
va do večerných hodín.

Prajem  našim  hasi-
čom  do  ďalších  rokov  ve-
ľa  chuti  do  hasičstva,  ve-
ľa pekných zážitkov a naj-
mä    úspešných  zásahov 
pri zdolávaní požiarov bez 
úrazov.  Ste  dobrá  partia, 
tak si ju udržujte.
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e-foto v. briš

17. 12. 2011 Jozef Galis blahoželá Miroslavovi Skočíkovi k zvoleniu za predsedu hasičské-
ho zboru obce Rabča

dobrovoľní hasiči

• organizácia na parko-
visku a v kostole pri slávnosti 
1. sv. príjimaniu a birmovky,

• hasičský pochod Rab-
čianskym chotárom,

• umývanie priestorov pred 
kostolom, kultúrnym domom, 
školy a materskej škôlky

• účasť na metodickom 
cvičení funkcionárov hasič-
ského zboru Rabča,

• pomáhali sme ako 
usporiadatelia počas osláv 
dní Rabče

• účasť na súťaži v Čes-
kej republike O pohár sta-
rostu obce Řéka

• účasť na okresnej sú-
ťaži družstiev žien, muži 
v Oravskej Jasenici

• zúčastnili sme sa v Bob-
rove na Jakubovských dňoch, 
kde bolo v rámci programu 
aj hasičské cvičenie

• účasť na cvičení v Poľ-
skej republike

Pre  našich  obyvateľov 
Rabče  zverejňujem  prejav 
predsedu dobrovoľných ha-
sičov Rabče p. Jozefa Gali-
sa, v ktorom priblížil dote-
rajšiu činnosť hasičov:

„Milé požiarničky a po-
žiarnici, pán starosta a de-
legát!

Čas rýchlo beží a je len 
na nás, ako ho dokážeme 
využiť. Dnes sme sa tu zišli, 
aby sme zbilancovali čin-
nosť zboru v uplynulom ro-
ku 2011, zhodnotili výsled-
ky našej práce a zvolili si 
nového predsedu hasičské-
ho zboru a taktiež výbor.

Prvou a najhlavnejšiou 
našou činnosťou je preven-
cia a zásahová činnosť. Veľ-
ký dôraz sme kládli na výcho-
vu mládeže a občanov k po-
žiarnej ochrane, a to formou 
relácie v jarnom a vykurova-
com období. Každým rokom 
vykonávame protipožiarne 
preventívne prehliadky obyt-
ných domov, elektriky a komí-
nov, ďalej sú kontroly zamera-
né proti jarnému vypaľovaniu 
trávy, na ochranu lesov, na 
ochranu úrody a prírody.

O tom, že činnosť náš-
ho združenia bola plodná 
aj v roku 2011 nasvedčuje 
i to, že počas roka boli zor-
ganizované viaceré akcie:

• účasť na pohrebe nášho 
člena Milana Ratičáka,

• stráž pri Božom hrobe
• sv. omša a slávnost-

né posedenie na sviatok sv. 
Floriána,

V zasnežený sobotný 
podvečer 17. decembra 
2011 sa v priestoroch 
hasičskej stanice 
uskutočnila výročná 
schôdza našich 
hasičov.

A bola to schôdza 
na úrovni. Všetko bolo 
ako má byť: účasť, 
prejavy, ocenenie, 
zápis, hlasovanie, 
búrlivá diskusia, plány 
na zlepšenie činnosti 
a príjemné spoločenské 
posedenie. 

Je škoda, že taký 
skúsený vynikajúci 
dlhoročný predseda 
hasičov p. Jozef Galis 
sa vzdal funkcie, že 
chcel uvoľniť miesto 
mladším. Tak, ako 
starosta obce Dušan 
Ratica, mu na tejto 
schôdzi poďakoval 
za doterajšiu 
vynikajúcu spoluprácu, 
za to, že bolo 
naňho spoľahnutie 
aj ja mu ďakujem 
najmä za dlhoročné 
priateľstvo 
a spoluprácu.  
Verím, že p. Jozef 
Galis pomôže 
novému predsedovi 
p. Miroslavovi 
Skočíkovi, aby sa mu 
darilo, aby bolo naňho 
spoľahnutie a aby si 
udržal vynikajúcu 
doterajšiu partiu,  
aby ich počet pribúdal.

• účasť na nočnom cviče-
ní v Řěke – ČR

• práca pri vysťahovaní 
techniky pred rekonštruk-
ciou garáží

• posvätenie nových prie-
storov pre techniku DHZ 
Rabča, organizácia hasič-
ského dňa s účasťou členov 
hasičských zborov z Řéky 
a Poľskej republiky

• nasťahovanie techni-
ky po rekonštrukcii uloženie 
techniky na zimné uskladne-
nie,

• zváranie regálov a us-
poriadanie všetkých hasič-
ských potrieb, predlžovanie 
oja na vleku PPS12

• návšteva chorých a star-
ších členov hasičského zboru.

V roku 2011 sme zasa-
hovali pri požiaroch cel-
kom 3-krát:

• apríl 2011 rodinný dom 
p. Gužíka

• máj 2011 zasahovanie 
pri požiari včelína p. Tisoňa

• november 2011 požiar 
v obci Klin – senník

Chcem z tohto miesta po-
ďakovať všetkým členom ha-
sičského zboru za ich aktivi-
tu a ochotu vo voľnom čase 
sa venovať takému krásnemu 
a šľachetnému koníčku, akým 
bezpochyby hasičstvo je.

Naša činnosť nespočí-
va len v súťažiach a nácvi-
ku, veľkú pozornosť venuje-
me aj preventívno-výchov-
nej činnosti, poukazuje-
me na nedostatky v oblasti  
dodržiavania požiarno- bez-
pečnostných predpisov.

Čo sme si predsavzali 
na rok 2011, sme splnili.

Dovoľte mi, aby som v zá-
vere poďakoval starostovi 
obce pánovi Dušanovi Ra-
ticovi a poslancom obecné-
ho zastupiteľstva za finanč-
nú pomoc a vynikajúcu spo-
luprácu a pochopenie, kto-
ré majú k hasičskej činnosti.

Milí hasiči,
konajme v duchu na-

šich predchodcov, že posla-
nie, ktoré plníme, je krásne, 
ušľachtilé a nanajvýš osob-
né. Dobrovoľní hasiči sú de-
dičmi a pokračovateľmi ľud-
ského odkazu našich pred-
kov poskytovať pomoc blíž-
nemu, postihnutému živlom. 

Majme na mysli, že mu-
síme byť pripravení pomôcť 
svojmu blížnemu. To nech 
je mottom našej práce aj 
pre rok 2012. 

Pri Vašej obetavosti 
a ochote som presvedčený, 
že sme v tomto roku spoloč-
ne veľa dokázali. 

K tomu Vám chcem, mi-
lí členovia a všetci prítom-

Musíme byť pripravení pomôcť 
svojmu blížnemu

e-foto v. briš17. 12. 2011 Výročná schôdza Dobrovoľného hasičského zboru obce Rabča Pokračovanie na str. 14

OHLASOVŇA 
POŽIAROV  

v RABČI
Miroslav Skočík, 
predseda dHzr 
0911/838966
peter lubas st. 
0915/496105
Štefan lubas 
0904/984222
František Hurák 
0904/802421
jozef Galis 
0914/101391
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dobrovoľní hasiči /úspech

Moje stanovisko k opätovnému 
získaniu 1. miesta: 

Túto cenu si nesmierne vážim. Je to od-
mena všetkým, ktorí sa podieľali na tom, 
že Rabčiansky chýrnik stále vychádza. 

Ďakujem organizátorom MIEST-
NYCH NOVÍN, že takúto náročnú súťaž 
organizujú a zodpovedne vyhodnocujú.

Opätovné 1. miesto je potvrdením, že 
kvalita obsahu a výtvarného spracovania 
napriek čiernobielemu vydávaniu so za-
meraním na kľúčové témy v obci zaujíma-
júce obyvateľov Rabče zvíťazila. Poďako-
vanie patrí aj tvorcom príloh Horňáčik  
a Rabconek – sme asi jediní na Sloven-
sku, čo dali priestor pre tvorbu aj deťom.

Prvé miesto beriem ako výzvu do ďal-
ších rokov, aby Rabčiansky chýrnik na-
ďalej čo najviac vychádzal so zaujímavým 
obsahom aj napriek ďalšej hospodárskej 
kríze. Je čo zlepšovať. 

v tejto rozsiahlej podobe chýr-
nik vychádza naposledy. ďalšie 
čísla budú iné, stručné, mesačné.

Slávnostné  vyhlásenie  výsledkov  sa 
uskutočnilo  v  piatok  4.  novembra  2011 
v  budove  Slovenského  syndikátu  novi-
nárov  v  Bratislave.  Celoslovenskú  sú-
ťaž MIESTNE NOVINY 2011 usporia-
dali  organizátori,  ktorými  boli:  Národ-
ná osveta s garanciou Národného osve-
tového  centra,  Slovenský  syndikát  no-
vinárov,  Katedra  žurnalistiky  FiF  UK 
v  Bratislave,  ZMOS,  Obecné  noviny  
– v spolupráci s Fakultou masmédií Pa-
neurópskej  vysokej  školy,  mediálnymi 
partnermi  Obecné  noviny  –  týždenník 
miest a obcí, Fórum – mesačník Sloven-
ského  syndikátu  novinárov,  Slovenské 
pohľady – na literatúru, život a umenie, 
a Národná osveta – mesačník pre rozvoj 
miestnej kultúry a záujmovej tvorivosti, 
a s podporou Tlačovej agentúry SR.

Ing. Vladimír Briš, 
šéfredaktor Rabčianskeho chýrnika

ní, z úprimného srdca za-
želať pevné zdravie, šťastie 
a veľa spokojnosti, aby sme 
spoločnými silami dokáza-
li robiť všetko pre naplnenie 
nášho poslania, pre dobro 
každého spoluobčana.

Nech nám v tom pomá-
ha náš patrón sv. Florián!“

HLAVNÉ ÚLOHY  
Dobrovoľného 
hasičského zboru v Rabči 
na rok 2012
1. Požiarna prevencia

Pri  vykonávaní  preven-
tívnych  protipožiarnych 
kontrol budeme sa riadiť zá-
konom  o  ochrane  pred  po-
žiarmi  v  náväznosti  na  vy-
konávaciu vyhlášku.

Osobitnú pozornosť ve-
novať  odbornej  prípra-
ve  členov  prehliadkových 
skupín, k čomu využiť pre-
ventivára obce s odbornou 
spôsobilosťou.

V  úzkom  kontakte 
s obecným úradom zabez-
pečovať  výchovu  spolu-
občanov  k  protipožiarnej 
ochrane  a  to  formou  be-
sied,  rozhlasových  relácií 
s  využívaním    propagač-
ného  a  filmového  materi-
álu,  ktorý  je  k  dispozícii 
na UzV DPO v D. Kubíne.

2. Odborná príprava
V  záujme  zdokonaľova-

nia  operatívno-technickej 
a  taktickej  pripravenosti 
na zdolávanie požiarov bu-
deme  zabezpečovať  účasť 
členov na odbornej prípra-
ve.  Pôjde  o  teoretickú  prí-
pravu a praktický výcvik.

Za  súčasť  odbornej  pri-
pravenosti  považujeme  aj 
súťaže  hasičských  druž-
stiev, ktorých sa zúčastníme 
podľa pokynov UzV DPO.

Do  rámcovej  odbor-
nej  prípravy  DHZ  zaradí-
me vykonávanie požiarno-
-taktických  cvičení  na  ob-
jekty  so  zvýšeným  požiar-
nym rizikom, čím prehĺbi-
me schopnosti veliteľa ria-
diť sily a prostriedky DHZ 
a  súčinnosť  medzi  hasič-
skými jednotkami.

Zabezpečíme dosažiteľ-
nosť členov DHZ, ktorí bu-
dú schopní účinne zasaho-
vať  v  prípade  požiaru  ale-
bo  živelnej  pohromy,  za-
bezpečíme  akcieschop-
nosť  hasičskej  techniky, 
výzbroje  a  výstroje,  vod-
ných zdrojov a  tiež prístu-
pových  ciest  a  zariadení 
pre spojenie a velenie.

3. Práca s mládežou:
Budeme  pokračovať 

v  systematickej  výchovnej 
práci detí predškolského ve-
ku v úzkej spolupráci s vede-
ním materskej školy s cieľom 
zmierňovať  nepriaznivý  vý-
voj detskej požiarovosti.

Organizovať  pre  de-
ti  v  materských  školách 
besedy,  ukážky,  športové 
a hasičské súťaže a podob-
ne (1 x ročne).

V práci s deťmi do 15 ro-
kov  sa  zameriavať  na  zís-
kavanie a vytvorenie:

• záujmových  krúžkov 
mladých  hasičov  v  počte 
v celkovom počte, 

• žiakov  so  zapojením 
do hry Plameň, 

• v práci s dorastom 16- 
18 rokov doplníme   doras-
tenecké,

• družstvo, ktoré zapojí-
me do organizovaných sú-
ťaží  hasičských  družstiev 
dorastu  (o  toľko  nových 
členov, koľko prešlo doras-
tencov k mužom).

4. Vnútroorganizačná 
činnosť

Veľkú  pozornosť  bude-
me  venovať  výchove  mla-
dej  generácie,  ktorú  bu-
deme  získavať  pre  prá-
cu  v  DHZ  a  pripravovať  si 
nástupcov  pre  dobrovoľný 
hasičský zbor.

V  úzkom  kontakte  s  ob-
cou zameriame svoju činnosť 
na získavanie nových členov, 
hlavne z radov mladých.

Podľa  požiadavky  ÚzV 
DPO  zabezpečíme  účasť 
do  odbornej  školy  DPO 
Martine:

• kurz predsedov: Miro-
slav Skočík, 

• kurz  veliteľov:  kurz 
strojníkov: Peter Lubas,

• kurz vedúcich mládeže,
• inkaso  členských  prí-

spevkov do 31. 1. 2012 

5. Veliteľ DHZ
• zameriavame sa na les-

né porasty    30 ha súkrom-
ných lesov,

• ťažko  dostupné  rodin-
né usadlosti,

• budova,  kde  sa  prevá-
dza podnikateľská činnosť, 
výroba matracov na Grúni

• budova v správe obce
• formou  mobilných  te-

lefónov
• hasičskú techniku, vý-

zbroj, výstroj – prekontro-
lovať štvrťročne

• vodné  zdroje  a  prí-
stupnosť  ciest  –  hlavne 
v zimnom období.

Dokončenie zo str. 13

V. Briš

Aj v celoslovenskej súťaži MIESTNE NOVINY 2011 o najlepšie obecné, 
mestské, regionálne, kultúrnoinformačné a kultúrnoturistické noviny 
a časopisy v súťažnej kategórii NOVINY, ČASOPIS OBCE NAD 1 000 
OBYVATEĽOV sa umiestnil RABČIANSKY CHÝRNIK rovnako ako  

v roku 2007 znovu na 1. mieste.
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rabča krásnie

k R Á S A  k V E T O V  A  Z Á H R A D 

26. 5. 2011 Najkrajšie kvety z jari pri Hlavnej ceste a v predzáhradke  
p. vd. Anny Vajdečkovej

13. 9. 2011 V polovičke septembra očarili úžasné anjelské trúby p. Márie 
Koňarčíkovej – nádhera z jesene minulého roka 

18. 8. 2011 Čarovný dvor s domom Mariána a Marty Gužíkovcov

14. 8. 2011 Dom a dvor  Jozefa a Justíny Slovíkovcov v záplave kvetov

17. 8. 2011 Dom a najkrajší dvor Mariána a Janky Chutňákovcov

Naša obec od jari  
do jesene prekvitá  
nádhernými kvetmi.  
A nielen kvetmi. 

Pýchou Rabče sú už 

nielen krásne domy  
s balkónmi plnými  
kvetov, ale aj peknými 
predzáhradkami, zá-
hradami, dvormi, ktoré 

doslova prekvitajú a sú 
čoraz krajšie. Každý 
rok pribúdajú ďalšie.  
Aj bez vyhlásenej súťa-
že Rabčania súťažia.

V novinách sa nedá 
ukázať nádhera všet-
kých, čo nás minulý rok 
očarili, preto tu dáva-
me len malú ukážku.

Celú nádheru si 
môžte pozrieť  
na internetovej stránke 
obce www. rabca.sk  
v časti galérie. V. Briš

e-foto v. briš
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dom charitas

V Dome Charitas 
poskytujeme sociálnu 
službu v zmysle 
zákona č. 448/2008 
Z.z. matkám s deťmi 
bez prístrešia alebo 
matkám v hmotnej 
núdzi a sociálnej núdzi.

V súčasnosti  túto službu 

a  pomocnú  ruku  podáva-
me  10  klientom  –  matkám 
s deťmi a v najbližších dňoch 
prijmeme aj iné matky s deť-
mi, ktoré nás už oslovili.

V  auguste  2010  spo-
ločnosť  Johnson  Controls 
v  rámci  projektu  Blue  Sky 
finančne  podporila  na-
še  zariadenie  pri  výstav-

Firma johnson Controls už druhýkrát finančne 
podporila dom Charitas sv. Hildegardy 
z bingenu v rabči

Nový altánok pred dokončením

„Boj proti hladu“
Dom Charitas sv. Hil-

degardy z Bingenu dňa 10. 
9. 2011 poskytol priestory 
a elektrické spotrebiče na prí-
pravu a pečenie medovníko-
vých srdiečok, ktoré budú po-
núkať dobrovoľníci pri blí-
žiacej sa celosvetovej zbier-
ke (od 15. 9. 2011 – do 9. 10. 

2011) na „Boj proti hladu“, 
ktorú organizuje Vincent-
ská rodina a to už 5. ročník. 
Teší nás, že naše zariadenie 
Dom Charitas sv. Hildegar-
dy z Bingenu aspoň takým-
to spôsobom mohol prispieť 
chudobným na Haiti a v Hon-
durase, kde väčšina ľudí trpí 
extrémnou chudobou.

(V.T.,A.J.)

be  detského  ihriska,  kto-
ré je za priaznivého počasia 
denne  využívané  a  z  ktoré-
ho sa tešia nielen deti, ale aj 
ich matky, pretože sa môžu 
pri  tom  venovať  iným  akti-
vitám. Na toto ihrisko firma 
Johnson  Controls  prispela 
sumou 1 000 dolárov.

Aj  tento  rok  opätovne 
firma  pomohla  nášmu  za-
riadeniu,    a  to  sumou  690 
Eur.  Uvedená  suma  bola 
použitá na vybudovanie zá-
hradného  altánku  v  areáli 
nášho  zariadenia.  Veľmi  si 
ceníme pomoc spomínanej 
firmy  a  veríme,  že  nám  aj 
v  budúcnosti  podá  pomoc-
nú  ruku.  Tu  by  sme  chceli 
poďakovať  aj  nášmu  šikov-
nému  majstrovi  z  blízkeho 
okolia,  ktorý  vykonal  kva-
litnú prácu na celej výstav-
be a zastrešení altánku.

Altánok  je  od  dokon-
čenia  využívaný  klientmi 
na  voľnočasové  stretnutia, 
na stretnutia s blízkymi prí-
buznými a pod. Uskutočni-
lo  sa  tu  aj  stretnutie  s  rab-
čianskou  mariánskou  mlá-
dežou,  kde  sme  spoločne 
s  pánom  kaplánom  urobi-
li  opekačku.  Tieto  stretnu-
tia sú veľkým povzbudením 
pre naše klientky v tom, že 
ich  spoločnosť  neodsudzu-
je ale povzbudzuje do pozi-
tívnych životných zmien.

Pri  tejto  príležitosti  sa 
chceme  poďakovať  aj  všet-
kým  ostatným  dobrodin-
com a darcom, ktorí akým-
koľvek  spôsobom  pomohli 
aj v tomto roku 2011 nášmu 
zariadeniu,  či  už  finančný-
mi  darmi,  vecnými  darmi, 
povzbudením, modlitbami, 
dobrým  skutkom  a  milým 
slovom. Aj my na nich mys-
líme  v  modlitbách  a  prosí-
me o Božie požehnanie pre 
všetkých.  Nech  Vás  Pán 
Boh bohato odmení.

Matky  spolu  so  sociál-
nymi  pracovníčkami,  kto-
ré  nám  pomáhajú  v  rám-
ci  aktivačnej  činnosti  for-
mou dobrovoľníckej služby, 
si počas celého roka vo voľ-
nom  čase  pripravujú  rôz-
ne výrobky, napr.:  sviečky, 
košíčky,  ikebany,  vianočné 
ozdoby,  vence,  drobnú  bi-
žutériu a iné. Tieto výrobky 
budú  ponúkané  k  predaju 
na vianočných trhoch. Zís-
kajú  si  tak  nejaké  finanč-

né  prostriedky  na  skrom-
né živobytie. V rámci šetre-
nia  svojich  malých  finanč-
ných príjmov naše klientky 
–  matky  si  aj  v  tomto  roku 
dopestovali viac druhov ze-
leniny a ďakujú Pánu Bohu 
za bohatú úrodu.

Modlitba sprevádzajúca 
zbierku:

„Milujúci Boh Otec, Tvoj 

syn Ježiš Kristus povedal, 
že chudobných budeme mať 
vždy medzi sebou. Prosí-
me Ťa, Bože, nech nás Du-
ch Svätý naučí poznávať po-
treby núdznych. Podľa vzo-
ru sv. Vincenta zapáľ v srd-
ciach ľudí dobročinnú lás-
ku, aby sme v chudobných 
spoznali tvár Tvojho trpia-
ceho Syna.

Otče náš…“

Posedenie v novom altánku s dobrovoľníkmi po uskladnení 
paliva na zimu

–red
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Každý, kto tam bol, 
mi dá za pravdu, že je to 
miesto pokoja, rozjíma
nia a modlitby. A nielen 
toho. Aj obyčajného od
dychu, hlavne pokiaľ ne
natrafíte na také horúča
vy, aké sme mali my.

Prvý  deň  bol  pre  mňa 
utrpením – peklom na zemi 
pri  mojom  vysokom  tlaku. 
Cestovali sme od druhej ho-
diny poobede. Samozrejme, 
s pravidelnými prestávkami 
každé  3,5-4  hodiny.  Že  to 
nebude „med lízať,“ som za-
čala tušiť už večer o pol de-
siatej  niekde  na  maďarskej 
benzínovej pumpe. Povinná 
zastávka – dali sme si bundy 
na seba (aby nás „nestrepa-
lo od zimy,“ – na Orave má-
me  večery  studené).  Lenže 
pri  výstupe  z  autobusu  nás 
ovanul  teplý  vetrík  a  svet-
re  putovali  naspäť  do  au-
tobusu.  Cesta  v  noci  pre-
behla  v  podstate  v  pohode, 
ak  nerátam  prechod  hraníc 
na  maďarskej,  chorvátskej 

a  bosnianskej  strane,  kedy 
sme boli zobudení. A nielen 
my, ale s najväčšou pravde-
podobnosťou aj colníci, kto-

rí  sa  až  „rozplývali“,  takí 
boli  „milí“.  Na  druhej  stra-
ne –  my sme  si  tiež odvykli 
od  týchto  procesov.  Napo-

kon  to  obidve  strany  zvlád-
li. Po prechode bosnianskej 
hranice  sme  cestovali  eš-
te  viac  ako  päť  hodín  dolu 

MEduGorjE

na  juh.  Rada  sledujem  kra-
jinu, keď cestujem. Je jedno, 
či autobusom alebo vlakom. 
A tak, keď som sa nad ránom  
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prebrala,  všetko  bolo  pre 
mňa zaujímavé. V prvom ra-
de mi udrela do očí červená 
farba. Všade tam bola červe-
ná hlina. Keď sme sa v škole 
učili, že sa niekde vyskytujú 
červenozeme,  čiernozeme  
a pod., vôbec som si to takto 
nepredstavovala.  Červe-
ná hlina a skaly. V údoliach 
políčka  s  úrodou  a  na  kop-
coch  v  skalách  postavené 
domy.  Potom  som  sa  do-
zvedela,  že  úrodnej  pôdy  je 
tam  málo  a  dokonca  v  ce-
lej Bosne nenájdete studňu. 
Vodu berú z riek. V čase su-
cha  sa  môže  stať,  že  sú  od-
stávky vody približne na je-
den deň po jednotlivých de-
dinách,  aby  sa  trochu  ušet-
rilo. Našťastie, počas nášho 
pobytu  sa  nič  také  nestalo. 
Pri príchode do nášho pen-
ziónu  ma  uchvátilo  hrozno 
na dvore – pripomenulo mi 
môj domov, miesto, kde sme 
v lete radi sedávali v jeho tie-
ni. Samotné Medugorje veľa 
obyvateľov nemá. Je  len sa-
mozrejmé,  že  ľudia  tam  ži-
jú,  ak  mám  vystihnúť  pod-
statu – z pútnikov. Keďže je 
tam málo úrodnej pôdy, od-
padá aj chov domácich zvie-
rat. Zostáva im jediné – po-
skytnutie  ubytovania  a  su-
veníry. Penzióny a obchodí-
ky sú na každom kroku. Ak 
zoberieme  do  úvahy,  koľko 
ľudí  sa  „premelie“  v  Medu-
gorji počas celého roka, tak 
sa tam naozaj uživia všetci. 
Oni  ani  inú  šancu  na  záro-
bok nemajú. Chudobný kraj.

Kostol  sv.  Jakuba  je  ty-

pický  svojou  stavbou  –  má 
dve  zvonice.  Svojou  kapa-
citou však nestačí na množ-
stvo  pútnikov  z  celej  Euró-
py,  a  preto  bol  vystavaný 
areál  pri  kostole  na  voľnom 
priestranstve  s  prikrytým 
oltárom. Okolo kostola kaž-
dý podvečer pred sv. omšou 
(aj  počas  nej)  spovedajú 
kňazi. Tam zistíte, z ktorých 
kútov  Európy  sú  pútnici. 
Najviac je Talianov. Španie-
li, Portugalci, Francúzi, Po-
liaci, Maďari, Česi, Chorvá-
ti,  Slovinci,  Nemci,  samo-
zrejme  Slováci.  Dokonca 
aj  Angličania.  Pred  kosto-
lom je socha Panny Márie – 
Kraljice Mira. Miesto poko-
ja a modlitby. Je tam aj mož-
nosť nabrať si pitnú vodu. Je 
výborná.

Zažili sme pri spovedi aj 
úsmevnú  príhodu.  Chceli 
sme sa vyspovedať a zbada-
li sme kňaza s tabuľkou Slo-
venski. (Mäkké „i“ ma zara-
zilo,  ale...    .)  Zamierili  sme 
rovno k nemu. Dôležité bolo 
aj to, že pri ňom nebola „šó-
ra“.  Po  úvodných  slovách 
kamarátka,  ktorá  išla  prvá, 
zistila, že je to Slovinec. A ja 
som  pochopila,  že  chybu 
v pravopise nemali.

Dve  miesta,  ktoré  ne-
môžete  v  Medugorji  obísť 
–  vrchy  Pod  Brdo  a  Križe-
vac. Obidva vrchy majú svo-
ju  históriu,  ale  čo  je  dôleži-
té, výstup na ne si nemôže-
te  nechať  ujsť.  A  hlavne  – 
zavčasu  ráno,  keď  ešte  sln-
ko  nepáli.  Počas  výstupu 
na  Pod  Brdo  sa  modlieva 

sv. ruženec. Sú tam kamen-
né platne, ktoré symbolizu-
jú jednotlivé desiatky ružen-
ca  a  zároveň  sú  aj  jednotli-
vými  zastaveniami.  Pod  vr-
cholom je socha Kraljice Mi-
ra – oáza ticha. Miesto, kde 
môžete vysloviť svoje prosby 
k Medugorskej Panne Márii 
a meditovať.

Križevac  symbolizuje  Je-
žišovu krížovú cestu od úpä-
tia  až  na  samotný  vrchol.  Aj 
keď je tento kopec strmší ako 
Pod Brdo, zvládnete ho v po-
hode.    Oba  kopce  dokážu 
zdolať  aj  staré  babičky  o  pa-
ličkách.  Mnohé  sme  videli, 
ako kráčajú pomaly s pomo-
cou  druhého  človeka.  Križe-
vac  má  tiež  jednotlivé  zasta-
venia  vytesané  do  kameňa. 
Niektorí pútnici, ktorí prichá-

dzajú  na  to-
to  miesto, 

absolvujú 

výstup a zostup bosí. Ja som 
si  na  to  netrúfla,  bola  som 
tam prvýkrát. Ale na vlastné 
oči som videla pani z druhej 
slovenskej  výpravy,  ktorá 
to  celé  absolvovala.  Obdi-
vovala som ju. Aj keď tie ka-
mene boli od toľkých pútni-
kov  úplne  vyhladené,  nebo-
lo to ľahké. Na vrchole kop-
ca  je  postavený  12  metrov 
vysoký  kríž.  Podstavec  krí-
ža  je  celý  popísaný  adresa-
mi  pútnikov,  ich  prosbami. 
Aj tu je oáza ticha. Samotný 
zostup trvá približne 45 mi-
nút  po  opačnej  strane  kop-
ca chodníkom. Bol urobený 
asi  pred  dvoma  rokmi,  aby 
výstup a zostup boli oddele-
né kvôli veľkému počtu pút-
nikov.

Medugorje  navštevujú 
aj turisti, ktorí si ho prichá-
dzajú  pozrieť  zo  susedného 
Chorvátska  od  Jadranské-

ho  mora.  Mnohí  z  nich  nie 
sú  veriaci.  Napriek  tomu, 
toto miesto vás núti zamys-
lieť  sa  nad  sebou,  pozdvih-
núť oči k nebu a ďakovať Bo-
hu  za  všetko  dobré  aj  zlé. 
Lebo všetko je od Boha. Zá-
roveň  je to miesto, kde žijú 
normálni, obyčajní  ľudia so 
všednými  bežnými  rados-
ťami  a  starosťami.  Nájde-
te  tam  pokoj  ale  aj  oddych. 
Kľud. Je pravdou, že Cirkev 
ešte nezaujala oficiálne sta-
novisko na Medugorje. Na-
priek  tomu  zostáva  mi  len 
konštatovať,  že  Panna  Má-
ria  vedela,  prečo  sa  práve 
tu  začala  zjavovať  pred  tri-
dsiatimi  rokmi  malým  de-
ťom.  Sú to už dospelí ľudia. 
Aj keď nežijú všetci v Medu-
gorji, stále sú jeho súčasťou. 
Chodia  na  stretnutia  s  pút-
nikmi  (ako  im  to  čas  dovo-
lí) a odovzdávajú posolstvá 

Kraljice Mira ďalej.
(kb)

Ing. Karol Sahuľ, 
poslanec obecného zastupiteľstva
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závISŤ, vlAStNoSŤ ČI poStoj k žIvotu
Vždy keď máte 

pocit, že konečne ste 
urobili alebo robíte 
niečo užitočné a cítite 
sa šťastný, príde  
niekto, kto vám to 
chce skaziť. Niekto, 
kto pociťuje obyčajnú 
závisť…

Človek  schovaný 
za  anonym  nepodpísa-
ný,  lebo si  je vedomý svo-
jich  právnych  následkov. 
Závisť,  vlastnosť  či  vôbec 
postoj  k  životu?  Teraz  ju 
už  cítite  na  každom  kro-
ku.  Ste  šťastný  a  darí  sa 
vám a  vtom príde niekto, 

kto  na  vás  začne  hľadať 
len chyby a ukazovať vám 
všetko  z  tej  horšej  strán-
ky.  Niekto,  kto  sa  vám 
snaží  vziať  úsmev  z  tváre 
a presvedčiť vás o tom, že 
vskutku  nie  ste  vôbec  ta-
ký  šťastný,  ako  sa  tvárite 
a  pritom  vás  vôbec  nepo-
zná.  Niekto,  komu  nero-
bí  problém  ohodnotiť  váš 
život,  postoj  či  súkromie 
bez toho, aby vôbec o tom 
niečo  vedel.  Priznávam, 
i ja mám v sebe určitú dáv-
ku  závisti  (ale  nie  do  ta-
kej miery, aby som ľuďom 
ich  šťastie  neprial),  ale 
nie tak, aby som v ľuďoch 

hľadal  len  to  zlé  a  pouka-
zoval  na  ich  chyby,  ktoré 
sa  zdajú  chybami  možno 
len mne. Je iné mať o nie-
kom  svoju  mienku  a  iné 
pred všetkými jeho šťastie 
a  úspech  podrážať.  Veľa 
ľudí  v  dnešnej  dobe  nie  je 
ochotných  pripustiť  si,  že 
niekto  môže  byť  aj  šťast-
ný,  že  niekto  má  v  se-
be  väčšiu  dávku  optimiz-
mu či  lásky, že niekto do-
káže  veriť  a  viera  ho  ro-
bí  šťastným…  Nedovoľte 
ale,  aby  vám  závisť  ostat-
ných  ľudí  vzala  vaše  sny 
a  nádeje.  Aby  vám  vzala 
vaše  momentálne  šťastie, 

šťastie  je  príliš  prcha-
vé a radosť tiež, preto ne-
dovoľte,  aby  vám  ju  nie-
kto skazil. Ak ste si vedo-
mí, že robíte veci správne, 
a že tie veci majú pre väč-
šinu ľudí zmysel, nedovoľ-
te aby vás negatívne ohla-
sy vyradili z hry! Nemôže 
vás  predsa  uraziť  človek, 
ktorého  absolútne  nepo-
znáte,  človek  ktorý  nepo-
zná  váš  život  a  vaše  poci-
ty a ide vás hodnotiť z jed-
nej  urobenej  veci.  Každý 
jeden  človek  na  svete  vie 
nájsť  na  inom  chybu,  vie 
mu isté veci vyčítať, či do-
konca  haniť  jeho  prácu, 

i keď je v skutku pre väčši-
nu prínosná a úžasná. Ale 
sme  predsa  ľudia,  a  nie 
sme  na  tomto  svete  pre-
to,  aby  sme  navzájom  je-
den  druhého  osočovali… 
Nech už sa deje čo sa deje, 
ale ak cítite, že vaša práca 
má  zmysel  a  dáva  zmysel 
väčšine  ľudí:  nevzdávaj-
te  sa!  Vždy  príde  niekto, 
kto  vám  vašu  radosť  bu-
de chcieť pokaziť, vždy sa 
niekto  taký  nájde,  ale  ne-
zabudnite:  nedovoľte  aby 
vám závistlivý človek ska-
zil vaše sny a plány!!!

Dušan Ratica, 
starosta obce Rabča

prAlESy pod bAbou Horou
Všetko so všetkým 

súvisí alias prečo naši 
mladí čoraz viac utekajú 
na kopce čím ďalej 
od riek.

Výmera  pralesov  sa  ci-
teľne  zmenšovala  devastá-
ciou  lesov,  najmä  na  stred-
nom  Slovensku,  koncom 
15. a začiatkom 16. storočia 
(banské  podnikanie  Thur-
zovcov  a  Fuggerovcov). 
Po  pralesoch  ostávali  roz-
siahle  holé  stráne,  a  preto 
sa vydávajú prvé nariadenia 
na  ochranu  lesov  (Wenzel 
1876,  Barták  1929).  Kon-
com  16.  storočia  sa  už  lesy 
v  okolí  banských  miest  na-
chádzajú  v  žalostnom  sta-
ve  (Tagányi  1896,  Ratkoš 
1955).

Zatiaľ  čo  v  prvej  koloni-
začnej dobe (románsko-slo-
vanskej)  v  11.  a  12.  storočí 
sa  osídľovali  územia  v  po-
vodí  väčších  riek  do  nad-
morskej výšky 200 – 300 m, 
vhodné  pre  poľnohospo-
dárstvo,  v  druhej  osídľova-
cej dobe (gotickej, 13. – 15. 
storočie)  rozšírilo  poľno-
hospodárstvo svoju základ-
ňu na vhodné pôdy do nad-
morskej  výšky  500 m. 
Na pôvodnosť a stav sloven-
ských  lesov  však podstatne 
škodlivejší  vplyv  mala  tzv. 
valaská  kolonizácia,  kto-
rá prešla severným a stred-
ným  Slovenskom  v  15.  – 
17. storočí. Kým pri prvých 
dvoch  etapách  sa  osídľo-
vanie  uskutočňovalo  proti 
prúdu riek, pri valaskej ko-

lonizácii  prebiehalo  od  vý-
chodu  po  hrebeňoch  hôr. 
Valasi  sa  usídľujú  na  strá-
ňach  a  hrebeňoch  hôr,  prí-
padne v blízkosti prameňov 
riek  a  potokov.  Veľké  črie-
dy  oviec  a  kôz  pásli  po  le-
soch  a  holiach.  Títo  ute-
čenci pred plienením tatár-
skych  a  tureckých  hord  sa 
najskôr uchyľovali do neprí-
stupných pralesov, kde ma-
li  dostatok  úkrytov  a  boli 
v bezpečí pred nepriateľom 
a  až  neskoršie,  v  16.  a  17. 
storočí  vyhľadávali  mies-
ta  s  bohatšími  pasienka-
mi. Zemepáni nebránili  to-
muto  kolonizačnému  prú-
du,  pretože  využívanie  do-
vtedy  nevyužívaných,  ne-
výnosných  lesov,  (praktic-
ky primárnych pralesov) im 
po  nastolení  tzv.  valaské-
ho  práva  prinášalo  hmot-
né  a  finančné  výhody.  Pre-
tože valasníctvu sa od pan-
stiev  dostali  väčšie  výhody 
ako  mali  pôvodní  obyvate-
lia dedín, mnohí domáci ľu-
dia  volili  radšej  kočovníc-
ky  spôsob  valaského  živo-
ta ako postavenie  usadlého 
sedliaka. V 16. a 17. storočí 
bolo v Uhrách valasenie vy-
hľadávaným  a  veľmi  rozší-
reným  zamestnaním.  K  to-
mu prispeli aj kruté zákony 
vynesené  po  potlačení  sed-
liackej  vzbury  v  roku  1514, 
podľa ktorých sa sedliak ne-
smel  voľne  sťahovať.  Voľ-
ne žijúcich a zákonmi málo 
viazaných valachov nemalo 
čo lákať k vyhľadávaniu de-
dinského spôsobu života.

Lesy  Slovenska  (najmä 
pôvodné  pralesy  stredné-
ho  a  severného  Slovenska) 
boli  valachmi  veľmi  poško-
dzované.  Valasi  lesy  rúba-
li  a  vypaľovali,  aby  zväčši-
li  pasienky.  Pôvodné  hole 
sa negatívnym vplyvom pa-
súcich  sa  čried  na  les  a  zá-
merným  ničením  lesov  pri 
ich  hornej  hranici  valach-
mi  rozšírili.  Takto  sa  citeľ-
ne znížila horná hranica le-
sa, vytvárali sa skalnaté su-
te  a  výmole.  Okolité  lesy 
(väčšinou  ešte  pralesy)  tr-
peli tým, že valasi stínaním 
celých stromov a obtínaním 
vetiev chystali krm pre svo-
je stáda v nepriaznivých ro-
koch alebo v čase nedostat-
ku  paše.  V  obdobiach  su-
cha  zaháňali  svoje  čriedy 
do  lesov  aj  na  vzdialenosť 
jedného  dňa  cesty.  Ľah-
ko  si  môžeme  predstaviť 
rozsah  takto  vzniknutých 

škôd  v  lesoch,  väčšinou  eš-
te ťažbou nedotknutých, ak 
vezmeme  do  úvahy,  že  ho-
ry  a  lesy  niektorých  oblas-
tí  Slovenska  (napr.  stredné 
a  horné  Pohronie,  Liptov, 
Orava  a  pod.)  boli  posiate 
čriedami valachov.

Je mnoho písomných dô-
kazov o škodách, ktoré spô-
sobili v lesoch valasi. Napr. 
v opise lesov, ktorý tvorí sú-
časť lesného poriadku cisá-
ra  Maximiliána  II.  z  roku 
1565, sa až na 42 miestach 
uvádzajú  veľké  škody  spô-
sobené  valachmi.  Neskôr, 
koncom 17. a začiatkom 18. 
storočia, keď sa valasi vzdá-
vali kočovného života a vo-
lili  si  stále  sídliská,  chov 
dobytka  pri  využívaní  pa-
sienkov  v  lese  ostal  aj  na-
ďalej  ich  hlavným  zamest-
naním.  Do  17.  storočia  bo-
li  aj  napriek  uvedeným  ne-
gatívnym vplyvom ešte roz-

siahle  územia  Slovenska 
pokryté  súvislými  komple-
xami  nesprístupnených 
a  nevyužívaných  lesov,  na-
pr. oblasť Poľany, Horehro-
nia,  severná  časť  Gemera, 
a  pod.,  (Medvecký  1905, 
Kadlec 1916, Ila 1944). No-
ví valaskí usadlíci a pôvodní 
usadlíci  (rozmnožené  pod-
danstvo),  ktorým  sa  už  ne-
dostávalo  pozemkov  v  de-
dine, s povolením panských 
úradníkov,  alebo  aj  bez 
ich  povolenia,  vychádza-
li  do  súvislých  lesov,  ktoré 
v  tom  čase  nemali  pre  ze-
mepánov cenu. Každá rodi-
na  si  vyrúbala  a  vyklčovala 
časť lesa pre kus poľa, dom 
a  hospodárske  staviská. 
Vznikli takto rozsiahle lazy, 
z ktorých sa niekde vytvori-
li celé obce (Körösi 1905).

Prevzaté z http://www.
pralesy.sk/cojeprales/ 

vyvojlesov.html

vo voľbách do Nr Sr  
10. marca 2012  
z rabče kandidujú šiesti

Zo zoznamu 
zaregistrovaných 
kandidátov pre 
Voľby do Národnej 
rady Slovenskej 
republiky 10. marca 
2012 uverejňujeme 
kandidátov z Rabče, 
ktorí kandidujú za 
jednotlivé politické 
strany.

číslo kandidátnej listiny 
9: StRANA ZELENýCH: 
č. 23 Dušan Ratica, 60 r., 
starosta, Rabča.

číslo kandidátnej listi
ny 23: Strana občanov  
Slovenska: 
č. 14 Jolana Čajková, 33 r., 
podnikateľka, Rabča;

č. 21 Tomáš Spuchliak,  
25 r., podnikateľ, Rabča;
č. 86 Marcela Skočíková, 
PaeDr, PhD., 36 r.,  
špeciálna pedagogička, 
Rabča; 
č. 123 Ilona Pitáková, Bc, 
37 r., SZČO, Rabča;
č. 140 Daniel Kozák, 31 r., 
SZČO, Rabča.

– OcÚ
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rozpočet obce rabča v číslach / názor poslanca obecného zastupiteľstva

rozpočet obce rabča na rok 2012 
poslanci obce schválili

PROGRAMOVý ROZPOčEt 2012 2013 2014
BEŽNÉ PRÍJMY SPOLU 2 107 883 € 

KAPITÁLOVÉ PRÍJMY SPOLU 1 195 000 € 

PRÍJMOVÉ FINANČNÉ 
OPERÁCIE

208 000 € 

PRÍJMY SPOLU 3 510 883 €  1 974 296 €  1 974 296 € 

1 Obec: Plán, rozvoj, vedenie, 
kontrola

1 834 801 €  343 349 €  342899

2 Služby obecného úradu 203 485 €  203 950 €  204400

3 ZŠ s MŠ 1 097 827 €  1 097 827 €  1 097 827 € 

4 Obecné služby 198 550 €  198 550 €  198550

5 Sociálne služby 19 520 €  19 520 €  19520

6 Kultúra a šport 156 700 €  111 100 €  111100

BEŽNÉ VÝDAVKY SPOLU 663 604 € 

KAPITÁLOVÉ VÝDAVKY 1 701 952 € 

VÝDAVKOVÉ FINANČNÉ 
OPERÁCIE

47 500 € 

VÝDAVKY SPOLU 2 413 056 €  876 469 €  876 469 € 

VÝDAVKY SPOLU SO ZŠ a MŠ 3 510 883 €  1 974 296 €  1 974 296 € 

VÝSLEDOK HOSPODÁRENIA – 0 €  – €  – € 

Vážení spoluobčania, 
je mi cťou Vás osloviť 
prostredníctvom na-
šich obecných novín 
ako poslanec obecného 
zastupiteľstva. V živote 
som do Rabčianskeho 
Chýrnika nepísal, a tak 
by som sa s Vami rád 
podelil o pocity, kto-
ré v danom kontexte 
nevyznejú ako slová 
skúseného politika. 
K Vašim problémom sa 
v prvom rade vždy sta-
viam s pokorou a dob-
rou vôľou. 

Určite  máme  za  se-
bou  dynamické  obdo-
bie.  Spomeňme  projek-
ty  ako  Zberný  Dvor,  prí-
padne  zhotovenie  ná-
mestia.  Domnievam  sa, 

že  v  spojitosti  s  námestím 
ide  o  skutočne  významné 
dielo,  ktoré  Rabču  pred-
stavuje v úplne inom, kraj-
šom  svetle.  Akceptujem, 
že  na  začiatku  zaznieva-
li  hlasy  ktoré  boli  za  ale  aj 
proti,  avšak  dnes  môžeme 
byť na toto dielo hrdí. 

Práca  poslanca  spočí-
va  predovšetkým  v  počú-
vaní. Snažím sa obsiahnuť 
čo najširšie znalosti, s čím 
by  mali  korešpondovať  aj 
kompetentné  hlasovania. 
Regionálna politika sa po-
stupne  kultivuje,  pričom 
viaceré  diskusie  sú  už  čis-
to v odbornej rovine. 

Nie všetko sa mi naopak 
páči. Rezervy badám pri fi-
nancovaní  školstva,  roz-
voji  športu,  vzdelávania 

a kultúry. Obecná kasa má 
svoje dno a tak si asi bude-
me  musieť  počkať  na  kraj-
šieho  Mikuláša,  prípad-
ne iné statky späté so živo-
tom  v  obci.  Ľudia  by  mali 
vedieť, že obecný rozpočet 
je v schodku. Viem si však 
predstaviť  dané  peniaze 
investovať  inak.  Vadia  mi 
niektoré  stavebné  rekon-
štrukcie,  ktoré  sa  museli 
niekoľkokrát  naceniť,  čím 
sme  si  ako  obec  vôbec  ne-
pomohli.  Participácia  ob-
ce by z môjho pohľadu ma-
la  byť  intenzívnejšia.  Ta-
kisto  vidím  rezervy  v  sta-
rostlivosti  o  dôchodcov. 
Nemyslím  si,  že  by  sme  to 
mali riešiť  ihneď prostred-
níctvom  zvýšených  via-
nočných príspevkov, aj keď 
je to taktiež krok, ale malá 

pozornosť  pre  našich  naj-
starších  nie  je  peknou  vi-
zitkou  a  uvedomelosťou 
nás  občanov  v  produktív-
nom veku. 

Samosprávy  zažívali 
v ostatných rokoch skutoč-
ne  krušné  chvíle.  Aj  preto 
sa  nemôže  dostať  na  všet-
kých.  Nižší  výber  podie-
lových daní je viackrát dô-
vodom  pre  vznik  neštan-
dardných  rozhodnutí.  To 
sa nám napriek zložitej si-
tuácii  podarilo  paralyzo-
vať. V Rabči sme našťastie 
trpezliví  dúfajúc,  že  po-
stupnými krokmi zharmo-
nizujeme  celospoločenské 
problémy. 

Jediné  dane,  ktoré  sa 
v  obci  zdvihli,  sú  za  ko-
munálny odpad. Obec v mi-
nulosti  vynakladala  na  vý-

voz  odpadkov  ne smierne 
prostriedky,  ktoré  sa 
mohli využiť na ďalšie in-
vestičné stimuly.

V  závere  môjho  prí-
spevku  by  som  nechcel 
byť  nosičom  zlých  správ. 
Vzhľadom k tomu, čo má-
me  možnosť  počuť  a  vi-
dieť  vo  svete,  nevyzerá 
zajtrajšok  práve  najlep-
šie.  Som  názoru,  že  soli-
darita  a  spolupatričnosť 
by  nemala  panovať  len 
počas  vianočných  sviat-
kov...

V  novom  roku  Vám 
všetkým  chcem  touto 
cestou  zaželať  najmä  ve-
ľa  zdravia,  šťastia,  lásky 
a porozumenia.

S pokorou
 Váš Ľubomír Jagnešák

obci sa poDarili veľké veci, avšak 
stále viDÍm rezervY

Poslanci odmietli po-
staviť most na dolnom 
konci z úveru. Zvýšili 
podielovú daň z príjmu 
nie podľa výsledku z mi
nulého roku, ale podľa 

návrhu ministerstva 
financií SR. Neuznané 
výdavky na projekt ha-
sičskej stanice presunu-
li na ťarchu RABČAN, 
s.r.o. a zoškrtaním vý-

davkových položiek do
siah li pre byt kový roz
po čet. Výška prebyt ku 
sa presunula do polož-
ky miestne komuniká-
cie tak, aby rozpočet 

bol vyrovnaný. Najväč-
ším rizikom takto schvá-
leného rozpočtu je, či 
také podielové dane 
vzhľadom na krízu aj do 
obce skutočne prídu.

Najväčšou doterajšiou 
investičnou akciou obce 
je dokončiť zberný dvor. 
V máji dokončiť nadstav-
bu 24 b. j. a od leta začať 
stavať nový most. V. Briš
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životné prostredie

AkO SME TRIEDILI kOMUNÁLNY ODPAD  
Obec Počet obyv. SPOLu SKLO PLASt tEtRA kov. ob. PAPIER Spolu SPOLu Poradie

Beňadovo 756 19 682 14 703 4 726 253 0 0 19 682 26,03 1.
Ťapešovo 656 16 529 10 122 4 259 40 8 2 100 16 529 25,20 2.
Zákamenné 5187 118 324 78 900 35 410 1 250 237 2 527 118 324 22,81 3.
Or. Polhora 3781 80 260 56 644 23 606 0 0 10 80 260 21,23 4.
Krušetnica 943 19 487 13 180 4 633 276 100 1 298 19 487 20,66 5.
Vasiľov 794 16 210 12 554 3 404 137 115 0 16 210 20,42 6.
Lokca 2245 45 550 32 472 13 078 0 0 0 45 550 20,29 7.
Bobrov 1625 31 778 20 855 10 703 180 0 40 31 778 19,56 8.
Rabča 4630 89 138 64 778 21 857 333 20 2 150 89 138 19,25 9.
Zubrohlava 2163 41 288 25 470 12 381 17 5 3 415 41 288 19,09 10.
Klin 2186 40 613 29 007 10 646 910 0 50 40 613 18,58 11.
Or. Jasenica 1728 31 627 20 332 10 469 734 12 80 31 627 18,30 12.
Breza 1584 28 632 14 452 14 035 125 0 20 28 632 18,08 13.
Rabčice 1964 33 999 18 180 9 029 790 0 6 000 33 999 17,31 14.
Mútne 2892 49 917 28 626 21 042 249 0 0 49 917 17,26 15.
Novoť 3367 57 795 38 535 18 410 550 0 300 57 795 17,17 16.
Lomná 837 13 475 9 672 3 573 180 50 0 13 475 16,10 17.
Hruštín 3227 47 618 31 367 16 162 34 15 40 47 618 14,76 18.
Vavrečka 1426 21 036 15 400 5 610 26 0 0 21 036 14,75 19.
Babín 1417 20 642 14 608 6 034 0 0 0 20 642 14,57 20.
Or. Veselé 2865 39 466 28 112 11 334 20 0 0 39 466 13,78 21.
Sihelné 2063 26 066 18 245 7 811 0 0 10 26 066 12,63 22.
Or. Lesná 3281 37 418 27 484 9 463 435 36 0 37 418 11,40 23.
Spolu 59754 983 587 623 698 328 325 6 539 598 24 428 983 587

ako trieDiť oDpaD?
plastY: • patria sem – plastové fľaše od nápojov, rastlinných olejov, obaly od aviváží, šampónov, čistiacich prostriedkov, 
tégliky od jogurtov, hračky z plastov, obalové fólie, plastové tašky, vedrá, koše, prepravky, záhradný nábytok, + tetrapak, 
plechovky, konzervy; • nepatria sem: znečistené plasty (farbami, potravinami …), obaly od sladkostí a slaností, guma, molitan, 
plastové obaly z motorových olejov, kuchynský odpad !...
papier: • patrí sem – noviny, časopisy, knihy, zošity, papierové obaly, kartón, kancelársky papier; 
• nepatrí sem – znečistený papier, hygienické potreby, obaly od sladkostí a slaností...
sklo: • patrí sem – fľaše od nápojov, sklenené nádoby, poháre;
• nepatrí sem – znečistené sklo, porcelán, keramika, zrkadlá, autosklo, drôtené sklo, žiarovky, sklobetóny, uzávery z fliaš...

rekapitulácia – oDpaDY za rok 2011 v €

Mesiac Kuka
doprava

Kuka 
ks

Kuka
t

VOK
doprava

VOK
t

uloženie
KuKA

uloženie
VOK Plasty SPOLu

náklady
1 2297,1 3460 74,48 259,85 13,38 3781,14 745,8 90,25 7174,14
2 2298,42 3462 68,82 202,75 8,94 3493,79 498,3 97,02 6590,28
3 2931,77 4416 83,26 315,5 16,58 4226,75 924,3 104,77 8503,09
4 2299,74 3292 58,72 144,2 6,5 2981,04 362,3 91,75 5879,03
5 1896,09 2856 44,9 175,65 6,72 2279,4 374,61 138,06 4863,81
6 1264,6 1904 41,18 406,95 21,08 2090,56 675,9 144,03 4582,04
7 1266,72 1908 40,78 495,5 20,98 2070,07 1169,71 150,26 5152,26
8 1266,72 1908 38 491,15 22,6 1929,16 1259,8 137,03 5083,86
9 1269,38 1912 35,92 346,95 16,78 1823,5 935,43 156,45 4531,71

10 1792,52 2700 58,74 675,5 27,5 2982 1533 143,51 7126,53
11 2947,7 4440 67,58 264,2 10,8 3430,9 601,93 151,39 7396,12
12 2313,02 3484 70,22 259,85 9,82 3564,92 547,3 124,99 6810,08

SPOLu: 23843,78 35742 682,6 4038,05 181,68 34653,23 9628,38 1529,51 73692,95

Celkové náklady na vývoz kom. odpadu za rok 2011 (január – december) 73 692.95 eur, poplatok Združeniu Biela Orava – separácia (náklady) 
3 871 eur. SPOLu náklady 77 563.95 eur. Vyrúbený poplatok za kom. odpad fyzické a právnické osoby (príjem) 53 600.58 eur. Rozdiel (strata) 
23 963.37 eur. Zneškodnenie odpadov r. 2011 – poplatok za uloženie odpadov technickými službami Námestovo: KUKA 50,38 eur/t, VOK 
55,36 eur/t (VOK je skratka pre veľkoobjemové kontajnery).  Ľudmila Lubasová

plAStové FľASE trEbA dávAŤ  
do zbEru StlAČENé!
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príbeh z ťažkého života nášho krajana

Tato mi zomrel, keď som 
mal 4 roky, takže som si ot-
ca trošku zapamätal, ale len 
málinko. Sestra mala vte-
dy 9 rokov. Prečo vtedy ta-
ta zomrel? No preto, lebo to 
bol rok 1934. Nebolo za čo 
ísť k lekárovi a keďže na ža-
lúdku mal plno vredov, pobral 
sa na druhý svet. A keďže sme 
boli biedni, tak sme sa stali 
ešte biednejšími. Mama ne-
jedenkrát spomínala, že sme 
mali 2 kravy, ale jednu bo-
lo treba predať kvôli pohrebu 
a zostala len jedna. No bola 
to len bieda, lebo mama mu-
sela odrobiť koňa. Za jeden 
deň, čo nám prišiel orať, bo-
lo treba ísť odrobiť dva a pol 
dňa. To znamená, že bolo po-
trebné robiť aj za koňa. To bo-
li naozaj ťažké časy. Ako staré 
porekadlo hovorí – No prečo 
si biedny, no preto, že si hlú-
py, a prečo si hlúpy, pretože 
si biedny. Ale naozaj časy boli 
ťažké, lebo aj tesár musel dva 
a pol dňa robiť, aby si mohol 
kúpiť topánky. Preto sa naj-
viac chodilo v krpcoch, topán-
ky boli len do kostola. Kombi-
novali aj s tými krpcami, kto-
ré šili aj z bravčovej kože. Ta-
ké krpce na chvíľu mohli byť, 

pokiaľ nebolo rosy, ale keď 
bola rosa, bola z nich jedna 
„flaga“. Neskôr ich močie-
vali v dube, takže to bolo už 
lepšie. Normálne cez deň sa 
chodievalo len boso, od sne-
hu do snehu, najhoršie to bo-
lo počas žatvy, keď bolo treba 
po strnisku chodiť boso, krv sa 
z nôh liala, lebo vtedy sa sia-
lo veľa žita, a práve to strnisko 
bolo pre nohy najhoršie.

Teraz sa treba vrátiť 
do tých ťažkých rokov. Pa-
mätám si tie časy pred vojnou 
1937 – 38 – 39, keď sa jesť 
chcelo a nebolo čo, chlieb sa 
nepekával, lebo nebolo z čo-
ho. Aj so zemiakmi bolo bied-
ne. Raz som si zaumienil, že 
pôjdem do groňa na boriev-
ky a tieto zanesiem junákom, 
a oni mi dajú chlieb. Kasár-
ne boli pod Sošlinom, tam, 
kde sa dnes nachádza z jed-
nej strany potok a čistiareň 
odpadových vôd a z druhej 
strany tam dnes stoja dve fir-
my zaoberajúce sa spracova-
ním dreva a je tam tiež mo-
derná píla, u Pavlaka. Tro-
chu som odskočil od tých bo-
rievok, ale chcel som vysvetliť, 
kde bývali junáci pod Sošli-
nom. Takže nazbieral som tie 

borievky a stojím tu pred ich 
bránou, pretože dnu sa vchá-
dzať nesmelo. No i prišiel ku 
mne junák, a pýta sa ma,koľ-
ko chcem za tie borievky, a ja 
som povedal, že chleba. Te-
da dobre, vzal mi ten hrnček, 
ale aj čiapku, a ja som tam 
stál a stál, dlho ho nebolo, ja 
som mal už strach, že mi zo-
bral čiapku, že ju už nebudem 
mať. Ale nakoniec ide s tou 
čiapkou a nesie i chlieb, boli to 
suché krajce, tak som mu pek-
ne poďakoval a išiel som do-
mov. Avšak pokiaľ som prišiel 
domov, skoro by som bol ten 
celý chlieb zjedol. Takto som 
sa vtedy vystrašil pre tú čiap-
ku, ale dnes by som sa nevy-
strašil, pretože dnes sa v čiap-
kach ani v klobúkoch nechodí. 
Keďže dnes, keď je dvadsať-
stupňový mráz, alebo dokon-
ca i viac, čiapku nie je treba, 
ani šatky ženy nenosia, len tie 
staršie, tie ešte áno. Veľmi sa 
mi páči, keď zájdem na Spiš, 
tam ženy ešte dodnes nosia 
pekné šatky. Ale to nie je naj-
horšie. Prišiel totiž taký zvyk 
u tých mladých, že netreba 
gate ani spodky, to je jedna 
hlúposť, lebo vymýšľajú, vy-
mýšľajú, ale keď treba ísť k le-

károvi, tam je ich plno, kašlú 
a kašlú, všetko je choré, ale 
ako by to malo byť, aby nebol 
alebo nebola chorá, keď cho-
dí jak „fia ker“ a predsa dnes 
sú možnosti, majú sa do čoho 
obliecť.

Pokračujme ale ďalej. Pri-
šiel rok 1939, 1. septembra, 
vojna. Ešte bola tma, keď 
na Jablonku spadli prvé bom-
by, a tu už niečo horí pri kos-
tole. Hukot, čo sa robí: a tu 
tanky tiahnu od Lipnice. Mal 
som vtedy iba 9 rokov. Bo-
lo to čudné, vidieť také niečo. 
Aj do Podvlka spadli bomby 
a niečo horelo, ale im na tom 
nezáležalo, išli ďalej. Najprv 
smerom na Vysokú (tam ich 
trochu zdržali), ale to bola si-
la. Neskôr poobede už lieta-
lo slovenské lietadlo a máva-
lo šatôčkou, aby sme spokojne 
sedeli. U nás už bolo po vojne, 
prišiel slovenský úrad a sme 
Slovákmi. Začíname všet-
ko odznova, trochu biedne si 
bolo zvyknúť, ale začali ku-
povať hríby, borievky, a keď-
že tá jeseň bola na lesné plo-
dy bohatá, ľudia tie huby voz-
mi vozili a pritom si ešte aj za-
robili. Komu sa chcelo, naraz 
maliny sveta život, pokiaľ za-
sa neprišiel druhý front. Vte-
dy nám zobrali kone, ľudí 
evakuovali a nebolo na čom 
ísť, lebo zobrali aj kone. Pri-
šla jar a nebolo čím orať. Pa-
mätám sa, ako sme na strnis-
ku ovos siali a motykami sme 
ho prikopávali, s jednou brá-
nou som potom pojazdil, aby 
som to trochu prirovnal, tak-
že predsa len čosi vyrástlo.

Písal sa rok 1945, nastalo 
opäť prenasledovanie, samé 
nepokoje, ľudia nechávali do-
my a utekali na Slovensko, ale 
i tam bolo všelijako, pretože 
ak bol niekto sám, tak s ním to 
bolo ešte pol biedy, ale koľkí šli 
s rodinami a neskôr sa vracali 
domov. Niektorí odišli na ne-
mecké pohraničie, ale tam bo-
li ešte Nemci, tak tam bývali 
spolu s nimi, kým Nemcov ne-
vysídlili a až potom sa usadili.

Prišiel rok 1946, keď sa 
odtiaľ vrátila Hana Zubric-

ká po muža, pretože ona tam 
prevzala majetok a muž zo-
stal bývať na ten čas v Zub-
rici. Prišla akosi na čierno. 
Aj ja som sa dozvedel, že pri-
šla, tak som zašiel za ňou, či 
by ma nevzala na Slovensko. 
Ona mi povedala, že ma vez-
me, pretože istý Ján Severin 
potrebuje paholka. Ja som jej 
však povedal, že nemám pe-
niaze na cestu, na čo mi po-
vedala, že mi požičia. Veľmi 
som sa tomu potešil, že ma 
Hana vezme, a kedy už pres-
ne pôjdeme, to už ona všet-
ko pripravila. Vo Veľkej Lip-
nici našla chlapa, ktorý nás 
prevedie cez hranicu, a tak 
sa aj stalo. Cez hranicu sme 
pekne prešli, dotyčný z Lipni-
ce sa vrátil a my sme poma-
ly došli do Bobrova. Boli sme 
spolu štyria, išiel ešte s nami 
niekto z Malej Lipnice, s kto-
rým sa dohodol chlap, kto-
rý nás prevádzal cez hrani-
cu, kedy sa má dostaviť. My 
sme sa pomaly približovali 
cestou k Bobrovu, keď zrazu 
sme uvideli, že oproti nám sa 
z Bobrova blíži hliadka a keď 
sme sa stretli, tak sme sa mu-
seli legitimovať. Spolu s na-
mi sa vrátili na colnú stanicu 
do Bobrova. Hanu Zubrickú 
i jej manžela pustili, ale mňa 
i toho kamaráta, ktorého 
som prvý raz videl, nás drža-
li. Prehľadali nás, popozerali 
do vreciek, ale nič tam nebolo, 
len na preoblečenie a ja som 
mal čisto ovsený podplamen-
ník, tak popozerali na nás – 
a choďte, kde chcete. Tak sme 
teda vyšli z tej colnice, ale kam 
ísť… to vôľa Božia. Ideme do-
lu Bobrovom a tu kričí na nás 
žena – Venduš, poď sem. Veľ-
mi som sa utešil, že je tu tetka 
Hana a pýta sa, či nás pusti-
li. Za chvíľku už sme sa vybe-
rali na ďalšiu cestu, veď bo-
lo treba prejsť Slanicu a po-
tom Ústie, a z Ústia cez ko-
pec do Trstenej. To bolo pek-
ných pár kilometrov. V Trs-
tenej sme už čakali na vlak 
a prišiel. Predstavte si, že som 
vtedy po prvýkrát videl vlak 
a taktiež som sa ním prvý-

zo SpoMIENok vENdElíNA boSákA

Volám sa Vendelín Bosák a som z Dolnej Zubrice. Chcem najprv všetkých pozdraviť naším katolíckym pozdravom – Pochválen Pán Ježiš 
Kristus! Práve v tomto mesiaci sa píše trošku o Babej hore, tak by som chcel i ja čosi napísať, čo som počul, keď som mal 16 rokov. Ku tomu 
však prídeme, keď na to bude čas. Najprv musím opísať svoj život od malička. 

Akosi zabúdame, že za dnešnými poľskými hranicami máme príbuzných našich krajanov – Slovákov z Oravy a Spiša, ktorí boli 
násilne 27. septembra 1919 rozhodnutím Najvyššej rady na Parížskej mierovej konferencie pričlenení k Poľsku ako náhrada za 
české Tešínsko. Dnes si nik z nás neuvedomuje, že aj Rabča mohla byť medzi nimi. Veru, veľa k tomu nechýbalo a boli by sme Poliaci. 

So zahraničnými Slovákmi v Poľsku by sme mali nadviazať a udržiavať stálu spoluprácu a mne to vychádza, že najbližšie  
s našim chotárom susedí Lipnica. Lipničania sú ako my – gorali. Mali by sme občas napísať o nich, ako sa im tam žije, čo majú nového.

Divadelníci poľskí Slováci z Lipnice k nám 18. decembra prišli zahrať diva
delné predstavenie PAStIERI. Dej bol o pasení kráv a volov na Babej Hore. 
Žiaľ, na toto hodnotné divadelné predstavenie prišlo pozrieť len 30 divákov.

PASTIERI
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príbehy zo života / úspech

krát viezol. Pokiaľ sme nastú-
pili, tak som ani nevedel, ako 
si mám sadnúť. A tak sme te-
da cestovali na to Pohraničie.

 Volalo sa to Sliezsko, ale 
ešte počas cesty vlakom na-
stúpil nejaký pán k nám, a pý-
tal sa, kam cestujeme. Ja som 
sa však veľa nerozprával, roz-
právala tetka Hana a pred-
stavte si, chcel nás z toho vla-
ku zobrať, ale my sme nech-
celi, pretože cestujeme tam 
k svojim. Šťastie však bolo, že 
som si od neho zobral adre-
su. Keď sme došli do tých On-
dřejovíc, začali sme si hľadať 
prácu. Toho môjho kamará-
ta do roboty chceli vziať, ale 
mňa nie, lebo som bol príliš 
mladý. Povedali mi, že aký to 
bude robotník zo šestnásťroč-
ného chlapca. Ja som si vtedy 
povzdychol, že škoda, pretože 
keď by sme išli s tým pánom, 
ktorého sme stretli vo vlaku, 
to by sme robotu mali. A pred-
stavte si, ten kamarát z Lipni-
ce sa ma tam tak držal, že ma 
nenechá samého. On mal vte-
dy 32 rokov a ja len 16. Jemu 
sa však vodilo horšie kvôli to-
mu, že nevedel písať ani čí-
tať a nikdy som ho predtým 
nevidel ani nepoznal. On bol 
z Malej Lipnice a ja zo Zubri-
ce a menoval sa Štefan Zurek.

Čo sa teda dialo ďalej? Bo-
lo chladno a domov bolo ďa-
leko. Treba nájsť tú adre-
su, ktorú nám dal ten pán vo 
vlaku. Na druhý deň sme sa 
rozlúčili a pekne sa odobra-
li od tetky Hany. Vybrali sme 
sa do Cukmandlu a odtiaľ išlo 
nejaké nákladné auto do Kr-
nova, ale žiaľ Bohu, zašli sme 
do toho Cukmandlu neskoro, 
nuž hovorím, že pôjdeme pe-
šo, ale vtedy som si neuvedo-
moval, že do Krnova je 45 km. 
Bolo teda treba pešo prejsť 
tú vzdialenosť, už nám z piat 
krv začala tiecť, ale nakoniec 
sme tam s biedou došli. A keď 
som si sadol na lavičku a bo-
lo treba vstať a pýtať sa, kedy 
ide vlak, bolo už okolo večera. 
A to bolo vo februári, deň bol 
krátky a tá pani, čo mi vypiso-
vala lístok na vlak, bola veľmi 
ústretová, a všetko mi pekne 
napísala, že v Opave budeme 
musieť prestúpiť na Ostravu 
a odtiaľ to bude už neďaleko, 
pretože len 29 km. Avšak bo-
la noc, tak som pekne popro-
sil „pruvodčího“, aby nás vy-
sadil v Štitine. Keď sme vystú-
pili, bola už tma, nikam sme 
teda ďalej nešli a počkali sme 
na stanici do rána. Dodnes 
sa pamätám, aká bola zi-
ma, prišlo ráno, poďme sa 

teda pýtať o Kořenka. Pekne 
sme tam zašli, keď vychádzal 
chlap z maštale. Opýtal som 
sa ho, či tu býva pán Koře-
nek. Ono tu, ale chlap sa nás 
pýta, odkiaľ sme. Tak som mu 
odpovedal, že z Oravy a on 
nám hovorí, že tiež je z Ora-
vy, ale z Mútneho. A v Mút-
nom predsa tak rozpráva-
jú, ako aj my. Tak sme sa veľ-
mi potešili, že máme tu svoj-
ho rodáka, a on odrazu zašiel 
pre toho pána, ktorý nás pek-
ne privítal a pozval na „sní-
daní“. My sme si mysleli, že 
pôjdeme späť, ale on nám po-
vedal, aby sme sa prezliekli, 
že pôjdeme do lesa, toto bu-
de váš pár koní, kone sú na-
kŕmené a zapriahnuté, nuž 
toľko bolo spania, druhý pár 
koní ťahal koč. Oni šli dopre-
du a my za nimi. Jazdievalo 
sa 10 km do lesa, aj sme tam 
zašli, ale čo z toho, keď sme 
mu nerozumeli, pretože to bol 
opravdivý Čech. No ale bolo, 
ako bolo, veselo nebolo. Prišli 
sme domov a drevo bolo tre-
ba zvaliť. Prišiel ten pán a tu 
zvada – on kričí na nás a my 
na neho, ale zvíťazili sme my. 
Na druhý deň sme išli tak is-
to do lesa, ale bolo už lepšie 
a nakoniec bol z neho taký ka-
marát, že sme sa chlebom de-
lili. On mal chlieb s marme-
ládou a ja špek alebo škvar-
ky. Ten chlap z Mútneho odi-
šiel domov a my sme si poma-
ly zvykli i na robotu, ale spa-
nia bolo málo, lebo o pol piatej 
„hlídač“ už budil - Vendelín-
ku, vstávaj kŕmiť – a boli nie-
len kone, ale i dve kravy a šesť 
svíň, takže bolo treba nakŕ-
miť i kravy podojiť. … Avšak 
ten kamarát nevedel dojiť, 
preto som musel len ja, za to 
som však nemusel vodu no-
siť. Vodu sa však nenosilo vo 
vedrách, ale v putniach, a tie 
putne boli veľké, pretože ak 
by bola malá, kôň by sa z nej 
nenapil. Tak či inak, všetko 
tam bolo dobré, len toho spa-
nia bolo málo jak na šestnásť-
ročného chlapca, to bolo nao-
zaj primálo. Pomalinky som 
napísal mame a ona mi od-
písala, že susedia išli do Kr-
na, napísala mi adresu a tak 
som si zaumienil, že odídem. 
Ten pán nechcel o tom ani len 
počuť, ale ja som povedal, že 
od pondelka rána idem preč. 
Ráno som pomohol ešte nakŕ-
miť a hovorím, aby mi dal pe-
niaze, pretože som uňho pra-
coval 3 mesiace.

Medzitým, nejeden krát 
v nedeľu, keď sme sedeli, tak 
mi všeličo rozprával, okrem 

Máme 4 deti a 11 
zdravých vnúčat. 
Dávid, náš najstarší 
vnuk, je jediný syn 
našej dcéry Aleny.

Dcéra  Alena  pracova-
la  ako  zdravotná  sestra 
vo  Fakultnej  nemocnici 
v Martine, kde aj bývala so 
synom  a  manželom.  Zať 
Waldek  Sedlak  pochádza 
z Poľska z mesta Zamość. 
Waldek  chodil  za  prácou 
do  Veľkej  Británie.  Keď 
dcéra  v  roku  2005  dosta-
la  pri  hromadnom  pre-
púšťaní  a  rušení  oddelení 
vo  FN  v  Martine  výstup, 
padlo  v  rodine  definitívne 
rozhodnutie  ísť  pracovať 
do Veľkej Británie.

Najskôr  odišli  do  Veľ-
kej  Británie  dcéra  aj 
s  manželom,  svojho  sy-
na  nechali  na  Sloven-
sku. Dávid sa presťahoval 
k  nám  do  Rabče,  kde  na-

naDaný vnuk DáviD
vštevoval  aj  základnú  ško-
lu.  To  umožnilo  jeho  rodi-
čom  usadiť  sa  v  cudzine, 
pracovať a pripraviť všetko 
potrebné  na  jeho  príchod. 
Dávid  ako  dvanásťročný 
prišiel  do  Veľkej  Británie 
a nastúpil do základnej ško-
ly  v  Tredegare  bez  žiadnej 
znalosti anglického jazyka. 
Učitelia ho veľmi podporo-
vali, umožnili mu navštevo-
vať extra hodiny anglického 
jazyka,  pretože  ako  jediný 
cudzinec  v škole v tom ob-
dobí nemal možnosť komu-
nikovať alebo získať pomoc 
v  slovenčine.  Okrem  toho 
sa Dávid učil anglický jazyk 
aj  doma  vo  svojom  voľnom 
čase.  Často  mu  s  učením 
do  neskorých  nočných  ho-
dín pomáhal aj otec. Nakoľ-
ko to stále nestačilo, Dávid 
dvakrát  týždenne  navšte-
voval platené súkromné ho-
diny angličtiny. Asi po 5 – 6 
mesiacoch  už  Dávid  pat-

ril  medzi  najlepších  žiakov 
v  ročníku  a  patrí  k  nim  až 
doteraz.

Popri  štúdiu  vo  Veľkej 
Británii sa Dávid tiež kaž-
dý  rok  pripravoval  na  pre-
stupové skúšky v ZŠ v Rab-
či  (predmety,  ktoré  tam 
neštudoval – slovenský ja-
zyk  a  dejepis  –  slovenské 
dejiny),  pretože  si  zároveň 
dokončoval  ZŠ  na  Sloven-
sku.  Aj  tieto  skúšky,  kto-
ré  robil  každoročne  cez 
prázdniny v auguste, zvlá-
dol na jednotky.

Dávid  v  roku  2009  ús-
pešne  ukončil  obidve  zák-
ladné školy a o dva roky ne-
skôr  získal  najlepšie  mož-
né výsledky v A levels (an-
glická maturita). 

Od septembra 2011 štu-
duje prírodné vedy (fyzika, 
chémia, matematika a špa-
nielsky  jazyk)  na  vysokej 
škole v Birminghame.
Jozef a Margita Jašákovci

V dňoch 7. – 10. decembra 2011 sa konal 20. Medzinárodný akordeónový 
festival v poľskom meste PRZSEMYSL. Zúčastnila sa tam aj naša rodáčka Ev
ka Ptačinová, študentka Konzervatória v Žiline. V IV. kategórii akordeónistov 
do 18 rokov súťažilo spolu 32 účastníkov z celej Európy a Evka získala 1. miesto. 

Evka vyhrala I. miesto

iného aj o Babej hore, že je 
tam zbojnícka pivnica, že on 
tam pri nej bol, ale ako sa tam 
dostal? Jeden z Lipničanov 
mal čiernu knižku, aj hovoril 
kto, ale také veci sa nerozši-
rujú, že sa stretávali asi štyria 
a ten, čo mal tú knihu, čítal ju 
počas náboženstva, do kos-
tola nešli, ale čítali tú knihu 
a náboženstvo bolo o dvanás-
tej hodine. Tí ľudia, čo boli do-
ma, sa modlili, a to bolo ná-
boženstvo, a oni čítali, zra-
zu sa dvierka na peci otvori-
li, začalo ňou hádzať a sadze 
sa sypali… Veľmi sa vystrašili 
a prestali čítať, ale tá pivnica 

im neustále behala po rozu-
me a zasa sa chytili tej knihy, 
ale tentokrát sa vybrali do le-
sov Babej hory a tam ju zača-
li čítať. Potrebovali však zá-
palky a sviečky, idú čítať a tu 
zrazu našli dvere, čítajú ďa-
lej a dvere sa otvorili, bolo tre-
ba do tých dverí vojsť, svieč-
ky si zasvietili; vošli na prvý 
schodík, sviečky zhasli, ale čo 
sa tam robilo v tej pivnici, ne-
vedno, lebo od strachu utiekli. 
Keď mi to rozprával, tak mi 
vlasy dupkom vstávali.

Tak som teda trochu na-
písal o tej Babej hore. Avšak 
aj ja mám skúsenosti, že Ba-

bia hora je krásna, ale z juž-
nej strany, lebo krásne vidieť 
Oravu, avšak z druhej stra-
ny pekná nie je. A nedaj Bože 
byť na jej vrchole, keď dujú vet-
ry alebo je iné počasie, a takú 
skúsenosť tiež mám.

Tak som teda opísal svo-
je zážitky v mladom veku. Ja 
však nie som ten bankár, čo 
jeho podobizeň bola na ame-
rickej bankovke uvedená, ale 
krajan

Prevzaté z Kultúrno-
-spoločenského časopisu, 
ktorý vydáva Spolok Slová-
kov v Poľsku v Krakowe
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Rok Celkom Muži Ženy Priem. vek úmrtia
2001  17  12  5  M – 61  Ž – 75
2002  24  17  7  M – 58  Ž – 68
2003  26  20  6  M – 55  Ž – 82
2004  23  15  8  M – 61  Ž – 69
2005  37  24  13  M – 62  Ž – 64
2006  30  17  13  M – 57  Ž – 68
2007  32  16  16  M – 53  Ž – 69
2008  28  16  12  M –59  Ž – 71
2009  35  18  17  M –58  Ž – 68
2010  23  13  10  M – 61  Ž – 78

prEHľAd úMrtNoStI v obCI 
rAbČA za obdobie 2001 – 2010

Priemerná  výška  veku 
úmrtia  za  posledných  10 
rokov je 64,85 rokov. 

V priemere sa ženy 
za posledných desať ro
kov dožili dlhšieho veku 
o 12,7 rokov ako muži. 

Priemerný  vek úmrt
nosti žien je 71,2 roka 
a mužov 58,5 roka.

Úmrtia podľa mesiacov 
sú nasledovné:

január  –  17,  február  – 
13, marec – 22, apríl – 18, 

máj – 28, jún – 22, júl – 31, 
august  –  16,  september  – 
27, Október – 20, Novem-
ber – 30 a December 31.

 
Z  toho  vyplýva,  že  naj-

viac ľudí za posledných 10 
rokov  zomrelo  v  mesia-
coch  júl  a  december.  Naj-
menej  v  mesiacoch  febru-
ár a august.

Oproti  minulému  de-
saťročnému  obdobiu 
(1991  –  2000)  ide  o  zlep-
šenie  dĺžky  života  zo  61 
roka na 64,85 roka.

váženÍ občania
obecný úraD v rabči, oznamuJe obča-

nom DaňovnÍkom, ktorÍ v roku 2011 

naDobuDli alebo preDali nehnuteľ-

nosť v rabči, a to byt, dom, záhradu, poze-

mok, pôdu, postavili alebo skolaudovali rodinný 

dom, hospodársku budovu alebo iný objekt, abY 

si poDali Daňové priznanie na Daň  

z nehnuteľnosti Do 31. Januára 2012 na 

obecnom úrade v rabči.

zároveň oznamujeme všetkým majiteľom psov, že 

daň za psa je splatná do 31. 1. 2012.

z l a t n Í c t v o
rabča v buDove poštY – 1. poschoDie

 ponúka na predaj:
  • zlaté šperky
 • strieborné šperky 
 • hodinky
 • bižutériu
 • svadobné obrúčky od 350 €

        do 500 € podľa vlastného výberu

Otváracie hOdiny
ponDelok – piatok: od 800 hod. – 1500 hod.

sobota – telefonicky na čísla 0903 386 021, 

0944 448 502

SRDEčNE VáS POZýVAME NA NáKuP

Ako sa mení 
naša spoločnosť 
na Slovensku, mení sa 
aj naša obec. Zmena sa 
nedotýka len života, ale 
aj mien, ktoré rodičia 
dávajú svojim deťom.

Aj napriek tomu, že v ob-
ci stále prevládajú, čo do poč-
tu, mená ako Ján, Jozef, Má-
ria a Anna, za posledných de-
sať  rokov  sa  situácia  pomer-
ne veľmi zmenila. Rodičia sú 
čoraz odvážnejší a svojim de-
ťom  dávajú  častejšie  cudzie 
mená.  Za  posledných  10  ro-
kov  vedú  jednoznačne  mená 
–  chlapčenské:  Jakub  (26), 
Adam (19) a Matej (18) z diev-
čenských  mien  je  to:  Natália 
(17),  Vanesa  (14)  a  Viktória 
(13).  Za  toto  obdobie  sa  na-
rodilo 814 detí a pre orientá-
ciu  uvádzame,  ešte  niektoré 
ďalšie  mená,  ktoré  sa  vysky-
tovali za toto obdobie najčas-
tejšie, ale aj staršie mená, kto-
rých počet ubúda.

v rabči vedú jakub a Natália
Ide o tieto mená:  Peter, Sa-

muel (16), Adrián (15), Dávid 
(14),  Martin,  Viktória  (13), 
Katarína,  Tomáš,  Diana,  Fi-
lip,  Sára  (12),  Ján,  Matúš, 
Aneta (12), Jozef (10), Kristí-
na, Šimon, Laura, Nina, Pat-
rik,  Tatiana  (9),  Veronika, 
Dominika, Nikola, Sebastián 
(8), Alžbeta, Lucia, Branislav, 
Marko, Maroš, Michaela (7), 
Anton,  Eva,  Janka,  Lukáš, 
Mária,  Miroslav,  Zuzana, 
Dominik, Ema – Emma, Ka-
rin, Karolína, Klára, Magda-
léna, Marek, Mário, Patrícia, 
Sofia (6), Ľuboš, Marián, Mi-
chal,  Pavol,  Alexander,  Kris-
tián, Lea, Nikolas, Oliver, Ri-
chard, Sabína, Tibor, Tímea, 
Tobias  (5),  Milan,  Silvia  (3), 
Anna, Ľubomír, Paulína, Sta-
nislav, Vladimír (2) a Štefan, 
Terezka (1). Ako vidieť, naša 
obec  nezaostáva  za  sloven-
ským priemerom. Aj keď, ako 
sa vo všeobecnosti uvádza, že 
najrozšírenejšie meno na sve-
te je Anna, v Rabči toto meno 

za  posledných  10  rokov  do-
stali len 2 dievčatká. Zastara-
lejšie mená ako Anna, Mária, 
Jozef,  Ján,  ako  vidieť  z  hore 
uvedeného  zoznamu,  sa  po-
maly z našich rodín vytráca-
jú.  Mená  ako  Ignác,  Franti-
šek, Augustín, Dušan, Žofia, 
Justína,  Elena,  Ľudmila  ale-
bo Margita nedostalo ani jed-
no dieťa.

Pre  zaujímavosť  v  obci 
majú prvenstvo zo všetkých 
mien  tieto  mená  –  mužské: 
Jozef  (276),  Ján  (167),  An-
ton  (93),  Ferdinand-Franti-
šek  (70)  zo  ženských  mien 
jednoznačne  vyhráva  Mária 
(233), Anna (150), Jana – Jan-
ka (131), Katarína (87), Mar-
gita (86), Eva (62).

Dnešná  legislatíva  umož-
ňuje rodičom dať svojmu die-
ťaťu až 3 mená. V našej obci 
túto možnosť niektorí rodičia 
využili  a  svojim  potomkom 
dali  2  mená.  Tri  mená  zatiaľ 
nemá u nás žiadne dieťa.

Mgr. Eva Grancová

Farské ochotnícke divadlo z trstenej prišlo do Rabče 26. decembra zahrať obľúbenú a 
známu divadelnú hru J. G. tajovského – Ženský zákon. Jednu z hlavných úloh zahral no
vý kaplán v Rabči Vdp. Ľubomír Cvengroš. 

ženský zákon
– OcÚ

tento rok obec zorganizovala sv. Mikuláša už 4. decembra na novom námestí. Na
priek sychravému zimnému počasiu prišli privítať sv. Mikuláša cca 100 deti s rodičmi. Po 
krátkom kultúrnom programe sv. Mikuláš s anjelmi obdarovali deti lízatkami.

Sv. Mikuláš na námestí
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Sarina  Katarina  Nejad, 
Meris Husović, Stanislav 
Vonšák, Nikolas Ľudma, 
Liliana  Domiňáková, 
Lukáš  Domin,  Máxi-
mo  Miklušák,  Katarína 
Minárechová,  Lilien 
Pilarčíková,  Jakub  Pi-
ták,  Sára  Boldovjaková, 
Dávid  Lach,  Matej  Ru-
sina,  Peter  Revaj,  Aneta 
Barboráková,  Matej 
Zboroň,  Peter  Glovaťák, 
Marcel  Porvich,  Do-
minika  Bugajová,  Jana 
Floreková,  Rastislav 
Štefaňák,  Dávid  Bejdák, 
Nikola  Jašáková,  Martin 
Bandík,  Natália  Maťu-
gová,  Vivien  Sivková, 
Šimon  Zboňák,  Aneta 
Kovalčíková,  Matej  Tar-
čák,  Liliana  Huráková, 
Vanesa  Jurášková,  Mar-
tin  Brišák,  Štefan  Vor-
čák,  Agáta  Slovíková, 
Peter  Kminiak,  Jakub 
Skurčák,  Patrik  Som-
sedík,  Adéla  Orgoní-
ková,  Anna  Iskierková, 
Ema  Štureková,  Martin 
Sivoň,  Miloš  Žilák,  Mi-
chaela  Chutniaková, 
Jozef  Tropek,  Ema  Slo-
víková,  Michal  Štetiar, 
Vladimíra Katrenčíková, 
Jasmína  Košťanová,  Ši-
mon  Miškovič,  Simona 
Siksová,  Matúš  Iglarčík, 
Natália  Pitáková,  Re-
beka  Tatarková,  Šimon 
Kvasňák,  Miroslav  Bart-
kovjak,  Matias  Šnapko

VItajte medzI 
namI – narodení

ODPOČINUTIE 
VEČNÉ  
DAJ IM, PANE …
Anton Pikoš
*10. 1. 1923 † 26. 7. 2011
Margita Labudová
*12. 3. 1937 † 11. 8. 2011
Žofia Fernezová *5. 1. 
1952 † 24. 8. 2011
Anton Labuda
*5. 3. 1982 † 16. 9. 2011
Johana Masničáková
*1. 7. 1936 † 17. 9. 2011
Viera Revajová
* 4. 2. 1931 † 10. 11. 2011
Justína Štefaňáková
*21. 12. 1950  † 14. 11. 2011
Anna Pikošová *11. 12. 
1929 † 24. 12. 2011

†

j U B I L a n t O m 
BLAHOŽELÁME
90 rokov života
r Anton Sifka
85 rokov života
G Ignác Sivka
G Žofia Košútová
80 rokov života
G Ľudovít Pikoš
G Emília Kobyliaková
75 rokov života
S Jozefína Harbutová
S Jozef Budzel
S Emília Pikošová
S Pavol Kolčák
70 rokov života
W Emília Brezoňáková
W Mária Vorčáková
W Janka Tomčíková
W Apolónia Žiláková

VÝKUP A ZBER DRUHOTNÝCH SUROVÍN

Miestna výkupňa Rabča ul. Hlavná
Prevádzkový čas:

streda: 1200 do 1600 sobota: 800 do 1600

JuRAJ MAXA (r. 1998) 
–  Juraj  sa  pravidelne  zú-
častňuje vrcholových pre-
tekov  v  biatlone  a  behu 
na  lyžiach  na  Slovensku. 
Je  účastníkom  Majstrov-
stiev  Slovenska  v  oboch 
disciplínach.  Zúčastnil  sa 
aj Majstrovstiev Českej re-
publiky  v  letnom  biatlone 
2011.

Výsledky – leto 2011
Najlepším  umiestne-

ním  je  8.  miesto  z  kvalifi-
kačného preteku v Predaj-
nej.  Je  držiteľom  I.  výkon-
nostnej  triedy.  V  koneč-
nom  rebríčku  obsadil  12. 
miesto.

Výsledky – zima 2011
Najlepším  výsledkom 

bolo  8.  miesto  z  M-SR 
v  behu  na  lyžiach.  Juraj  je 
držiteľom II. výkonnostnej 
triedy  v  zimnom  biatlone 
a  v  behu  na  lyžiach.  V  ko-
nečnom  rebríčku  v  biat-
lone  po  sezóne  zima  2011 
obsadil  10.  miesto  a  v  ko-
nečnom  rebríčku  v  be-
hu  na  lyžiach  obsadil  8. 
miesto na Slovensku.

MICHAELA MAXOVá 
(r. 1997)  –  Michaela  sa 
v tomto roku zaradila me-
dzi  najlepšie  biatlonist-
ky na Slovensku v kategó-
rii 14 – 15 ročných žiačok. 
V zimnej sezóne pravidel-
ne  atakovala  stupne  pre 

víťazov  v  biatlone  aj  v  be-
hu na lyžiach. 

Najväčším úspechom 
je však konečné 1. miesto 
na Slovensku po sezóne 
Leto 2011 v letnom biat
lone, kde súťažila s o rok 
staršími súperkami.  Je 
účastníčkou  Majstrov-
stiev  Slovenska  v  letnom 
a zimnom biatlone a v be-
hu  na  lyžiach.  Zúčastnila 
sa aj Majstrovstiev Českej 
republiky  v letnom biatlo-
ne 2011.

Výsledky – leto 2011
Najlepším  výsledkom 

sú  tri  víťazstvá  a  dve  2. 
miesta  v  kvalifikačných 

pretekoch Viessmann po-
hára.  Michaela  si  pripí-
sala  aj  1.  miesto  v  štafete 
na Veľkej cene Remesla vo 
Vyhniach.  Je  držiteľkou  
I. výkonnostnej triedy.

Výsledky – zima 2011
Najlepším  výsledkom 

bolo 4. miesto z Majstrov-
stiev  Slovenska  v  biat-
lone  a  5.  miesto  z  Maj-
strovstiev Slovenska v be-
hu  na  lyžiach.  V  oboch 
disciplínach  je  držiteľ-
kou  I.  výkonnostnej  trie-
dy.  V  konečnom  rebríčku 
obsadila v oboch disciplí-
nach  zhodne  6.  miesto 
na Slovensku.

VýSLEDkY A úSPECHY 
pretekárov nášho klubu

eviDencia obYvateľov rabče – 2011
počet obyvateľov rabče k 31. decembru: 4674
  Muži Ženy Spolu
Narodení:  50  38  88
Zosnulí:  11  14  25
Prisťahovaní:   26  19  45
Odsťahovaní:   22  22  44

Na bežkách napriek hustému sneženiu sa ísť nedalo, tak sa 2. ročník Sil
vestrovského prechodu z Gaceľa okolo Soľného potoka na Slanú vodu a späť 
uskutočnil pešo. Účastníci sa tešili zo snehu a zasneženej krajiny.

Silvestrovský prechod

–red

–red

výhoDné stavebné
sporenie len  

na 2 rokY
ZMLUVA ZADARMO ZISk 3X štátna 

prémia = 199, 17 € + 2 % úrok
úverY oD 3,80 % aJ bez 

DoklaDovania o prÍJme
navštÍvte naše  

poraDenské miesto
čsob stavebná sporiteľňa

mláka 6/1
029 01 námestovo

kostúriková, tel. : 0907 390 611
K A Ž DÚ  S t R E Du  S OM  V  Ná ME S t OV E  

NA  P OB O č K E  V  B A N K E  č S OB
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úspechy na majstrovstvách sveta v pretláčaní rukou

Od aprílovej 
operácie pravého lakťa 
som do môjho blogu 
čitateľom nenapísal ani 
jeden článok, ako to 
vlastne so mnou všetko 
pokračovalo. Všetko 
ale dobre dopadlo!

Poďme ale pekne od za-
čiatku.  Po  operačnom  zá-
kroku  mi  pán  doktor  na-
riadil  minimálne  trojme-
sačnú liečbu s tým, že som 
každý  týždeň  chodieval 
na opichy homeopatických 
liečív  a  kyseliny  hyaluro-
novej.  Samozrejme  mi  na-
ordinoval na kilá Glukosa-
minu, Chodnroitinu, MSM 
a  Cissus  Quadragularis. 
Lakeť  sa  regenerovala  veľ-
mi pomaly a po trojmesač-
nej kúre mi pán doktor na-
sadil  liečbu  krvnou  plaz-
mou  čo  mi  veľmi  pomohlo 
a  dovolilo  mi  to  začať  ko-
nečne  trénovať  po  niekoľ-
kých  mesiacoch  núteného 
odpočinku.

Ako  som  už  avizoval, 
pre  rok  2011  som  sa  roz-
hodol celkom si odpočinúť 
od ťažkých činiek a vrcho-
lových  podujatí.  Po  nie-
koľko mesačnej pauze som 
zistil  že  pokiaľ  nemám 
pred sebou žiadnu prekáž-
ku,  nemám  do  tréningu 
chuť  ani  motiváciu.  Preto 
som  sa  rozhodol  pripraviť 
sa  ľavou  rukou  na  Nemi-
roff  World  Cup  a  na  Maj-
strovstvá  sveta.  Aj  keď 
som  pravú  lakeť  zaťažo-
val  len  minimálne,  ľavač-
ku som trénoval tvrdo ako 
obvykle. Už po mesiaci tré-
ningu som sa dostal do sta-
rej formy. Po dvoch mesia-
coch  som  už  tlačil  na  la-
vičke  cez  200 kg,  na  zá-
pästie som si naložil 100 kg 
a v bicepse som bez problé-
mov udržal ľavačkou 80 kg. 
Proste sila mi rapídne stú-

pala.  Pravý  lakeť  ma  ale 
aj  tak bolel a do dnes bolí, 
niekedy až priveľmi. 

Profi súťaž Nemiroff 
World Cup

V polovici októbra sa ko-
nala  profi  súťaž  Nemiroff 
World Cup, kde som vyštar-
toval  v  kategórií  do  95 kg. 
Fyzicky  som  sa  cítil  veľmi 
dobre pripravený až na to že 
psychicky trošku horšie, naj-
mä kvôli tej operácii. Kto ne-
vie,  Nemiroff  World  Cup  je 
asi  tá  najťažšia  a  najtvrdšia 
súťaž na svete. V súťaži som 
sa  stretol  s  Ruskými  pre-
tekármi  ako  napr.  Kariaev, 
Tsoriev,  Chadaev  a  ďalšími 
špičkovými pretekármi, kto-
rých som bez väčších problé-
mov porazil a môžem pove-
dať,  že  som  sa  stal  víťazom 
kategórie celkom zaslúžene. 
Vyštartoval som aj v kategó-
rii  o  absolútneho  profesio-
nálneho šampióna, kde som 

obsadil 4. miesto za víťazom 
Pushkarom,  Cyplenkovom 
a Babaevom. 

Pár dní po profe sio nál nom 
šampionáte sme sa spoločne 
s  manželkou  Snežanou,  Pet-
rom  Kasanom  a  Františkom 
Fejom  vybrali  na  tréningo-
vý  týždeň  do  Ukrajinského 
Charkova, kde sme sa spoloč-
ne  pripravovali  na  majstrov-
stvá sveta. Tréningy sme ab-
solvovali s bratmi Babaevov-
cami a boli naozaj veľmi tvr-
dé.  Po  profe sionálnom  šam-
pionáte  som  nebol  dostatoč-
ne  zregenerovaný  a  na  pár 
tréningoch  som  zažíval  ta-
ké bolesti rúk, že mi nie jeden 
krát bolo až do plaču. Ale vy-
držal  som.  Tréningový  týž-
deň  sme  museli  predčasne 

Hodnotenie jesene sezóny mojimi očami
ukončiť  kvôli  vybavovaniu 
víz  do  Kazachstanu.  Ukra-
jina  je  krásna  krajina,  mám 
ju veľmi rád. Žijú tam fantas-
tickí ľudia ale tá cesta autom 
ma fakt skoro zabila. Po prí-
chode  som  sa  dával  prak-
ticky celý víkend do poriad-
ku. Keď sme docestovali do-
mov, približne 2 týždne pred 
majstrovstvami  sveta, zača-
li sme zodpovedne diétovať. 
Snežana  mala  v  pluse  cca 
3 kg ale ja s Peťom Kasanom 
až po 7 kg. 

XXXIII. Majstrovstvá 
sveta v armwrestlingu

Diétu  sme  zvládli  bez 
väčších problémov a na pre-
zentácii  majstrovstiev  sve-
ta v Kazachstane sme navá-
žili vyzlečení všetci na gram 
presne!  Nasledovali  2  dni 
odpočinku,  regenerácie 
a  dojedania.  Na  samostat-
nom  šampionáte  som  mal 
o  cca  3  kg  väčšiu  telesnú 

hmotnosť.  Po  iné  roky  som 
naberal  za  krátky  čas  mini-
málne o raz toľko, ale na si-
le mi to nedalo a stratil som 
rýchlosť a výbušnosť. 

V kategórii do 90  kg 
ľavou rukou som nena
šiel premožiteľa a bez väč
ších problémov som zvíťa
zil nad všetkými súpermi 
a tým si obhájil piaty titul 
majstra sveta. Svojou  silou 
som  si  bol  taký  istý,  že  ma 
iný  kov  ako  zlatý  ani  nena-
padol. A ako sa vyjadril náš 
reprezentačný  tréner  Janko 
Ďalák, vraj som to s tou silou 
trošku prehnal. 

Po  samostatnom  šampi-
onáte  som  si  sily  zmeral  aj 
s majstrami z vyšších váho-

vých  kategórií  a  kľudne  by 
som  sa  s  nimi  mohol  kon-
frontovať aj  keď som o 10 – 
15 kíl  ľahší. Strašne ma po-
tešila bronzová medaila Pet-
ra Kasana, ktorý naozaj ma-
kal na sebe celý rok a ja som 
ako tréner na neho dohliadal 
a  spoločne  s  ním  trénoval. 
Dve zlaté medaily Sneža
ny ani nepotrebujú komen
tár.  Zo  šiestich  seniorských 
medailí  putovali  4  na  Ora-
vu  do  FitMax  GYMU  a  zo 
štyroch zlatých medai
lí skončili 3 v Rabči, z čo-
ho som bol nadšený najviac.

A  čo  by  som  ešte  v  krát-
kosti  k  môjmu  tohtoročné-
mu účinkovaniu v športe do-
dal?  Pre  budúci  rok  som  sa 
rozhodol  zmeniť  kategóriu 
z 90 kg do 100 kg. Je to aj pre-
to, lebo som sa rozhodol ak-
tívne venovať pár  sezón bo-
bovaniu  s  mojím  rodinným 
príslušníkom  a  predsedom 
bobového  tímu  Milanom 
Jagnešákom.  Musím  teraz 
nabrať hmotu do nôh a chrb-
ta a to už v 90-tke byť nemô-
žem. K bobovaniu ma moti-
voval  najmä  Alexej  Voevo-
da,  bývalý  absolútny  sveto-
vý  šampión  v  armwrestlin-
gu  a  medailista  zo  zimných 
Olympijských  hier  v  dvoj 
a štvorbobe.

V  priebehu  leta  a  jesene 
som sa rozhodol založiť ob-
čianske združenie – organi-
záciu pod názvom ,,Asociá-
cia  športových  klubov  Ora-
va",  na  ktorú  by  sme  si  ako 
športovci  vedeli  ľahšie  po-
zháňať financie pre naše ďal-
šie  fungovanie.  Ako  je  už 
každému  známe,  situácia 
s dotovaním športu je veľmi 
zlá a keď chceme naďalej bo-

jovať na vrchole a reprezen-
tovať našu krajinu ako dote-
raz, musíme sa o seba posta-
rať  najmä  sami.  AŠK  Ora-
va sa osvedčila a pre budúci 
rok sme už financie praktic-
ky vyriešili. Za výbornú prí-
pravu  a  zhotovenie  stanov 
a  štruktúry  organizácie  veľ-
mi  pekne  ďakujem  pánovi 
advokátovi,  Mgr.  Antonovi 
Martvoňovi  PhD.  z  Dolné-
ho Kubína.

čo by som na záver 
dodal… 

Tento rok bol pre mňa na-
ozaj  ťažkým  rokom  ale  sa-
mozrejme  aj  rokom  veľmi 
úspešným.  Som  prekvape-
ný, akou rýchlosťou sa v na-
šom  FitMax  tíme  zlepšuje 
káder  mladých  športovcov! 
Len  pre  príklad,  medailis-
ti  zo  Slovenských  či  medzi-
národných  podujatí  v  kul-
turistike  a  v  armwrestlingu 
ako napr. Andrej Kuboš, Ro-
man  Vavrečan,  Judita  Ole-
šová,  Daniela  Čajková,  Má-
rio Grobarčík, František Fe-
ja, Peter Kasan, ja, Snežana 
a pár ďalších nie je žiadna ná-
hoda. Moje ďalšie účinkova-
nie vidím najskôr na budúci 
rok  v  mesiaci  marec  na  Se-
neckej  ruke.  Následne  maj-
strovstvá  Európy  v  Poľsku, 
majstrovstvá sveta v Brazílii 
a  Nemiroff  World  Cup,  sa-
mozrejme  už  do  100 kg  ča-
ká  ma  pred  sebou  kus  prá-
ce a tvrdej driny takže hor sa 
do roboty a športu zdar!

Pre čitateľov môjho blo
gu: nájdete mňa, kopec 
pekných fotiek a videí z MS 
na Facebooku.

Zdraví Vás Váš
Ľubomír Jagnešák

28. 11. – 4. 12. 2011 XXXIII. Majstrovstvá sveta v ar-
mwrestlingu – Almata, Kazakhstan. Snežana získala 
prvýkrát za Slovensko a Rabču zlatú medailu

28. 11. – 4. 12. 2011 XXXIII. Majstrovstvá sveta v ar-
mwrestlingu – Almata, Kazakhstan. Ľubo napriek ope-
rácii lakťa získal za Slovensko a Rabču opäť zlatú medailu
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poDnikatelia – fo – szčo 
DaruJte 2% z Dane a tak 
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oravan rabča
obchodné meno (názov): Telovýchovná jednota 
ORAVAN Rabča; sídlo: Ulica Hlavná 426, 029 44 
Rabča, bankové spojenie: 20324053/6500, Ičo: 
1 4 2 2 0 1 5 6, dIč: 2020570486; právna forma: 

záujmové združenie

Jozef Havlíček, 
predseda tJ ORAVAN

24. 7. 2011 Muži Rabče zvíťazili na 37. ročníku futbalového turnaja “O pohár SNP„. 
Horný rad zľava: Matúš Jendreas, Daniel Čučka, Martin Kozák, Martin Brišák, Ján Bo-
dorík, Matúš Chutniak, Milan Bajčičák, Lukáš Sunega, tréner Ján Kovalíček; dolný rad: 
Michal Bandík, Tomáš Michaliak, Jozef Galis, Tomáš Pajta, Lukáš Kudják, Tomáš Sivka, 
vedúci družstva Pavol Jendreas. Fotogaléria s turnaja je na www.rabca.sk/šport.

Skončila sa futbalová jeseň
Do súťaží ročníka 

2011 – 12 sa zapojilo 
5 družstiev Oravanu 
Rabča.

Najväčšiu pozornosť 
pútalo družstvo mužov, 
ktoré štartuje v I. triede. 
V  minulom  ročníku  úspeš-
ne bojovalo o záchranu v sú-
ťaži. V novom sa očakávalo, 
že sa zlepší a bude sa nachá-
dzať v strede tabuľky. Po je-
seni  je  to  však  po  starom 
a zas ho čaká na jar boj o zá-
chranu. 

V  kádri  mužstva  nasta-
li  viaceré  zmeny  –    prí-
chod:  Ján  Bodorík  z  Bob-
rova,  Martin  Brišák  a  An-
ton  Vorčák  zo  Zubrohla-
vy  a  Lukáš  Sunega  zo  Si-
helného a traja z nášho do-
rastu;  odchod  –  z  minulo-
ročného  kádra  sa  v  našich 
dresoch  z  rôznych  príčin 
neobjavili:  Michal  Adam-
čík,  Jozef  a  Lukáš  Gužík, 
Ján a Juraj Kovalíček, Dušan 
Jagnešák,  Štefan  a  Tomáš 
Revaj,  Rastislav  Slovík,  Pe-
ter Herud, Ján Kvasňák, Pe-
ter Mucha a Marek Pilarčík. 
Väčšina z nich boli oporami 
mužstva. 

Káder  sa  zúžil  a  omla-
dil;  tí,  ktorí  na  jeseň  hráva-
li odohrali všetky zápasy iba 
dvaja: Michal Bandík a Jozef 
Galis, väčšinu zápasov: Ma-
túš Jendreas, Miloš Porvich, 
Matúš Chutniak, Tomáš Paj-
ta, Tomáš Mihaliak, Ján Bo-
dorík,  Dávid  Vojtech,  Pavol 
Harbut,  Tomáš  Sivka,  Mar-
tin  Kozák,  Lukáš  Kudjak 
a František Gábor.

Najlepšími  strelcami  bo-
li: Jendreas 10 gólov, Bodo-
rík 5, Galis 3. Nedostatkom 
v  správaní  hráčov  bol  veľký 
počet  žltých  kariet  –  26  a  3 
červené. 

Účasť  na  tréningoch  bo-
la  uspokojivá,  pokiaľ  nebo-
li  hráči  v  zamestnaní.  Mu-
ži  predohrali  už  aj  dve  jar-
né kolá vo Vavrečke prehrali 
0:4 a doma zvíťazili nad Lok-
cou 3:1.

Novinkou  bolo  kamero-
vanie zápasov na video, kto-
ré úspešne zvládol Ing. Vla-
dimír Briš a vždy po zápase 
si môžte na www.rabca.sk v 
časti  šport  pozrieť  skrátený 
záznam.

Dorastenci sa  v  minu-
lom ročníku so šťastím za-
chránili v V.  lige. Do nové-

ho ročníka nastúpili so zme-
nami  v  kádri.  Väčšinu  tvo-
ria  žiaci,  ktorí  prešli  od  žia-
kov do dorastu. Bolo ich je-
denásť. 

Naše  družstvo  má  naj-
mladší káder v súťaži a pre-
to bude úspechom, ak sa za-
chráni  v  súťaži.  Najviac  zá-
pasov odohrali: Patrik Kvas-
ňák,  Martin  Mihaliak,  Fero 
Masničák,  Paťo  Krivanka, 
Dávid Miklušák, Matúš Ko-
zák,  Paťo  Brezoňák,  Adam 
Ladňák,  Adam  Ganob-
jak,  Milan  Bajčičák,  Mar-
tin  Adamčík,  Tomáš  Piták. 
Káder  bol  oslabený  odcho-
dom Petra Kolčáka, Tomáša 
Bubláka a zraneného Tomá-
ša  Tropeka.  Najlepší  strelci: 
Masničák  4  góly,  Ladňák  3 
a Kvasňák 2.

Žiaci  štartovali  v  III.  li-
ge a po jeseni sú v strede ta-
buľky. 

V  kádri  starších  nasta-
li  veľké  zmeny,  keď  odišlo 
11  hráčov  do  dorastu,  dva-
ja  odišli  hrať  za  Námesto-
vo.  Pribudlo  len  5  z  mlad-
ších žiakov. Za starších naj-
viac zápasov odohrali: Mar-
tin  Brezoňák,  Lukáš  Miha-
liak,  Marcel  Zboroň,  Da-
libor  Herud,  Tibor  Košút, 
Maroš  Gluch,  Ľuboš  Šurin, 
Matúš Gálik, Peter Havlíček 
a  Ján  Garaj.  Najlepší  srel-
ci: Herud 9 gólov, Zboroň 8, 
Garaj a Mihalák 5.

Mladší žiaci boli v je
sennej časti súťaže naj
úspešnejším kolektívom. 
Mali  dobrú  dochádzku 
na  zápasy  a  trénigy.  Naj-
lepšími  hráčmi  boli:  Sta-
nislav Kudjak, Peter Jagel-
ka,  (ktorí  bol  aj  najlepším 
strelcom  –  8  gólov),  Jaro-
slav  Tješ,  Vladimír  Pikoš, 
Pavol Garaj, Marek Majer-
čík,  Marián  Oselský  a  Ján 
Klinovský.

Pripravkári – najmlad-
ší  žiaci  štartovali  v  orav-
skej súťaži v skupine so Si-
helným a Oravskou Polho-
rou.  Zápasy  hrali  formou 
turnajov. Odohrali 6 zápa-
sov s bilanciou: 6 0 0 6 4:22 
0.  Najlepšími  hráčmi  boli: 
Ján Kubasák, Ľuboš Skur-
čák a Stano Kekeliak.

tABuĽKY FutBALO
VýCH SÚťAŽÍ PO JE
SENNEJ čAStI

Dospelí – 1. trieda
 1.	 Vavrečka	 13	 8	 2	 3	 35:17	26
 2.	 Žaškov	 13	 7	 4	 2	 30:15	25
 3.	 Zubrohlava	13	 7	 1	 5	 29:17	22
	 4.	 O.	Podzámok	13	6	 4	 3	 20:18	22
	 5.	 Dlhá	 13	 4	 6	 3	 18:14	18
	 6.	 Sihelné	 13	 4	 5	 4	 21:23	17
	 7.	 Nižná	 13	 4	 5	 4	 15:21	17
	 8.	 Or.	Poruba	 13	 4	 4	 5	 28:31	16
	 9. Rabča 13 3 6 4 25:27 15
	10.	Lokca	 13	 4	 3	 6	 20:31	15
	11. Or.	B.	Potok	13	 3	 5	 5	 17:17	14
	12.	Breza	 13	 3	 5	 5	 14:24	14
	13.	Zuberec	 13	 3	 4	 6	 23:32	13
	14.	Novoť	 13	 3	 2	 8	 23:29	11

doma: 7 2 4 1 16:11 10
vonku: 6 1 2 3 9:16 5 -6 b.

Výsledky zápasov
Rabča  –  Vavrečka  2:2, 
Lokca  –  Rabča  4:2,  Rab-
ča  –  Zuberec  3:3,  Breza  – 
Rabča  1:1,  Rabča  –  Sihel-
né 6:1, Rabča – Zubrohla-
va 0:1, Žaškov – Rabča 5:1, 
Rabča  –  Or.  Biely  Potok 
1:1,  Or.  Podzámok  –  Rab-
ča  3:3,  Rabča–  Dlhá  0:0, 
Or.  Poruba  –  Rabča  3:1, 
Rabča  –  Nižná  4:3,  Novoť 
– Rabča 0:1.
Tabuľka – 6 bodov

Dorast – 5. liga
 1.	 Lisková	 12	10	1	 1	 45:14	31
 2.	 Dlhá	 13	 9	0	 4	 34:18	27
	 3.	 Vrútky	 13	 8	2	 3	 44:19	26
	 4.	 Turany	 13	 8	1	 4	 47:19	25
	 5.	 Biely	Potok	 13	 7	2	 4	 35:12	23
	 6.	 Zákamenné	12	 7	1	 4	 32:21	22
	 7.	 Bešeňová	 13	 6	2	 5	 27:30	20
	 8.	 Zuberec	 13	 5	3	 5	 19:27	18
	 9.	 Trstená	 13	 5	1	 7	 22:29	16
 10. Rabča 13 4 1 8 15:35 13
	11. Likavka	 13	 3	2	 8	 19:30	11
	12.	Or.	Veselé	 13	 3	1	 9	 18:33	10
	13.	Liesek	 13	 3	1	 9	 17:35	10

	14.	Sihelné	 13	 3	0	10	 9:61	 9

doma: 7 3 0 4 13:18 9
vonku: 6 1 1 5 2:17 4
tabuľka – 8 bodov

Výsledky zápasov
Rabča  –  Zuberec  1:0,  Li-
kavka  –  Rabča  0:0,  Rabča 
– Or. Veselé 0:6, Lisková – 
Rabča 6:0, Rabča – Turany 
1:5, Rabča – Bešeňová 4:1, 
Liesek  –  Rabča  0:1,  Rab-
ča – Sihelné 2:3, B. Potok – 
Rabča 5:0, Rabča – Vrútky 
3:0,  Zákamenné  –  Rabča 
2:1,  Rabča  –  Trstená  2:3, 
Dlhá – Rabča 4:0

Starší žiaci – 3. liga 
 1.	 Zákamenné	11	 8	 1	 2	 39:23	25
 2.	 L.	Hrádok	 11	 8	 0	 3	 40:17	24
 3.	 O.	Polhora	 11	 6	 3	 2	 49:19	21
 4.	 Liesek	 11	 6	 2	 3	 39:17	20
	 5.	 Klin	 11	 6	 1	 4	 32:19	19
	 6.	 Breza	 11	 6	 1	 4	 30:30	19
	 7. Rabča 11 6 0 5 28:28 14
	 8.	 O.	Lesná	 11	 4	 2	 5	 26:28	14
	 9.	 Istebné	 11	 3	 1	 7	 11:33	10
	10.	Blatnica	 11	 2	 3	 6	 6:25	 9
	11. Zav.	Poruba	11	 2	 1	 8	 15:53	 7
	12.	Sučany	 11	 1	 1	 9	 14:37	 4

doma: 6 4 0 2 17:14 12
vonku: 5 2 0 3 11:14 6

Výsledky zápasov
Rabča – Z. Poruba 4:1, Su-
čany  –  Rabča  3:4,  Rabča  
–  Zákamenné  1:4,  Istebné  
–  Rabča  1:3,  Rabča  –  Or. 
Lesná  5:1,  Breza  –  Rabča 
4:3, Rabča – Klin 3:1, Zlatni-
ca – Rabča 1:0, Rabča – Or. 
Polhora 0:5, Rabča – L. Hrá-
dok 4:2, Liesek – Rabča 5:1.

Mladší žiaci III. liga
Výsledky zápasov
Rabča  –  Z.  Poruba  8:0,  
Sučany – Rabča 0:5, Rabča 
–  Zákamenné  3:3  Istebné  
–  Rabča  4:1,  Rabča  –  Or. 
Lesná  4:1,  Breza  –  Rabča 
0:4, Rabča – Klin 3:5, Zlatni-
ca – Rabča 2:2, Rabča – Or. 
Polhora 2:3, Rabča – L. Hrá-
dok 3:1, Liesek – Rabča 0:2.
Tabuľka 11 6 2 3 37:19 20 b.

Na  záver  TJ  Oravan 
Rabča ďakuje všetkým tré-
nerom,  vedúcim  družstiev 
za prácu s našimi športov-
cami,  tiež  aj  sponzorom, 
ktorí v roku 2011 podporo-
vali  finančne,  alebo  mate-
riálne činnosť našich špor-
tovcov.

foto v. briš
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vYžrebovanie zápasov stolných tenistov oravan rabča
2011 – 12

RABčA  A – 2. LIGA RABčA  B – 5. LIGA

DRuHá čASť 

Dátum Zápas Výsledok Dátum Zápas Výsledok
14. 1. Rabča – Tvrdošín 12:6 15. 1. Rabča – Or. Poruba 11:7
28. 1. Rabča – Revúca 22. 1.  Rabča – Or. lesná 12:6

Rabča – D. Kubín 29. 1. Mutné – Rabča
11. 2. Krupina – Rabča 5. 2. Rabča – B. Potok  

B. Bystrica – Rabča 10. 2. Bziny – Rabča 
25. 2. Rabča – Stránske 19. 2. Rabča– lokca C 

Rabča – Višňové 24. 2. Dlhá – Rabča 
17. 3. Rabča – K. N. Mesto 4. 3. Rabča – Nižná 

Rabča – Bytča 18. 3. Rabča – S. Dubová 
31. 3. Valča – Rabča 25. 3. lokca B – Rabča

Vrútky – Rabča 30. 3. Tvrdošín B – Rabča
14. 4. Rabča – Žilina

Rabča  – Martin

hracie dni: Rabča A – sobota o 10. a 15. h, Rabča B – nedeľa o 10. h

Stolní tenisti 
Oravanu Rabča 
ukončili prvú polovicu 
súťažného ročníka 
2011– 12

Do súťaží sa zapojili dve 
družstvá  dospelých  a  jed-
no žiakov.

Družstvo A  štartuje 
v  druhej  lige,  kde  po  vla-
ňajšom  postupe  do  tejto 
súťaže aj v novom ročníku 
dokazuje  výbornú  výkon-
nosť  a  nachádza  sa  v  hor-
nej časti tabuľky. Oporami 
družstva  A  boli  najmladší 
hráč  Michal  Bandík  a  naj-
starší  Miroslav  Bednár, 
ktorý  usmerňuje  mladších 
spoluhráčov.

Družstvo B  po  vypad-
nutí  zo  štvrtej  ligy  v  tom-
to ročníku štartuje v piatej 
lige a nachádza sa v strede 
tabuľky.  Oporami  B  druž-
stva  sú  Jozef  Žitňák  a  Ján 
Bandík, ktorí je súčasne aj 
predsedom oddielu.

Starší žiaci  štartujú 
v oravskej súťaži, kde sa hrá 
turnajovým spôsobom.

tABuĽKA II. LIGA
 1.	 Martin	A	 13	12	 0	1	178:56	 37
 2.	 K.N.Mesto	A	13	12	0	1	160:74	 37
 3.	 Bytča	A	 13	11	 1	1	159:75	 36
	 4.	 Tvrdošín	A	 13	 8	 1	4	121:113	30	
	 5.	 Rabča	A	 13	 5	 5	3	122:112	28
	 6.	 B.	Bystrica	A	13	5	 2	6	115:119	25

	 7.	 Revúca	A	 13	 3	 5	5	118:116	24	
	 8.	 Vrútky	A	 13	 3	 4	6	 95:139	23	
	 9.	 Krupina	A	 13	 3	 2	8	 99:135	21	
10.	Žilina	B	 13	 3	 2	8	 98:136	21	
11. Valča	A	 13	 3	 2	8	 93:141	21
12.	D.	Kubín	A	 13	 3	 2	8	 93:141	21
13.	Višňové	A	 13	 2	 3	8	102:132	20	
14.	Stránske	A	 13	 3	 1	9	 85:149	20

tABuĽKA V. LIGA
 1.	 Tvrošín	B	 11	10	 1	0	139:59	 32
 2.	 S.	Dubová	A	11	 9	 1	1	132:66	 30
 3.	 Nižná	A	 11	 8	 3	0	127:71	 30
	 4.	 Lokca	B	 11	 6	 2	3	107:91	 25
	 5.	 O.B.Potok	A	11	 4	 3	4	 92:106	22
	 6.	 Rabča	B	 11	 3	 4	4	104:94	 21
	 7.	 Bziny	A	 11	 4	 1	6	 98:100	20	
8.	O.Poruba	A	 11	 3	 2	6	 83:115	19	
9.	O.Lesná	B	 11	 2	 3	6	 84:114	18	
10.	Dlhá	A	 11	 3	 1	7	 82:116	18	
11. Mútne	A	 11	 3	 1	7	 81:117	18
12.	Lokca	C	 11	 0	 0	11	59:139	11

VýSLEDKY
Rabča A
Tvrdošín  –  Rabča  9:9,  Re-
vúca  –  Rabča  9:9,  D.  Ku-
bín  –  Rabča  6:12,  Rab-
ča – Krupina 9:9, Rabča – 
B.  Bystrica  –  13:5,  Strán-
ske – Rabča 12:6, Višňové 
– Rabča 9:9, K. N. Mesto – 
Rabča  12:6,  Bytča  –  Rab-
ča 9:9, Rabča – Valča 12:6, 
Rabča – Vrútky 12:6, Žili-
na  –  Rabča  7:11,  Martin  – 
Rabča 13:5

Rabča B
Or.  Poruba  –  Rabča  9:9, 

Or.  Lesná  –  Rabča  9:9, 
Rabča  –  Mútne  13:5,  B. 
Potok  –  Rabča  9:9,  Rab-
ča  –  Bziny  12:6,  Lokca  – 
Rabča  1:17,  Rabča  –  Dlhá 
8:10,  Nižná  –  Rabča  12:6, 
S.  Dubová  –  Rabča  14:4, 
Rabča – Lokca B 9:9, Rab-
ča – Tvrdošín 8:10

Škoda,  že  na  kvalitné 
výkony  našich  hráčov  sa 
chodí pozerať len malý po-
čet  divákov.  Veríme,  že  sa 
to v odvetnej časti zlepší.

Majstrovstvá Oravy 
v stolnom tenise jednotliv-
cov sa uskutočnilo v sobo-

tu  7.  januára  v  našej  špor-
tovej  hale,  kde  sa  predsta-
vili  najlepší  hráči  orav-
ských oddielov.

Odvetná časť stolnote-
nisových  súťaží  sa  začala 
14. januára 2012

Zápasy družstva A
14. 1. Rabča – Tvrdošín;
28.  1.  Rabča  –  Revúca, 
Rabča – D. Kubín;
11. 2. Krupina – Rabča, B. 
Bystrica – Rabča;
25.  2.  Rabča  –  Stránske, 
Rabča – Višňové;
17. 3. Rabča – K. N. Mesto 
– Rabča, Rabča –Bytča;

úspešnÍ stolnÍ tenisti

7. 1. 2012 Rabča. Majstrovstvá Oravy v stolnom tenise. Z Rabče najlepšie skončil Jozef 
Žitňák (na fotografii sprava). Vybojoval pekné 3. miesto.

31. 3. Valča – Rabča, Vrút-
ky – Rabča;
14. 4. Rabča – Žilina, Rab-
ča – Martin.

Zápasy družstva B
15. 1. Rabča – Or. Poruba,
22. 1. Rabča – Or. Lesná,
29. 1. Mútne – Rabča,
5. 2. Rabča – B. Potok,
12. 2. Bziny – Rabča,
19. 2. Rabča – Lokca C,
26. 2. Dlhá – Rabča,
4. 3. Rabča – Nižná,
11. 3. Tvrdošín – Rabča,
18. 3. Rabča – S. Dubová,
25. 3. Lokca B – Rabča.

e-foto v. briš

Jozef Havlíček, 
predseda tJ ORAVAN

Športová hala 
využitá naplno

Rabča má už 6 ro-
kov športovú halu, kto-
rú využívajú nielen fut-
balisti, ale aj vyznávači 
iných športov z Rabče 
a širokého okolia.

• 27. 12. 2011 Vianočný 
basketbalový turnaj. Víťa-
zom  turnaja  sa  stalo  druž-
stvo Adamovka, ktoré vo fi-
nále  porazilo  Námestovo. 
Štartovalo 6 družstiev.

• 29.  12.  2011  Florba
lový turnaj II. – dopadol 
na  jedničku. Nesklamali 
favoriti  turnaja  Gumká-
či (Nižná) a FBK Tvrdo-

šín,  ktorí  sa  dostali  do  fi-
nále,  kde  nakoniec  zvíťa-
zili Gumkáči.

• 27.  12.  2011  v  športo-
vej  hale  v  Rabči  sa  usku-
točnil vianočný basketba
lový turnaj.  Víťazom  tur-
naja sa stalo družstvo Ada-
movka,  ktoré  vo  finále  po-
razilo  Námestovo.  Štarto-
valo 6 družstiev.

• Teraz  prebieha  VI. 
Zimná halová futbalová 
liga.  Hrajú:  Námestovča-
nia, Jaseničania, Veselovci, 
Vavrečania,  Zubrohlavci, 
Kliňania,  Polhorci,  Sihel-
ňania a 3x Rabčania. –JH
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Rabconek
Časopis žiakov
rabčianskej  
školy

Číslo 1

Školský rok
2011/12

NovoročNé priaNie
Želajme si v novom roku dobrých ľudí vždy 

po boku... Fujavicu šťastia, víchricu pohody, závej 
radosti, len malú vločku všedných starostí a hlav-
ne lavínu zdravia a lásky praje všetkým našim či-
tateľom redakčná rada časopisu Rabconek.

Ponúkame vám aj skvelý recept na šťastie  
počas celého nového roku od našich žiačok: 
recept na šťastie

170 g veselosti, 1 čajovú lyžicu pohody, 3 šál-
ky úsmevu, štipku priateľstva, 180 kg láskavos-
ti, 3 l radosti, 7 polievkových lyžíc lásky, 4 hrn-
čeky úprimnosti
postup:

Zmiešame spolu úprimnosť, veselosť, láska-
vosť a radosť. Prilejeme po lyžičkách dávku po-
hody a lásky. Zmes okoreníme štipkou priateľ-
stva a necháme odstáť, aby šťastie vydržalo do-
životne. Nakoniec zmes posypeme úsmevom 
a servírujeme ľuďom po malých dávkach, ale 
hlavne každodenne.

výhoda: Podľa tohto receptu si môžeme „vyro-
biť“ šťastie vždy, keď sa nám minú jeho zásoby. 

Monika Koňarčíková, Martina Žofajová, 8. B

Slovo úcta sa pomaly 
vytráca nielen z našich 
úst, ale i zo sŕdc 
a životov. A nie je to 
zapríčinené len touto 
hektickou dobou…

Nielen v októbri, mesia
ci úcty k starším, by sme 
nemali zabúdať na deduš
kov a babičky. Veď ak za
budneme na úctu k našim 
starkým, raz sa zabudne aj 
na nás...

Preto dňa 11. 12. 2011 
sme my, žiaci zo ZŠ s MŠ 
v Rabči, už tradične nav
štívili s predvianočným 
pro gramom Domov dô
chodcov v Oravskej Lesnej 
a v Novoti. Našim milým 
starkým sme sa predstavili 
s divadelnou hrou Hrozná 
potvora alebo Za všetkým 
hľadaj draka. Okrem nás 

potešil starkých aj detský 
folklórny súbor Goralecki, 
ako aj mažoretky, dievčatá 
zo speváckeho krúžku, či 
ženský spevácky zbor Ma
ranatha s vianočnými ko
ledami. Zaiste sme im my 
deti pripomenuli ich vnú
čatá a mladosť, ktorá bo
la tak dávno, ale spomien
ky ostali. Môžem úprim
ne povedať, že nás všet

kých zahriali pri srdiečku 
vďačné a milé slová, úsme
vy, radosť i potlesk našich 
starkých, ktorí prežívajú 
vianočné obdobie bez svo
jich najbližších. Tak sme 
aspoň na chvíľku vyčaro
vali na ich tvárach krás
ny úsmev i nejednu slzu 
v oku, na ktoré budem dl
ho spomínať…

Silvia Stopiaková, 3. B

Z úcty k vašim vráskam

Jeseň života
Mladé telo a tvár bez vrásky,
to nie je všetko.
Krása je v srdci človeka.
No telo starne, ubúda síl.
Nevadí!

Však veľké srdce patrí vznešenému veku.
Srdce mladé rýchlo dospelým chce byť,
no keď zostarne, znova sa chce narodiť.
Vtedy vstupujete do ďalšej etapy,
kde kniha otočí list na čistú stranu
a začne písať poklad neznaný.

A ten poklad, to je ten čas,
kde vydýchnuť si môžete
a koľaje vernej práce do našich dlaní vložte.

Je ťažko vracať sa do mladosti, tej ťažkej práce,
radšej len spomienky si ponechať!
Veď mnoho rokov života ste už prešli
cestami tŕnistými i rajskými,
ťažkými ako olovo
i sladkými ako bozky,
ktoré rozdávajú lásku sťa liek okolo.

kolektív 8. A triedy



Rabconek 1/2012 23. januára 20122 | Rabčiansky CHÝRNIK č. 1/2012
www.rabca.sk | rabca@rabca.sk | www.zsrabca.sk | e-mail info@zsrabca.sk

Mesiac október sa 
vo vedomí ľudí spája so 
symbolickou jeseňou 
života človeka. Aspoň 
na pár chvíľ treba 
spomaliť rýchle tempo 
života, pristaviť sa pri 
našich blízkych, starých 
rodičoch, ujoch, tetách, 
susedoch, pozdraviť 
ich, venovať im kvietok.

Ako vďaku pre nich 
sme aj my, deti zo ZŠ s MŠ 
v Rabči, uvili veľký veniec 

plný piesní, tancov, básní 
a humorného slova. Chce
li sme im ukázať, ako si 
ich vážime, ctíme, a pre
to sme si poctivo pripravi
li a nacvičili program, kto
rým sme ich chceli nielen 
prekvapiť, ale aj potešiť.

Celý program som uvá
dzala spolu s mojou spo
lužiačkou Silviou Stopia
kovou.

Ako prvé sa predstavili 
deti z MŠ Rabča s pripra
veným bohatým progra

mom plným básničiek 
a pesničiek. Určite rozo
hriali srdiečka mnohým 
babičkám  a deduškom.

Každý človek si rád za
spomína na ľudové tradí
cie, hlavne tí starší. Často 
spomínajú, ako to bo
lo, keď boli mladí a tešia 
sa, keď počujú nádher
né ľudové piesne. Preto sa 
predstavil aj súbor Gora
lecki v pásme Ješň. Mys
lím si, že každého toto vy
stúpenie potešilo a ba
bičkám sa určite chce
lo zdvihnúť zo sedadiel 
a tancovať s nimi. Spevom 

Ctíme ťa, jeseň života

ľudových piesní v dopro
vode s hrou na harmoni
ke sme prispeli aj my, žia
ci z 3. B triedy, ale aj starší 
žiaci a hrou na ústnej har
monike zabodoval pán Jo
zef Adamčík s aktuálnou 
piesňou o našom novom 
námestí.

Na záver nám a našim 
vystúpeniam zatlieskali. 
Bol to veľmi dobrý pocit.

Program sme ukončili 
malým občerstvením a veľ
kým prianím, aby všetci bo
li dlho medzi nami.

Ninka Jatyelová, 3. B

Po programe sme našich 
starkých oslovili a položili 
im niekoľko otázok:

1. Dnešné deti vyrasta-
jú úplne ináč, ako ste vy-
rastali vy, však nakoniec to 

môžete vidieť na vašich de-
ťoch a vnúčatách. Porov-
najte vaše detstvo s ich det-
stvom.

•  Naše detstvo bolo šťast
né,  veselé  a  plné  lásky.  Ce
lá dedina si navzájom pomá
hala, všetci sme boli ako jed
na veľká rodina a mali sme sa 
radi. Dnešné deti sú také, aké 
sú, a to  aj vďaka svojim rodi
čom. Preto veľmi záleží od ich 
výchovy.  Deti  z  chudobnej
ších  pomerov  sú  úctivejšie, 
starostlivejšie  a  vďačnejšie. 
Bohaté  deti  sú  drzé,  nešetr
né,  nevychované  a  rozmaz
nané, lebo dostanú všetko, čo 
chcú a nevedia si to vážiť.

J. Pilarčíková, 73 r.

•  Slúžil som v Sihelnom, 
do školy do Rabče som chodil 
pešo. Ešte predtým, ako som 
išiel do školy, chodil som rá
no  pásť  kravy.  Dnes  deti  už 
nevedia,  ako  sa  husi  pasú 
a doja kravy. Pomaly už ani 
nevedia,  ako  krava  vyzerá. 
V tej dobe bolo všetko ťažšie, 
nemali  sme  žiadne  počíta
če, kde by sme si mohli všet
ko, čo chceme, nájsť. Teraz si 
deti všetko nájdu na interne

Katka Iskierková, 9. A

te, aj to, čo potrebujú do ško
ly. Rodičia musia aj napriek 
tomu  deti  naháňať,  aby  sa 
učili. Mňa rodičia doma nik
dy  nemuseli  nútiť,  aby  som 

sa  učil.  Ja  som  sa  učil,  lebo 
som vedel, že to budem v ži
vote potrebovať, ale to si de
ti tejto doby nevedia uvedo
miť.               A. Brandys, 63 r.
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V škole je veľa 
žiakov. Niektorí sú 
snaživí, usilovní, 
no niektorých škola 
vôbec nezaujíma.

Žiaci, ktorí sú usilov
ní, nemajú na vyučovaní 
zvyčajne žiadne problé
my, chcú a snažia sa do
siahnuť čo najlepšie vý
sledky. V rámci možnos
tí sa zapájajú do rôznych 
aktivít, súťaží, záujmo
vých útvarov, ktoré im 

novať  cez  skype.  Každo
pádne  má  moderná  tech
nika svoje klady, ale aj zá
pory, na ktoré sa už ale po
ukazuje menej…

Interview pripravili: 
Adriána Škrková 8. A, 

Patrícia Kolčáková 7. C, 
Marcela Bušková 8. A, 

Diana Pikošová, 8. A

Laura Kudjaková, 9. A

Každý rok sa 
koná celoslovenská 
čitateľská súťaž Čítame 
s Osmijankom. Bližšie 
informácie o súťaži 
sme vám priniesli 
v minuloročnom čísle 
časopisu Rabconek.

Naša trieda 3. B sa opäť 
zapojila do tejto súťaže za
meranej na rozvoj čitateľ
skej gramotnosti, prehĺbe
nie čitateľských zručností 
a návykov k čítaniu.

Niektoré otázky sú tam 
veľmi ťažké a niektoré ľah
šie. S nadšením všetci pl
níme Osmijankovi čarov
nú kapsičku nielen vypra
covanými otázkami, ale 
i vlastnou tvorbou, básnič
kami, krátkymi prózami, 
povesťami, ilustráciami…
Síce sa občas  pri tom aj 
zapotíme, ale stojí to za to. 
Dobre sa nám spolu pra
cuje, navzájom si pomá
hame a užívame si aj ko
pec zábavy. Popritom sme 
sa nezabudli spýtať našej 

pani učiteľky, prečo sa za
pájame pravidelne do tej
to súťaže a v čom vidí prí
nos pre nás: „Zapojením 
do súťaže Čítame s Osmi
jankom majú žiaci mož
nosť čítať hodnotnú det
skú literatúru a rozšíriť si 
„čitateľské obzory“, obo
hatiť slovnú zásobu, spo
znávať knihy i autorov aj 
súčasnej tvorby pre deti 
a mládež. Každý žiak do
stáva súťažný zošit, ktorý 
okrem úloh a otázok ob
sahuje veľa námetov na čí
tanie, podnecuje tvori
vosť, hravou formou vedie 
k edukácii žiakov v oblasti 
literatúry.“

Tento rok má Osmijan
ko sviatok. Už osem rokov 
podporuje prostredníc
tvom súťaže čítanie dob
rých kníh. Naša škola je 
zapojená do súťaže tretí 
rok. Nuž, držte nám palce, 
aby sa nám, malým čitate
ľom, v našej práci darilo…

Nikolettka Pitáková, 
Viktória Bieľáková, 3. B

Čítame 
s osmijankom

poskytuje škola na rozví
janie svojho nadania, ta
lentu, uspokojenie záuj
mov. S tými v škole problé
my nie sú.

V školských laviciach 
však sedia aj žiaci, ktorých 
škola vôbec nezaujíma. 
A tu nastáva kameň úrazu. 
Čo myslíte, ako si vypĺňajú 
vyučovanie? Nepočúvajú, 
bavia sa a vyrušujú svojich 
spolužiakov, narúšajú ho
dinu, prácu učiteľa, a sa
mozrejme, sú na vyučova

Dostávajú žiaci druhú šancu?
nie nepripravení. Dostá
vajú aj títo žiaci od učite
ľov šancu? Z nášho pohľa
du až priveľa.

Učitelia sa snažia po
môcť aj tým žiakom, ktorí 
dosahujú slabšie vyučova
cie výsledky. No oni sa na 
nich len vyhovárajú a kla
mú rodičov, ktorí o ničom 
nevedia. Deti na svoju ob
hajobu zvyknú preháňať, 
vymýšľať si a nedá sa im 
úplne veriť. Každá min
ca má dve strany, a preto 
je potrebné vypočuť si prí
beh aj z úst toho druhého. 
Treba veriť učiteľovi a reš
pektovať ho a už vôbec nie 
ho zosmiešňovať. Niektorí 
rodičia sa snažia ochrániť 
svoje deti od povinností, 
ibaže protirečia učiteľom a 
ničia v deťoch pocit zodpo
vednosti.

Aj učitelia v rámci svo
jich možností trávia so 
žiakmi veľa času i mimo 
vyučovania, no niekto to 
berie ako povinnosť, že 
musia. Musíme pochopiť, 
že učitelia nám dávajú ve
ľa a snažia sa nám pomôcť, 
ako len vedia. Dávajú nám 
rady nielen do učenia, ale 
aj do života. Avšak oni nás 
môžu len priviesť k prame
ňu poznania a múdrosti, 
napiť sa už musíme sami.

Blíži sa polročné hod
notenie našich školských 
výkonov, snaženia a uče
nia, preto sa usilujme napl
niť očakávania našich uči
teľov i rodičov, aby sme ich 
nesklamali a zamyslime sa 
aj nad hlbokou životnou 
pravdou našich predkov: 
Ako sa do hory volá, tak sa 
z hory ozýva…

Anežka Kormanová, 
Gabika Chutňáková, 8. B

2. Keby ste mali mož-
nosť zmeniť niečo v dnešnej 
dobe, čo by ste zmenili 
a prečo?

•  Ja by som zmenila veľ
mi veľa vecí. Ani neviem, kde 
začať.  Chcela  by  som,  aby 
bohatí  ľudia,  ktorí  nemajú 
kam  peniaze  dávať,  rozde
lili ich chudobným. Ďalej by 
som  zmenila  to,  ako  sa  ľu
dia k sebe navzájom správa
jú.  Ľudia  sa  normálne  boja 
ísť sami večer von!

Martuša, 65 r.

Neuveriteľne nás prekva
pila pani Jochimová, kto
rá nám za pár sekúnd ako 
z rukáva vysypala poe
tické odpovede na druhú 
otázku:

• Tá naša dedina,  
sama krása veru,
pracovití ľudia zveľadili si ju.
Kam len okom pozrieš, 
čo len vidieť sa dá, 
neuveriteľné, ako sa zmenila.

P. Jochimová, 63 r.

Nesporne zaujímavé od
povede, hoci na požiada
nie anonymné, sme získa
li na tieto otázky:

3. V minulosti neboli 
také možnosti štúdia ako 
dnes. Možno aj vy ste ma-
li nesplnené sny (byť le-
károm, učiteľom...). Štu-
dovať kedysi mohol málo-
kto. Ak by ste sa narodili 
v dnešnej dobe, akým sme-
rom by sa uberal váš život? 
Aké povolanie by ste si vy-
brali?

•  Chcel  by  som  byť  mi
nistrom  Uhliarikom  (mi
nister  zdravotníctva),  ale 
vládol  by  som  veru  spra
vodlivejšie...

4. Svet sa za posled-
ných niekoľ ko desaťro-
čí veľmi zmenil, priniesol 
so sebou rôzne moder-
né vymoženosti. Ktorá 
moderná technika vám 
zmenila život? Zažili ste 
s ňou nejaké zaujímavé 
zážitky?

•  Zážitky?  Všeličo  člo
vek  zažije,  kým  sa  nau
čí  využívať  tieto  výdobyt
ky  modernej  doby.  Dcé
ra  mi  odišla  do  zahrani
čia  a  ja  som  sa  vo  svojich 
66  rokoch  musel  pomalič
ky  učiť  používať  počítač, 
ak  som  s  ňou  chcel  telefo

maŠKaRNÝ PLes
Už je tu zas,
fašiangový čas! 
Na známosť sa všetkým dáva, 
že opäť v našom kultúrnom dome 
bude veľká sláva! 
Kto sa tohto roku nebojí,
za  masku sa vystrojí! 
Súťaže, tance, disco na Vás čakajú, 
a preto neváhaj 
a rýchlo nad maskou rozmýšľaj! 
Čas veľmi rýchlo letí, 
nezabudnite, pozývame všetky deti!

» KDE?: » DOM KULTÚRY » KEDY?: » 12. 2. 2012 od 14.00 hodiny
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bách, v triedach (oble
pené stoličky…), jeden 
chcel voľno, všetci sa 
prispôsobili a podriadi
li. Pripomínal nám tro
chu deň – 1. apríl, nebo
la to veru atmosféra tra
dícií na Mikuláša. Do
ba ide dopredu, urobi
li sme z toho iný svia
tok a na tradície zabú
dame…(!)

Nikola Bieľáková, 
Katarína Dominová, 

Rebeka Dominová 8. A

Ako sme vnímali deň 
sv. Mikuláša v našej 
škole?

V tento deň nebol zor
ganizovaný v škole tra
dičný mikulášsky sprie
vod, ktorý chýbal hlav
ne deťom z prvého stup
ňa. Čiastočne sa ho sna

Z pohľadu žiaka
VýKRiČNÍKy žili nahradiť žiaci zo 

školského parlamentu. 
Na druhej strane to za
se umožnilo, aby sme si 
sami vymysleli kreatív
ny vlastný program. A tak 
mali v niektorých trie
dach (ne)pripravený ve
selý, spontánny program, 
improvizovali, ale niekto
rí žiaci to poňali po svo
jom, vyvádzali na chod

Visia nad nami 
všetkými. Aj si 
ich v podvedomí 
uvedomujeme, 
ale niečo v nás ich 
neustále zatláča 
do úzadia.Alebo sa 
snažíme radšej nad 
nimi nezamýšľať?

Veď život sa rúti do
predu ako splašený 

kôň, musíme predsa stí
hať jeho tempo. Je ob
dobie Vianoc. Práve te
raz by sme mali trysk 
nášho života pribrzdiť 
a nájsť si čas hľadať od
povede na skryté otázni
ky v nás: Čo symbolizu
je príchod Ježiša na svet 
v chudobe? Prečo hod
notu človeka určuje jeho 
majetok? 

Prečo na naše hlavy 
zo všetkých strán úto

čia ponuky – Požičaj
te si, kúpte si, … Prečo 
už aj deti čaro Vianoc 
spájajú so ziskom pro
stredníctvom tzv. „via
nočných trhov“? Prečo 
sviatok svätého Mikulá
ša tento rok pripomínal 
v našej škole bláznivý 
prvý apríl? Zamyslime 
sa. Skúsme hľadať odpo
veď. Myslím, že ju všetci 
poznáme.

p. uč. E. Miškovičová

Z pohľadu pedagóga
OtázNiKy

Na  konci  októbra  toh
to  roku  sme  sa  my,  žiaci  6. 
ročníka,  zúčastnili  exkurzie 
do  Martina  do  centra  popu
larizácie  fyziky.  Ani  sme  ne
tušili,  čo  nás  čaká.  Cieľom 
bolo predovšetkým zvýšiť zá
ujem  žiakov  o  fyziku  a  ché
miu. No kto už má tieto pred
mety rád? Ale predsa len sme 
niečo z toho vedeli. Prvé pre
kvapenie nás čakalo v miest
nosti,  kde  sa  všetko  konalo. 
Bolo  to  veľké  laboratórium, 
aké sa dá vidieť iba vo filme, 
so zaujímavo usporiadanými 
stolmi  a  pohodlnými  stolič
kami. Na začiatku boli otáz

ky pána učiteľa – lektora. My 
sme sa predbiehali, kto odpo
vie prvý, lebo sme poznali od
povede.  Dostali  sme  pochva
lu. Potom sa to začalo. Kúz
la?  Mágia?  Nie,  iba  poku
sy založené na jednoduchých 
fyzikálnych princípoch. A my 
sme si to mohli vyskúšať. Do
zvedeli sme sa, čo je pamäťo
vý  drôt,  vari  najzaujímavej
ší  bol  pokus  s  pohárom  vo
dy,  z  ktorého  sa  pri  krútení 
nevyliala voda a iné. Po tejto 
exkurzii  pozeráme  na  fyziku 
inak, a už nás vôbec nenudí.

Edita Belkoťáková,
 Jennifer Stochová, 6. B

Fyzika inak

 V  JeDNOM DOMe ŽiLO CHUDOBNé DieVČA.
 i ono túžilo po vianočnom darčeku.
„A ch, tak by som si priala na Vianoce aspoň malého
  kapríka.“
 Nastala čiernočierna tma a zablyslo sa.
 Odrazu dievčatku plávala vo vani zlatá rybka.
 C elá rodina netrpela biedou, pretože zlatá rybka im 
  splnila tri želania.
 E šte vám prezradíme, že dievčatko si neprialo nové šaty
  či prepychový dom, ale lásku, šťastie a zdravie celému 
  svetu, čo je najväčším bohatstvom človeka. A čo by ste si  
  priali vy?

Nikolettka Pitáková, Viktória Bieľáková, 3. B

Ninka Jatyelová, 3. B
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Je zimné obdobie 
(skoro stále bez 
snehu), ktoré 
je aj obdobím 
častých chrípok 
a prechladnutí, ale my 
sme zatiaľ zdraví. A nie 
je to len kvôli tomu, že 
sa nemôžeme vyšantiť 
vonku na snehu, ale 
aj preto, lebo v jeseni 
sme sa posilnili 
obrovskou dávkou 
vitamínov.

Počas akcie Stravuj sa 
zdravo sme do školy cho
dili v pestrom farebnom 
oblečení. V pondelok sme 
mali červené tričká (nie
kto aj líčka pri skúšaní 
pred tabuľou), v utorok 
zase oranžové, v stredu 
sme boli celí zelení (neboj
te sa, nie z toho, že by nám 
bolo zle z vitamínov ale
bo zo školy). Štvrtok nám 
zmodrel ako slivka. A na
koniec v piatok sme oble

čením pripomínali kyslé 
citróniky, banány či žlté 
jabĺčka. A nielen naše ob
lečenie bolo pestré, zaují
mavé bolo aj vyučovanie, 
keď sme sčítavali hrušky, 
násobili uhorky, tvori
li „ovocné“ príbehy, rieši
li doplňovačky. Každý deň 
sme sa dozvedeli, aké vita
míny sa skrývajú v danom 
ovocí a zelenine. V pia
tok sme si všetci priniesli 
do školy ovocie alebo zele
ninu a chlapci zdobili ze
leninový tanier a dievča
tá ovocný tanier. Nikto to 
nemal veľmi ľahké. Všet
ci sa pri tom poriadne za
potili. Keď sme to koneč
ne dokončili, prišli na rad 
spomienkové fotografie 
na tento krásny deň. Ta
niere sme potom odniesli 
na dolnú chodbu a hlaso
vali sme za najkrajšie. Ne
dočkavo a s napätím sme 
čakali na vyhodnotenie 
výhercov. 

Keď sme prišli v pon-
delok do školy, na ná-
stenke boli napísaní ví-
ťazi: 

1. miesto ovocný tanier 
získala 2. C 
2. miesto ovocný tanier 

získala 3. C
1. miesto zeleninový ta
nier získala 4. B
2. miesto zeleninový ta
nier získala 4. A

Odmenená sladkos
ťou bola aj naša trieda 3. 

Stravuj Sa zdravo

B v aktivite v nosení fareb
ných tričiek. A to bol vlast
ne koniec nášho farebné
ho týždňa. Tešíme sa s ra
dosťou na rovnakú akciu 
zase o rok.

Nikolettka Pitáková, 
Viktória Bieľáková, 3. B

Výchovný koncert 
Dejiny tanca 
zameraný na tanec bol 
mimoriadny.

Bol  to  prvý  koncert,  na 
ktorom  sa  žiaci  našej  ško
ly  správali  veľmi  kultivova
ne.  Tanečníkov  sme  všetci 
povzbudzovali  ohromným 
potleskom,  pri  ktorom  sme 
niekedy  od  napätia  až  za
budli  dýchať.  Najväčší  po
tlesk  si  vyslúžila  asi  ohňo

vá show, tanec so živým ha
dom  a  vystúpenie  fakíra, 
ktorý si ľahol na klince. Ten
to výchovný koncert nás veľ
mi bavil aj preto, že mal prí
beh a dej. Postupne nás pre
viedol  dejinami  tanca.  Za
čal  sa  od  počiatkov  prvé
ho  tanca  pravekých  kultúr, 
tancom  šamanov.  Potom 
dej  prechádzal  postupnými 
časovými  pásmami  k  indic
kým brušným tancom, špa
nielskym  ohnivým  flamen

Aj naši mali 
školáci vedia, že 
špinavými rukami 
sa roznášajú rôzne 
baktérie, infekcie 
a vírusy, a niektoré 
z nich môžu 
byť nebezpečné.

Dodržiavanie hygie
ny je pre naše zdravie 
veľmi dôležité. Často sú 
však naše hygienické 
návyky viac ako chabé. 
Veľa žiakov si napríklad 
ani po použití toalety 
neumýva ruky! To ešte 
nie je všetko! Ak si ruky 
aj umyjú a neutrú, pre
nášajú baktérie na po
traviny a jedlá. Vlhké 
ruky sú priam ideálny 
nosič. V každom prípa
de je očista rúk bezbo
lestný spôsob, ako sa as
poň čiastočne chrániť. 
Aj v našej škole prebieha 
akcia na podporu čisto
ty nielen rúk, ale aj pro
stredia, v ktorom trávi
me denne veľa času. Už 
tradične žiaci školského 
parlamentu kontrolujú 
čistotu tried, lavíc, šat

ní, ako aj samotnú hy
gienu žiakov a ich vzťah 
k učebným pomôckam. 
Týmto sa snažíme mo
tivovať žiakov k vytvá
raniu správnych hygie
nických návykov a čis
tote, estetike prostredia, 
v ktorom žijú. Víťazné 
triedy dostali sladké od
meny, chutné a nádher
né torty. 

V y H O D N O t E N i E 
SúťAžE O ČiStOtu 
tRiEDy: 

1. – 4. ročník: 1. 
miesto – 1. B; 2. miesto 
– 1. C a 2. B; 3. miesto – 
4. A; 

5. – 9. ročník: 1. 
miesto – 9. A; 2. miesto 
– 7. D a 5. C; 3. miesto – 
5. B.

Blahoželáme!

Akcia Dva týždne čis
toty už síce skončila, ale 
my pevne veríme, že čis
totu a poriadok si budú 
žiaci udržiavať i naďa
lej. (?!)

Patrícia 
Kolčáková, 7. C

(iba) Dva týždne 
čistoty…

Dejiny tanca gom,  latinskoamerickým 
tancom až do dnešných mo
derných  novodobých  tan
cov.  Tieto  tance  nám  pred
vádzali  šiesti  profesionál
ni  tanečníci  v  zaujímavých 
kostýmoch.  Ich  výstup  bol 
strhujúci,  a  práve  preto  sa 
nám  to  vystúpenie  páčilo. 
A podotýkame, že naši žiaci 
vydržali  až  do  konca  pred
stavenia sedieť a nevstávali 
ako zvyčajne ešte pred skon
čením  programu.  Na  konci 
tanečníkov  všetci  poctili  dl
hým a búrlivým potleskom.

Adriána Škrková, 8. A
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Stalo sa to v malej de
dinke pri Lokci, v ma
lej a starej stajni, do kto
rej nikto nechodil. Žil tam 
len starý býk s kobylou. 
Bol tam aj veľmi starý ná-
bytok.

Raz sa okolo stajne 
hrali deti na schovávačku. 
Jeden chlapec sa scho
val do stajne. Keby si ne

všimol toho býka, možno 
by ten býk zomrel. Chla
pec zavolal ostatných, aby 
aj oni videli kobylu a býka. 
Keď ich uvideli, hneď zisti
li, že už dávno nemali byli-
ny, a tak ich vyviedli na lú
ku, kde tých bylín bolo veľa.

Odvtedy chodievali pásť 
býka a kobylu každý deň.

Mirko Kubasák, 3. B

o býkovi a kobyle

Bolo, nebolo, bola raz 
jedna farma. Na tej far
me bývalo malé  dievčat
ko. Volalo sa Katka.

Raz povedala svojim 
rodičom, že keď bude veľ
ká, pôjde bývať do Bys-
trice. Bude tam mať svo
ju farmu s obyčajným 
dobytkom. Zvieratá tam 
bude mať kobylu, býka 
a ružové prasiatko. Po
tom povedala, že tam za

sadí veľa ovocia, zeleni
nu a hlavne liečivé bylin-
ky, aby jej dobytok mal 
čo žrať, lebo keby nema
li čo žrať, tak by zdochli. 
Jej otec a mama vraveli, že 
je bystré dievča. No, bo
la to pravda. Otec vravel, 
že je bystrá ako Matilda 
z rozprávky Roalda Dahla. 
A tak malá Katka všetko aj 
urobila, keď už bola veľká. 
A na jej farme býkovi na kr
ku zazvonil zvonec a roz
právky o farme je koniec.

Silvia Stopiaková, 3. B 

Farma

Jedného krásneho rána 
sa kobylka Milka rozhodla, 
že sa bude hrať na pyš
nú princeznú. No nema
la žiadne šaty. Rozhodla 
sa, že si ich sama ušije. Zo
brala do kopyta ihlu a za
čala šiť. 

Aby boli šaty rýchlo ho
tové, šila, šila, až mala ko
pýtko od šitia krvavé. Po
poludní už boli šaty hoto
vé. Boli neobyčajne krásne, 
ružové, mali modré pásiky, 
červené srdiečka a zopár 
zelených gombíkov. Keď 
si ich obliekla, nemýlila 
sa, bola naozaj prekrásna! 
Aby bola naozajstná pyš
ná princezná, chýbala jej 
ešte pýcha. Nuž sa vybra
la k svojej kamarátke, kto
rá bývala s pyšnou ma
mou a otcom pytliakom. 
„Teta, naučíte ma byť pyš
nou?“ opýtala sa kobylka. 
„Jasné!“ odpovedala teta.  
„Aby si bola pyšná, nepo

máhaj svo jim kamarátom, 
nerozprávaj sa s nimi, ne
pomáhaj slabším, buď dr
zá v škole aj doma, buď na
myslená, sebecká a nepo
slušná!“ 
Milka sa poďakovala 
a odišla. 

Na obed prišla ku ko
bylke jej kamarátka myš
ka Bystrouška. Bola cho
rá, tak sa prišla opýtať 
na úlohy. 

Kobylka by jej aj po
mohla, ale spomenula si 
na tetine rady. Keďže je 
myška slabšia v učení, ne
bude jej predsa pomáhať. 
A tak kobylka myšku zača
la ignorovať. Myška muse
la ísť domov bez úloh. Ko
bylka si ráno do školy ob
liekla tie šaty, ktoré si sa
ma ušila. Obula si zelené 
baleríny, aby jej ladili ku 
gombíkom. Vzala si aj ru
žový dáždnik, lebo prša
lo. Keď prišla do školy, vša

Mesto Martin hralo 
v minulosti v 19. 
storočí historickú 
úlohu. Žiaci 8. ročníka 
si túto skutočnosť 
pripomenuli  
19. októbra, kedy sa 
uskutočnila exkurzia 
za literárnymi 
a historickými 
pamiatkami.

Navštívili sme všetky tri 
budovy Matice slovenskej, 
Memorandovo námestie, 

Literárne múzeum. Veľmi 
nás zaujala Národná kniž
nica, ktorá už niekoľko ro
kov nie je súčasťou Mati
ce slovenskej. Dozvedeli 
sme sa veľa nových infor
mácií, napríklad o digita
lizácii tejto knižnice. Boli 
sme si pozrieť aj Národný 
cintorín, kde sú pochova
ní významní dejatelia na
šej kultúry a literatúry, na
pr. Janko Jesenský, Július 
Barč – ivan, Martin Ben
ko, František Hečko, Jo

exkurzia do martina
zef Škultéty. Najviac infor
mácií sme získali v Literár
nom múzeu, kde sme si vy
počuli výklad o vývoji slo
venskej literatúry od čias 
Veľkej Moravy dodnes.
Tieto informácie využije
me v základnej škole. Ve
ľa nám dala prechádz
ka po pešej zóne, kde sme 
mohli vdýchnuť atmosféru 
mesta osvetleného posled
nými jesennými lúčmi.

Anežka Kormanová, 
Gabika Chutňáková, 8. B

Na vlnách kreativity našich žiakov

ako sa kobylka milka hrala 
na pyšnú princeznú

de sa hmýrilo veľa žiakov. 
Vôbec sa s nikým neroz
právala, ale najhoršie bolo, 
že ani nikto s ňou. Kvôli jej 
pýche na ňu kamaráti za
budli. A tak zostala sama. 

Keď prišla Milka do
mov, bola veľmi smutná 
a premýšľala, kde sa sta
la chyba. V tom sa kobyl
ka prudko mykla, lebo nie
kto silno zaklopal na dve
re. Bola to jej dobrá kama
rátka myš ka. „Tvoja pýcha 
zničila naše priateľstvo!“ 
povedala Bystrouška a za
tvorila dvere. Vtedy sa ko
bylka zapýrila a pomysle
la si, že sa každému ospra
vedlní. Dokonca sľubova
la, že sa už nikdy nebude 
hrať na pyšnú princeznú. 

Nakoniec jej kamará
ti odpustili a kobylka pri
znala, že obyčajná pýcha je 
to najhroznejšie, čo môže 
existovať.

 Ninka Jatyelová, 3. B

Kde bolo, tam nebolo, 
žil raz jeden bystrý chla
pec Miško. Býval v Bystri-
ci. Mal tento deň narodeni
ny. Bude mať 9 rokov.

Keď Miško išiel do ško
ly, jeho mama nadojila oby-
čajný dobytok, aby ma
li veľa mlieka. Jeho mama 
je veľmi bystrá. Pripravi

la mu takú malú obyčajnú 
oslavu. Upiekla mu tor
tu, uvarila bylinkové ča
je,  vyzdobila izbu a náby-
tok. išla mu do obchodu 
kúpiť darček, aby Miško 
nebol smutný. Kúpila mu 
knihu o zázračných bytos-
tiach a dobývaní ríše zvie
rat. Oslava mohla začať.

miškove najkrajšie 
narodeniny

Keď Miško prišiel do
mov, veľmi sa potešil. Pri
šli aj jeho spolužiaci a spo
lu sa neobyčajne dobre za
bávali. Večer všetkým po
ďakoval a všetci spolu pre
žili najkrajšie Miškove na
rodeniny.

Nikolettka 
Pitáková, 3. B

Ocko Obyčaj a mama 
Obyčajka sa dozvede
li, že budú mať dieťatko. 
Rozmýšľali, aké mu dajú 
meno, ale márne, nič ne
vymysleli. Na blízku sa 
hral Bystrík a dozvedel 
sa o tom. Nuž sa rozho
dol, že uja Obyčaja a tetu 
Obyčajkovú navštívi.

Zaklopal na dvere a po 
chvíli sa otvorili. 

„Ahoj Bystrík,“ priví
tala ho teta. 

„Áno, áno, už to viem!“ 
vykríkol Bystrík.

„A čo vieš?“ opýtala sa 
ho teta. 

„Že neviete vybrať me
no pre dieťatko. Ja by som 
vedel! Keby to bolo diev

čatko, volalo by sa Bylinka, 
a keby chlapček, volal by sa 
Obyčajko.“

„Sú to veľmi pekné me
ná,“ potešil sa ujo Obyčaj 
a spolu s tetou súhlasili.

Po čase opäť navštívil 
rodinku a vo vankúšiku 
spinkalo krásne dieťatko  
– volalo sa Bylinka.

„Môžem byť na chvíľu 
pri nej? Kúpil som jej 
knihu o kobylke, býkovi 
a inom dobytku. Všetci bý
vali u jedného gazdu.“

Teta s ujom mu pekne 
poďakovali a spolu vypi
li obyčajný bylinkový čaj, 
aby boli zdraví.

Ninka Jatyelová, 3. B

o Bylinke

Aj takto to vyzerá, keď sa tretiaci hrajú s vybranými slovami...

miLí RoDiČia, miLí BuDúCi PRváCi! 
Pozývame vás na zápis do prvého ročníka, 
ktorý sa uskutoční na našej škole v termíne:

1. 2. 2012 v Gaceli od 12.00 – 16.00 hod.
2. 2. 2012 na hornej škole od 12.00 – 16.00 hod.

zo zápisu nemajte žiadne obavy. Privítajú Vás 
rozprávkové postavy. Pani učiteľky sa na Vás tešia 
a hravou formou sa opýtajú detí, čo už určite vedia. 
Napr.: • zarecitovať báseň, (zaspievať pieseň), • po
znať základné farby a geometrické tvary, • určiť počet 
do 6, • nakresliť postavu, • odpísať jednoduché tvary.

Každé dieťa bude odmenené. Na zápis si pri-
neste protokol a rodný list dieťaťa. Protokol dosta
nete v MŠ. V prípade, že sa nemôžete dostaviť do ZŠ 
v danom termíne, ohláste sa v ZŠ (budova 1. – 4. r.).
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Milí naši čitate-
lia, v januári sme pre 
vás doplnili a oboha-
tili školský knižnič-
ný fond o nové a čita-
teľsky príťažlivé tituly 
kníh spisovateľov pre 
deti a mládež. Nechý-
bajú ani knihy súčas-
ných našich autorov 
(napr. D. Dušek, Ľ. Fel-
dek, P. Karpinský, V. 
Šikulová, J. Juráňová, 
J. Bodnárová, J. Uli-
čiansky, D. Hevier, D. 
Taragel a ďalší) i za-
hraničných autorov 
(T. Brezina, F. Simon, 
L. J. Smith, J. Rowlin-
gová…). Okrem  naj-
novších diel ocene-
ných v rôznych lite-
rárnych súťažiach má-
me v ponuke aj ďalšie 
tituly čitateľsky žiada-
ného spisovateľa Ro-
alda Dahla, či kni-
hy rozvíjajúce čitateľ-

skú gramotnosť detí 
– Analfabeta Negra-
motná. Čitateľky po-
pulárnej knižnej série 
Upírske denníky pote-
šia ich pokračovania 
v Stefanových denní-
koch a pre fanúšikov 
Harryho Pottera má-
me Rozprávky barda 
Beedla, v ktorých Har-
ry našiel kľúče k rieše-
niu poslednej úlohy 
– zničiť horcruxy lor-
da Voldemorta. Obsa-
hujú päť čarodejníc-
kych rozprávok, kto-
ré zanechal Hermio-
ne Grangerovej Albus 
Dumbledore v sied-
mej a záverečnej kni-
he Harry Potter a Da-
ry Smrti.

veríme, že si z na-
šej bohatej ponuky 
kníh vyberiete. Nuž, 
hor sa do čítania. 

oznam školskej 
knižniceExkurzie:

• 4. 10. 2011 sedemde
siattri žiakov 5. ročníka nav
štívilo literárne múzeum  
– Hviezdoslavovu hájovňu;

• žiaci ôsmeho roční
ka sa dňa 19. 10. 2011 zú
častnili literárnej exkur-
zie v Martine (viac v texte 
exkurzia do Martina);

• žiaci siedmeho roč
níka sa dňa 3. 11. 2011 zú
častnili exkurzie do Krem-
nice, navštívili mincovňu 
i banské múzeum;

• 25. 10. 2011 sa žiaci 9. 
ročníka zúčastnili výstupu 
na Babiu horu;

• 25. októbra 2011 sa 
žiaci šiesteho ročníka zú
častnili exkurzie do Mar-
tina – do Centra popula
rizácie fyziky a do Sloven
ského národného múzea 
– etnografické múzeum 
(viac v texte Fyzika inak);

• 30. 11. 2011 sa 42 žia
kov 7. ročníka zúčastni
lo exkurzie v Slovenskom 
národnom múzeu v Mar-
tine, kde si žiaci pozreli et
nografické expozície ako  
komplexnú dokumentáciu 
spôsobu života a kultúry 
ľudu na Slovensku od naj
starších čias po súčasnosť.

Výchovné koncerty 
a predstavenia:

• skupina AyA so spe-
vákom Borisom Lettri-
chom si pre nás pripra-
vila program, v ktorom 
nás poučila, ako sa správať 
v škole, na ulici, ale aj v do
pravných prostriedkoch, 
kto je to gentleman a pek
né piesne zdvihli viacero 
žiakov zo sedadiel a rozhý
bali svoje telo v rytme;

• Little Red Riding 
Hood (Červená čiapoč-
ka) – rozprávkový príbeh 
v anglickom jazyku, spra
covaný v hravej, nápaditej 
a modernej podobe, s jem
nou dávkou mravoučnosti 
pôsobil aj edukatívne a bol 
obohatený veselými an
glickými pesničkami;

• 22. 11. 2011 hosťo-
vali herci z Divadla bez 
opony z Banskej Bystrice 
aj v našej škole, aby deťom 

pripomenuli nezabudnu
teľné čaro rozprávok pros
tredníctvom hry Aladino
va zázračná lampa;

• tanečné vystúpenie 
Dejiny tanca (viac v texte 
Dejiny tanca);

• inscenácia O lako-
mej Dorote ružomber-
ského bábkového súboru 
Ofina bola zaujímavá nie
len svojím morálnym po
solstvom a napínavým de
jom, ale hlavne kvalitným 
hereckým výkonom, ktorý 
nevšedne vtiahol detské
ho diváka z reality do sveta 
rozprávok, dokonca i pria
mo na divadelnú scénu.

Akcie:
• 4. – 6. 10. 2011 sa 

uskutočnila protidrogová 
akcia „Dni boja proti dro-
gám“ pre žiakov 9. roční
ka s cieľom nielen zvýšiť in
formovanosť o škodlivos
ti drog, ale aj zábavnou for
mou poukázať na zmyslu
plné trávenie voľného času;

• akcia Stravuj sa 
zdravo pre 1. stupeň za
meraná na zdravú výži
vu detí pri príležitosti Sve
tového dňa výživy (viac 
v texte Stravuj sa zdravo);

• plavecký výcvik žia
kov 3. – 4. ročníka;

• vystúpenie našich 
žiakov i detí z materskej 
školy v kultúrnom dome 
pre starých rodičov v rám
ci mesiaca úcty k starším 
(viac v texte Ctíme ťa, je
seň života);

• akcia žiakov školské-
ho parlamentu Dva týžd-
ne čistoty zameraná na hy
gienické návyky detí (viac 
v texte Dva týždne čistoty);

• mikulášsky program 
v jednotlivých triedach 
školy (zamyslenie v textoch 
Otázniky, Výkričníky);

• predvianočné vystú-
penie žiakov detského di-
vadelného súboru Faust 
a margarétky a detského 
folklórneho súboru Gora-
lecki v Domove dôchodcov 
v Novoti a v Oravskej Lesnej;

• zbierka hračiek a náv-
števa detí v Detskom domo
ve v istebnom;

• vianočné trhy;
• vianočná akadémia 

žiakov 1. stupňa 22. decem
bra s bohatým programom 
básní, piesní, tančekov, scé
nok i kolied s doprovodom 
žiakov – akordeonistov.

Súťaže a olympiády:
• športové súťaže vo 

futbale, streľbe zo vzdu
chovky, v behu do vrchu a at
letickom štvorboji, kde sa 
naši žiaci výborne umiestni
li (viac na www.zsrabca.sk 
v časti Súťaže);

• školská súťaž o naj-
krajší vianočný stromček;

• 10. 11. 2011 sa žiaci na
šej školy zúčastnili tech-
nickej olympiády v Dol-
nom Kubíne, kde dvojica 
Dávid Chromek (9. C) a Pe
ter Šurinčík (8. B) obsadili 3. 
miesto, Andrej Volf (7. B) bol 
štvrtý vo svojej kategórii, ale 
úspešný riešiteľ;

• 8. – 9. 11. 2011 sa 
uskutočnilo školské kolo 
Olympiády zo slovenské-
ho jazyka, kde vo veľkej 
konkurencii tesne zvíťazi
la Klaudia Brišáková (9. A) 
pred Máriou Kozákovou 
(9. A), Klaudiou Babin
skou (9. B) a Adriánou Škr
kovou (8. A) a v okresnom 
kole bola Klaudia Brišáko
vá úspešný riešiteľ;

• v školskom kole Olym-
piády z anglického jazyka 
zvíťazila Adriána Škrková 
(8. A) a postúpila do okres
ného kola, ktoré sa uskutoč
ní v januári, druhé miesto 
získal Filip Randjak (8. A) 
a na treťom sa umiestnila 
Mária Kozáková (9. A);

• Pytagoriáda z mate-
matiky má v treťom roční
ku týchto víťazov: Nikolett
ka Pitáková 3. B – 17 bodov, 
Miroslav Kubasák 3. B – 16 
b., Ninka Jatyelová 3. B – 
15 b., Silvia Stopiaková 3. B 
– 14 b., Žanetka Mihaľáko
vá 3. A – 13 b., Patrik Piták 
3.  A – 13 b., Vanesa Plevjá
ková 3. D – 13 b., Filip Kol
čák 3. D – 13 b.; v štvrtom 
ročníku zvíťazili Adrián Tu
rac 4. B – 18 b., Tatiana Bar
nášová 4. C – 17 b., Laura 
Šurinčíková 4. B – 16 b., Si
mona Randiaková 4. A – 
16 b., Lenka Hírešová 4. B 

Školské udalosti v skratke

– 15 b.; úspešní riešitelia ii. 
stupeň – 5. ročník: Patrí
cia Vnenčáková 5. C – 20 b., 
erika Kubasáková 5. B – 17 
b.; 6. ročník: Mário Štraus 
6. A – 14 b., 7. ročník: Sta
nislav Kudjak 7. B – 21 b., 
Andrej Volf 7. B – 19 b., Filip 
Pilarčík 7. B – 18 b.; 8. roč
ník: Juraj Maxa 8. A – 20 b., 
erik Fidrik 8. A – 19 b. ;

• 8. 12. 2011 sa desia
ti žiaci z našej školy zúčast
nili celoslovenskej súťaže 
s názvom EXPERt genia-
lity show a štyria žiaci z na
šej školy sa v rámci svojich 
kategórií zaradili medzi sto 
najlepších expertov: Adri
ána Škrková (8. A), Matúš 
Jagnešák (8. C), Martina Pi
táková (8. A), Alžbeta Sloví
ková (6. A), čo sú skvelé vý
sledky, keďže do súťaže sa 
zapojilo až 9861 žiakov zo 
475 škôl z celého Slovenska;

• školské kolo súťa-
že v recitácii slovenských 
povestí pod názvom ŠA
LiANSKY MAŤKO JOZe
FA CÍGeRA HRONSKé
HO sa v našej škole uskutoč
nilo dňa 10. 1. 2012, žiaci sú
ťažili v troch kategóriách, 
prvenstvo v i. kategórii (2. 
– 3. roč.) patrilo Ninke Jaty

elovej (3. B), 2. miesto obsa
dil Peter Živčák (3. D) a na 
3. mieste skončila Viktória 
Bieľáková (3. B) a Natália Jo
ščáková (2. A); v ii. kategórii 
(4. – 5. roč.) nebolo udelené 
1. miesto, 2. miesto obsadi
la Patrícia Cubinková (4. A); 
v iii. kategórii (6. – 7. roč.) 
sa na 1. mieste umiestnila 
Natália Jochimová (6. C);

• 13. 12. 2011 sa v Or. 
Polhore konala súťaž „Via-
nočná latka“, v ktorej naši 
žiaci Zboroň Marcel, Maxo
vá Michaela, Ladňák Adam, 
Šurinčíková Denisa, Garaj 
Ján, Oselský Kornel, Piko
šová Diana, Bublák Rasti
slav, Garaj Pavol, Raticová 
Vanesa a Revajová Simona 
dosiahli výborné výsledky;

• v okresnom kole re-
citačnej súťaže Šaliansky 
Maťko 13. 1. 2012 našu ško
lu reprezentovala v i. kategó
rii Ninka Jatyelová (3. B) a 
získala krásne 1. miesto, čím 
postúpila do krajského kola, 
ktoré sa uskutoční vo februá
ri a v iii. kategórii nás úspeš
ne reprezentovala aj Natá
lia Jochimová (6. C), ktorá sa 
umiestnila na 3. mieste.

Škrková Adriána, 8. A, 
zdroj: www.zsrabca.sk
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Šikanovanie 
možno považovať 
za celosvetový 
problém a aj naša škola 
zaznamenala niekoľko 
prípadov šikany.

Moderné technológie 

Prevencia ŠiKaNovaNia
nám umožňujú pohybo
vať sa vo virtuálnom sve
te, využívať mobilné služ
by a elektronickú komu
nikáciu, ktoré predstavu
jú isté pohodlie a prínos, čo 
však má aj negatívne dopa
dy. Medzi najčastejšie patrí  

zneužitie informačnoko
munikačných technológií, 
predovšetkým internetu 
a mobilných telefónov for
mou vydierania, ubližova
nia, obťažovania, ponižo
vania, ohrozovania či za
strašovania, čiže jedným 

slovom ............................. 
(riešenie tajničky č. 1). 

Obeťou sa môže stať 
v podstate každé dieťa. Pre
to aj v našej škole koordi
nátori zrealizovali v mesia
coch október a november  
pre 4. – 6. ročník preventív

ny projekt na obmedzenie 
šikanovania a budovanie 
zdravých medziľudských 
vzťahov. Prostredníctvom 
iKT a krátkych videofilmov 
sa žiaci dozvedeli o for
mách a podobách šikano
vania, následkoch, dôs
ledkoch i o rizikách a mož
ných nástrahách internetu.

Adriána Škrková, 8. A

tAJNiČKA č. 1
1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

10.

11.

12.

13.

14.

15.

16.

 1. Nezhoda, rozpor
 2. Zastrašovanie 
 3. Odpor proti tyranovi 
 4. Zastrašovanie, psychický a fyzický nátlak 
 5. Vzájomná podpora, súdržnosť, ochota pomôcť 
 6. Úcta 
 7. Výsmech 
 8. Zmätok, zdesenie alebo rozruch
 9. Záporný postoj k osobe
10.  Zosmiešňovanie
11.  Útočník, protivník
12.  Zlosť, mrzutosť
13.  Obava, tieseň, úzkosť
14.  Bezočivosť, povyšenosť, nadutosť, namyslenosť
15.  Úmyselné nevšímanie si niekoho
16.  Žiaľ, trpkosť

Koňarčíková Monika, žofajová Martina 8. B

B i T K A CH A R T S

O S V Y H R Á Ž K A

L D T O R Á P Š i R

e N P A A A D K A K

S A A O G i N K N A

Ť D N O R R V i A Z

S Á i A e Ó e N A M

O V K i S N U S N U

B K A M i i A Š O S

A A R K A A O L Á R

L Ť T K i L F N O K

S C H A T O P S e D

Vyškrtajte: 
konflikt, agresia, vyhrážka, bitka, nadávka, agresor, 
strach, tyrania, sarkazmus, hádka, bolesť, panika, 
slabosť, odpor, despota, smrť, irónia 

Šikanovanie

bolestivé, ponižujúce,

ubližuje, strápňuje, znevažuje

Trpí telo i duša.

zármutok

– ŽŽK –

tAJNiČKA č. 2

Anežka Kormanová, Gabika Chutňáková, 8. B



Neposlušní bratia

Vlastná tvorba žiakov

Školský časopis HORNEJ ZŠ s MŠ v Rabči – 13. vydanie

Milí čitatelia,
Nový rok 2012 má už nad nami plnú moc a dni 

nám pomaly plynú. Aj my, žiaci a pedagógovia 
z HZŠ s MŠ I., máme školský polrok 2011/2012 
za sebou. Zažili sme v ňom mnoho zaujímavých 
udalostí a aktivít. Naši reportéri vás o všetkom radi 
poinformujú vo svojich reportážach, ktoré obohatili 
fotkami a výtvarnými prácami.

Prajeme všetkým našim skalným čitateľom 
príjemné čítanie nášho časopisu a v roku 2012 hlavne 
zdravie, šťastie, rodinnej a pracovnej pohody. 

Krásne vyznania k rodnej 
dedinke od našich 
štvrtákov

V tej našej Rabči
Bývam v Rabči od narodenia.
Páči sa mi tu. Mám blízko školu  aj kostol.
Neďaleko nášho domu tečie rieka Polhoranka.
Od domu máme výhľad na krásny vrch Babia hora.
Už by som sa z našej dedinky nikam nepresťahoval.

Adrián Gužiňak 4.C  

V tej našej dedinke 
V tej našej Rabči, sa mi veľmi páči.
Hory, lúky, lesy majú veľa krásy.
Cesty, domy, námestia večer sa hneď sa rozsvietia.
A keď príde polnoc, dedina má svoju moc.

Jožko Jančo 4.C 

V Rabči
V tej našej Rabči dobrí ľudia žijú,
tam sa všetky deti radi smejú.
Tam mám svoj krásny domov,
a okolo neho mám plno stromov.
Je to miesto, pod Babou horou,
kde rastie aj veľa javorov.
Je tam aj jedna malá bránka,
a pri nej tečie rieka Polhoranka.
Najviac sa mi tam páči naša škola,
ktorá stojí hneď vedľa kostola.

Martinka Jaššáková 4.C 

O Rabči
V tej našej dedinke sa nám stále dobre žije,
tam nám stále srdiečko bije.
Slniečko svieti, vietor fúka
na tých našich lúkach.

Patrik Jagnešák 4.C
V tej našej dedinke , v tej našej Rabči
Ti moja dedinka rada ťa mám,
celú svoju rodinku tu mám.
Školička je tu neveľká,
v nej nás čaká naša milá pani učiteľka.
Sú tu aj moji kamaráti,
to mi vždy na tvár úsmev vráti.
Aj príroda je tu krásna, 
preto toto všetko som v Rabči šťastná.

Tánička Barnašová 4.C 

V tej našej Rabči
V tej našej dedinke, bystré potoky tečú
a babky v kuchyniach koláče pečú.
Lúky a lesy robia nám radosť,
aj sviežeho vzduchu máme tu dosť.
Farebné domčeky všade tu máme,
veselá dedinka radosť z nej máme.

Laura Plevjáková 4.C

Tento príbeh sa 
stal už veľmi dávno. 
V jednej malej 
dedinke žili dvaja 
neposlušní chlapci.

Boli to bratia Janko 
a Jožko. Stále robili neple-
chu a ich mamička bola 
z toho veľmi smutná. Hre-
šila ich ale oni ju nepočúva-
li. Až jedného dňa to už ne-
vydržala a nahnevala sa. 
Zatvorila ich na povalu. 
Na povale bola tma a oni 
sa veľmi báli. Už aj oľuto-
vali že mamku neposlú-
chali. Jožko si spomenul že 
má vo vrecku zápalky. Škr-

tol zápalkou a zrazu sa pred 
nimi objavila miestnosť plná 
pokladov. Ale nie hocijakých. 
V kúte stál bicykel starého ot-
ca. V skrini našli šaty a klo-
búky starej mamy. Bolo tam 
aj niekoľko truhlíc so starými 
fotografiami a obrazmi.

Jedna truhlica, bola veľ-
mi pekná, maľovaná, plná 
drevených hračiek. Chlapci 
si ich začali prezerať. Zra-
zu začuli zavýjať vietor. Ok-
ná sa otvorili dokorán a dnu 
vletela biela postava. Všet-
ky veci naokolo ožili. Tváre 
na obrazoch sa mračili, ša-
ty poletovali a stoličky cho-
dili. Vtedy postava prehovo-

rila: „Ja som duch Posluš-
nosti. Ak sa nepolepšíte, bu-
dem vás každú noc strašiť.“ 
Janko a Jožko sa triasli ako 
osiky, držali sa pevne za ru-
ky. Sľúbili duchovi , že už 
budú dobrí. Vtom a otvorili 
dvere a stála v nich mamič-
ka. Duch zmizol a všetky ve-
ci boli zase na svojom mieste. 
Chlapci mamku objali a sľú-
bili, že budú dobrí. A bola to 
pravda. Ani duch Poslušnos-
ti sa už neukázal. Len občas, 
keď vánok rozkýval záclonu, 
chlapci rýchlo upratali. Le-
bo, čo ak…

Tánička 
Barnašová 4.C  
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V adventnom  
čase (15. decembra 
2011) sme sa my,  
žiaci z hornej 
základnej školy,  
zúčastnili  
na vianočných trhoch 
v dolnej základnej 
škole.

Predávali sme tam na-
še vlastnoručne vyrobené 
vianočné gule, vianočné 
šišky, vianočné stromčeky 

a voskové sviečky. Veľmi sa 
mi tam páčilo. Každá trie-

Vianočné trhy
AKtivity nA HORnEJ ZŠ AJ mimO nEJ

Snáď nie je 
na svete človiečik, 
ktorý by nepoznal 
tento sviatok.

Naše deti sa naň do-
ma pripravujú čistením 

Sviatok Svätého Mikuláša

DisKusiA 
o vianočných 
zvykoch 
v rodinách našich 
štvrtákov 

da mala svojich predajcov 
a to sa nám páčilo. O naše 

veci bol veľký záujem. Bo-
lo tam výborne.

Tánička Barnašová, 
Patrik Jagnešák 4.C

Našou každoročnou 
a peknou tradíciou je, že 
nám ocko robí krížiky z me-
du na čelo, aby sme bo-
li dobrí a sladkí ako med. 

Po večeri ideme zapaľovať 
vonku prskavky. Ešte pred 
svätou omšou si spievame 
koledy spolu s vinšovníkmi.

Adriánko Gužiňák

topánok a v škole nácvi-
kom kultúrneho progra-
mu za ktorý ich Svätý Mi-
kuláš vždy odmení. Ten-
to rok bol však natoľko za-
neprázdnený „hospodár-
skou krízou“, že k nám 

do školy poslal len svo-
jich pomocníkov (anje-
lov a čerta). Tak sa na te-
ba Svätý Mikuláš tešíme 
už o pár mesiacov a dú-
fame, že si na nás nájdeš 
svoj vzácny čas!

Najviac sa tešíme na narodenie Ježiša Krista.
Janka Randiaková 

Ocko dá do misky jačmeň, 
pšenicu, ovos, peniaze a tro-
cha chleba. K štedrovečerné-
mu stolu dávame navyše sto-

Môj najveselší zážitok 
bol ako sa náš Bermský- 
salašnícky pes Lujza vozi-

ličku, tanier a lyžicu. Pred 
a po štedrej večeri sa modlí-
me za všetky dary a dušičky.

Martinka Jaššáková

la na bobách. Nie je to ešte 
tradícia, ale odteraz bude.

Patrik Jagnešák

Najkrajšou vianočnou 
tradíciou pre mňa je dostá-
vanie darčekov. Páči sa mi, 

že sa pred jedlom najprv ce-
lá rodina pomodlíme.

Dalibor Gluch 

Naša tradícia je, keď ve-
čeriame pri sviečkach, pri-
pravíme taniere, vždy dáva-
me jeden navyše, keby nie-

kto nečakane prišiel. Potom 
natrieme oblátky jeden dá-
me do rohu pre biedu.

Klárika Cubinková

Na Vianoce sa celá rodi-
na stretávame pri štedrove-
černom stole, kde sa pomod-
líme a potom sa spolu na-
večeriame. Jeme: 1. oblátky 
s medom a s cesnakom, 2. 
kapustnicu a na koniec rybu 
zo šalátom. Keď sa spolu na-

večeriame ideme k stromče-
ku rozbaľovať darčeky, kde 
sa spolu tešíme. Hneď ako 
rozbalíme darčeky ideme 
na návštevu ku babke a ujo-
vi. Takto prežívame Vianoce 
u nás doma.

Anetka Zemanova 

U nás na Vianoce varí-
me vianočnú kapustnicu. 
Druhé jedlo sa jedia vyprá-

žané filé so zemiakovým ša-
látom.

Alžbetka Bušková

My sa pred večerou po-
modlíme. Potierame sa me-
dom, aby sme boli po celý 

rok dobrí. Dávame pod ob-
rus peniaze, aby sme boli 
bohatí a do peňaženky šu-

pinu z kapra, aby sme ma-
li šťastie.

Tánička Barnašová

Najväčšiu radosť mám, 
keď vojdeme do obývačky 
a zbadáme pod stromčekom 
krásne zabalené darčeky 

a ešte väčšiu radosť mám, 
keď ich rozbaľujeme a teší-
me sa z nich.

Kamilka Jagelková
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Obdobie, keď 
sa noci výrazne 
predlžovali na  
úkor denného  
svetla, považovali 
ľudia za čas,  
v ktorom nadobúdalo 
prevahu zlo nad 
dobrom.

Chceli tieto zlé sily odo-
hnať a zbaviť sa strachu 
a úzkosti pomocou ritu-
álov, ktoré sa každý rok 
v tomto období vykonávali.

Tento školský rok nám 
tieto ľudové zvyky pred-
viedli naši šikovní štvrtáci. 

Na svätú Katarínu 
vbehli nečakane do trie-
dy strigy a všetkých riad-
ne postrašili. S pokrikom 
„Strigy von!“ vošli do trie-
dy dievčatá a na všetky 
steny, ale aj na čelá detí ro-
bili cesnakom krížiky, aby 
od nich strigy odohnali. 
A vtedy už prišla na rad 
zábava, ktorú urobili 
chlapci prezlečení za diev-
čatá. V ženských šatách 
spievali so sprievodom 

heligónky Patrika Jagne-
šáka. Celý rituál zakončili 
spoločným vinšom: „Kat-
reny, Katreny, aby sa Vám 
hrnky nebili a kury dobre 
niesli.“

Najkratší deň roka- 
deň sv. Lucie bol pova-
žovaný za najvýznamnej-
ší stridží deň. V tento deň 
sa za strigy prezliekli na-
ši traja chlapci – Patrik, 
Benko, Jožko a s veselý-
mi básničkami postraši-
li, ale aj rozosmiali de-
ti, keď na metlách vleteli 
do triedy. Ostatní chlapci 
s bičom , rapkáčmi, bub-
nami vyhnali strigy z trie-
dy. Vtedy v úplnej tichos-
ti vošli Lucie- dievča-
tá v bielych plachtách so 
sviecami v rukách a husí-
mi perami vymetali kúty 
v triede. Na záver sa všet-
ci rozlúčili pranostika-
mi spojenými so sv. Luci-
ou a v každej triede daro-
vali čerešňovú vetvičku, 
aby do Vianoc rozkvit-
la a zdravie všetkým pri-
niesla.

Strigônské dni

Všetky deti sa tešia 
na Vianoce. My sme si 
na našej hornej škole 
pripravili vianočný 
program.

Malého Ježiška naj-
skôr privítali anje-
li a hviezdičky. Krás-
nu pieseň mu zaspieval 
anjel Gabriel – Laurika 
Plevjáková. Prišli ho tiež 
pozdraviť pastieri a milé 
básničky a pesničky mu 
tiež zarecitovali naši ši-
kovní škôlkari.

Svoj talent v hre na var-
hanoch Ježiškovi ukáza-
li sestry Emka a Klárika 
Cubinkové. Hrou na heli-

V i a no č n á  b e s i e d k a

gónke Ježiška potešil Pat-
rik Jagnešák. Na záver sme 
zapálili prskavky a my všet-
ci sme sa pridali ku Veroni-
ke Jochimovej a zaspievali 

sme si vianočnú koledu „Ti-
chá noc“. 

Reportáž pripravili: 
Adam Metes, Stanko Ke‑
kelák a Filip Gužiňák 3.D 

Pred Vianocami si zdobí-
me stromček. Darčeky rozba-

líme až po vystrelení svetlíc.
Adrián Ogurek

Najviac sa mi páči keď 
na začiatku štedrej veče-
re môj otec rozreže jablko. 
Rozrezané jablko symboli-

zuje, že rodina bude zdra-
vá. Na túto tradíciu sa naj-
viac teším.

Janko Mlinarčík

Prvé jedlo máme ces-
nak a syr, aby sme celý 
rok boli zdraví. Na stôl 
dávame koruny. Mamin-

ka dáva lyžicu o jednu 
viac, keby prišiel nejaký 
hosť.

Claudika Jurčáková

Na Štedrý deň jeme ces-
nak, aby sme boli po ce-
lý rok zdraví. Pred veče-
rou sa pomodlíme. Dáva-

me si do peňaženky šupi-
nu z kapra, aby sme ma-
li šťastie.

Laurika Plevjáková
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Jeden krásny  
jesenný deň sme sa 
vybrali na neďaleký  
vŕšok zbierať šípky. 
Išli všetky 
tri triedy. 1.D, 3.D 
a 4.C.

Zber bol namáhavý  
a pichľavý. Šípky sme 

Zber šípok
vysušili v záhrade na 
veľkom site. Z vysuše-
ných šípok sme uvarili 
chutný čaj pre starých ro-
dičov na besiedku.

Reportáž pripravili: 
Anetka Zemanová, Klá‑
rika Cubinková, Natálka 
Vargončíková 4.C

Besiedka pre 
starkých
Pri príležitosti 

mesiaca úcty starším 
sme sa my, deti z HZŠ 
v Rabči, rozhodli uctiť 
si naše babky a dedkov 

s čajom a s láskou pripravi-
li darčeky. 

Ľudové piesne a tan-
ce, básne, scénky pote-
šili našich starých rodi-
čov a niektorých dojali 
k slzám. Babky a dedko-
via, nás vnúčatá, odme-

tým, že sme si pre nich 
pripravili besiedku.

Nacvičili sme si bohatý 
kultúrny program, vlast-
noručne upiekli koláčiky 

nili  nielen potleskom, ale 
aj slovami pochvaly a uz-
nania. Darčeky pre nich 
znamenali veľa a nás to 
hrialo pri srdiečku.

Reportáž pripravili: 
Janka Randiaková, Na‑
tálka Vargončíková 4.C  
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Jesenný čas sme si 
spríjemňovali domácou 
výrobou všakovakých 
strašiakov.

Strašiaky boli zaujíma-
vé a vyrobilo ich veľa de-
tí.  Hlasovaním sa rozhod-
lo o víťazovi. Zvíťazil stra-
šiak Sebastiána Chromeka 
z 1.D. Aj výrobcovia ostat-
ných strašiakov boli obda-
rovaní peknými cenami.

Reportáž pripravili:
Tánička Barnašová, 

Kamilka Jagelková 4.C

Jesenný strašiak

V septembri sa 
do školských lavíc 
najviac tešili naši 
prváci.  
Vstupovali do 1.D  
– „Kvetinkovej triedy“ 
so svojimi rodičmi, 
ktorí  im boli oporou 
v takejto pre nich 
dôležitej chvíli.

Vstupovali do 1.D – 
„Kvetinkovej triedy“ so 
svojimi rodičmi, ktorí  
im boli oporou v takejto 
pre nich dôležitej chvíli. 
Obavy sa rozplynuli len 
čo zbadali svojich spo-
lužiakov a pani učiteľku. 
Na hlavičku si dali kve-
tinkové čelenky a pustili 
sa do prvej školskej úlo-
hy. A školských úloh mali 
počas polroka množstvo.  
Všetky ich zatiaľ zvláda-
jú výborne a zaslúžia si 
od pani učiteľky veľkú 

pochvalu a snáď aj dobré 
vysvedčenie. Držíme im 
palce!

O t vO R E n á HO D i n A

Počas celého školské‑
ho roka 2011/2012 sa 
uskutočňuje zber sušenej 
pomarančovej a citróno‑
vej kôry, ktorú odovzdá‑
vajú žiaci svojim tried‑
nym pani učiteľkám. 

ZBer sušenej
pomarančovej 
a citrónovej kôry

Zber sa v apríli – má-
ji rozširuje o zber lieči-
vých bylín (podbeľ, prvo-
sienka). 

Najlepší zberatelia sú 
odmenení peknými ce-
nami. 

ANKETA

Naši prváci 
odpovedali 
na anketovú otázku: 
Čo sa mi páči alebo 
nepáči v prvej triede?

Veronika: Najviac sa mi 
páči, že si viem prečítať sa-
ma z knižky, ktorú som do-
stala.

Anetka: Páči sa mi trie-
da, vyučovanie, čítanie, vý-
tvarná výchova, písanie 
a celá škola.

Laurika: V prvej triede sa 
mi páčia písmenká a obráz-
ky. Mám rada v triede čistotu 
a pani učiteľku. Nemám ra-
da hluk a neporiadok.

Janka: Mám rada ho-
diny Tv, matematiky, ná-
boženstva. Na prírodove-
de sa učíme zaujímavé ve-
ci. Cez prestávky sa hrám 
s Emkou a Jakubkom. Ne-
páči sa mi v triede ste-
ny, vymaľovala by som ich 
kvietkami.

Sebastiánko: Páčia sa 
mi športové hry a počíta-
nie príkladov, nepáči sa 
mi keď nám starší žiaci 
škaredo hovoria.

Samko: Rád sa veľa 
učím, páči sa mi čistá ta-
buľa, keď môžem na ňu 
písať, nepáči sa mi skoré 
vstávanie.

Kristínka K.: Páči sa 
mi trieda, p.učiteľka nás 
dobre učí. Nepáči sa mi 
chodenie na záchod cez 
hodinu.

Beátka a Timeika: 
V prvej triede sa nám pá-
či všetko.

Kristínka D.: Páči – 
spolužiačka Emka, pa-
ni učiteľka, 5-minútov-
ka a spolu keď sa hráme. 
Nepáči – diktáty a keď ma 
niekto vyrušuje.

Markusko: Páči sa 
mi keď sme na prestávke 
a kreslím si „čapčovity“, 
Tv, naša p.učiteľka a Vv. 
Nepáči sa mi, že sa mu-
sím veľa učiť.

Emka: Páči sa mi, že 
viem už písať a čítať. Mám 
najlepšiu kamarátku Jan-
ku. Nepáči sa mi, keď sú 
deti zlé.

Jakubko: Páči sa mi, 
že tam mám kamarátov, 
učím sa písmenká a prí-
klady. Nepáčia sa mi ka-
maráti, ktorí ma bijú ale-
bo sa vysmievajú.

Natálka: Škola sa mi 
páči, ale nepáčia sa mi zlé 
známky ako sú 3,4,5.

Lucka: Páči sa mi písa-
nie nových písmen, nepáči 
sa mi žalovanie detí.

Okienko pedagóga
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Je to miesto, kde 
sa každý niečo naučí, 
môžu sa tu prísť zahrať 
aj zabaviť.

Teraz niečo o našej čin-
nosti: Pravidelne každý 
piatok sa v klubovni koná 
stretnutie MOP a ZMM. 
Vedúci týchto stretnutí sú 
Vierka Bolibruchová, Da-
niela Cubinková, Zdenka 
Barnášová, Petra Kolčáko-
vá a Veronika Brandysová. 
Na týchto stretnutiach sa 
animátor venuje deťom –
preberajú sa zaujímavé té-
my, diskutuje sa, hrajú sa 
spoločenské hry. Táto čin-
nosť je okrem iného zame-
raná na rozvíjanie tvori-
vosti, zručnosti a samos-
tatnosti. Deti takto strávia 

svoj voľný čas zmysluplne, 
a nie vysedávaním pred TV 
alebo internetom. V stredu 
a vo štvrtok je nácvik spevu 
a gitarový krúžok. Pri tých-
to nácvikoch pomáha viac 
mladých, no hlavným ve-
dúcim je Dávid Brišák. Jed-
nou z ich akcií bol aj novo-
ročný koncert v kultúrnom 
dome, ktorý sa konal 1. 1. 
2012 a bol plne obsadený.

V stredy a piatky je 
po večernej sv. omši otvo-
rená herňa pri pimpoške, 
kde si každý môže prísť za-
hrať pingpong, stolný fut-
bal alebo šípky. V prípade 
záujmu môže byť otvorená 
aj v inom čase. V našej klu-
bovni sa toho robí omno-
ho viac, okrem iného sa 
tu spoločne na projektore 

pozerajú filmy a rozpráv-
ky, (ale aj športové zápa-
sy – hokej, futbal), konajú 
sa tu rôzne akcie, ako napr. 

Klubovňa (Pimpoška)

karneval, noc v pimpoške, 
posedenia s nejakou osob-
nosťou, diskotéky pre deti 
a mládež, športové turna-

je atď… Toto všetko je sa-
mozrejme pod dohľadom 
animátorov.

Aj touto formou sa 
chceme poďakovať všet-
kým sponzorom a dobro-
voľníkom, ktorý nám ako-
koľvek formou pomáhajú 
a venujú svoj voľný čas tej-
to práci s mládežou, hlav-
ne SŠSZČ v Nižnej, kto-
ré nám prostredníctvom 
AKVAKLUBU pomoh-
lo materiálne vybaviť na-
šu klubovňu. Aj touto for-
mou pozývame všetky de-
ti do našej / vašej klubov-
ne. Je to miestnosť otvore-
ná pre každého a miesta je 
tam dosť, budeme radi, ak 
prídete medzi nás.

Mgr. Martin
 Cubinek – Animátor  

TReTiACi
Už od začiatku 

školského roka sme sa 
tešili, že sa naučíme 
plávať.  

Tá chvíľa prišla koncom 
novembra.

Začali sme s radosťou aj 
vo veľkej vode robiť rôzne 

cviky. Bola to naozaj zába-
va robiť žraloka, krokodíla, 
potápača… Plavčíčka Lenka 
bola veľmi milá a mala s na-
mi trpezlivosť. Naučili sme 
sa plávať na chrbte a niektorí 
aj bez pomoci dosky na bru-
chu. Na záver boli veľké pre-
teky. Víťazov odmenili. Naj-
lepšie dievčatá boli: Vanes-
ka Plevjáková, Emka Cubin-
ková a Alžbetka Hrubjako-
vá. Najlepší chlapci: Adam 
Metes, Damián Tomovčík 
a Stanko Kekelák. Sme radi, 
že sa z nás stali rybičky.

Reportáž pripravili: 
emka Cubinková a Vanes‑
ka Plevjáková 3.D
ŠTVRTáCi

Plaváreň bola su-

per. Chodili sme spoloč-
ne s tretiakmi. Učili sme 
sa na chrbte znak aj krau-
la. Opakovali sme si cvi-
ky z tretieho ročníka. Da-
li sme si aj súťaž v plávaní 
na chrbte. Na prvom mies-
te z dievčat bola Laurika 
Plevjáková na druhom boli 
dve dievčatá Natálka Var-

gončíková a Klaudia Jur-
čáková a na treťom bo-
la Janka Randiaková a te-
raz s chlapcov bol len je-
den chlap, ktorý bol na pr-
vom mieste a volal sa Dali-
bor Gluch. A to bolo koniec 
nášho plaveckého výcviku.

Reportáž pripravila:  
Kamilka Jagelková 4.C

Plavecký výcvik tretiakov 
a štvrtákov
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Aj naše deti vedia aké je 
dôležité mať zdravé zúb-
ky. Už od malička ich rodi-
čia vedú k pravidelnej sta-

rostlivosti o ne. V spolu-
práci so zubnými lekármi 
a na vyučovacích hodinách 
sa naučia správnej techni-

Starostlivosť a čistota chrupu
ke čistenia. 

My sme v novembri zis-
ťovali ako často si zuby 
umývajú.

Trieda Pravidelne 1‑krát Občas Vôbec Spolu ž.

1. D 13 4 – – 17

3. D 16 2 2 – 20

4. C 14 5 – – 19

návŠtEvA
železničky
v ORAvsKEJ
leSneJ

P o ď a k o v a n i e

Ďakujeme všetk ým, ktorí sa aktívne podieľali na tvorbe tohto čísla. Poďakova-
nie patrí aj sponzorom, ktorí podporili naše aktivity vecnými alebo finančnými dar-
mi: ZRPŠ – Rabča, Auqaklub – Nižná v zastúpení Mgr. Martina Cubinka  

a anonymní sponzori.

V piatok 14. 10. 
sme sa po 
vyučovaní vybrali 
na výlet do Oravskej 
Lesnej.

Kúpili sme si lístky 
a nasadli sme do vláči-
ka, v ktorom bolo príjem-
ne teplo. Z okna sme vide-
li ovečky, kravy a krásnu 
oravskú prírodu. Kým sa 

vláčik otáčal, my sme ute-
kali potešiť sa výhľadom 
z rozhľadne. Pri návrate 
späť sme si prezreli aj par-
nú lokomotívu a múzeum 
Oravskej železničky. Kaž-
dý si kúpil nejaký suvenír 
na pamiatku a vrátili sme 
sa šťastne domov.

Reportáž pripravili: 
Žiaci 3. D triedy 



HORNÁČIK – 1/2012 23. januára 20128 | PRÍLOHA Rabčianskeho CHÝRNIKA č. 1/2012
www.rabca.sk |www. zsrabca.sk | skolka@zsrabca.sk | e-mail chyrnik@stonline.sk

Jeden týždeň v októbri sme sa obliekali do farieb ovocia – žltej ako 
banán, oranžovej ako pomaranč, zelenej ako melón, červenej ako 
jahoda.

Celý týždeň sa nám páčil. Najviac sa nám páčilo robenie zeleninových a ovoc-
ných mís. A úplne najlepšie sa nám páčilo  ochutnávanie ovocia a zeleniny z vlast-
noručne vyrobených mís. Jedzte veľa ovocia a  zeleniny budete mať veľa sily!

Reportáž pripravili: Jožko Jančo, Bernard Kozák 4.C

Okienko Zdravia
Týždeň ovocia a zeleniny

V decembri  
2011 sme boli 
na divadelnom 
predstavení  
o skúpej a hlúpej 
Dore.

V divadelnej sále nás 
čakala bábkoherečka, 
ktorá mala pripravené 
bábky macochy a Do-
ry. Divadlo bola pod-
ľa rozprávky O dvanás-
tich mesiačikoch. Na pó-
dium si zavolala piatich 

skúpa dora
dobrovoľníkov. Z našej 
školy si vybrala Patri-
ka Jagnešáka, ktorý za-
hral mesiac Január. Pat-
rik zvládol svoju divadel-
nú rolu výborne. Bolo to 
veľmi krásne a páčilo sa 
nám, že sme si mohli aj 
my zahrať.

Reportáž pripravi‑
li: Martinka Jaššáko‑
vá, Claudika Jučáková, 
Katka Vonšáková, Pat‑
rik Jagnešák 4.C

Školské 
a mimoškolské 
súťaže

Naši žiaci 
nás úspešne 
reprezentovali 
na týchto školských 
akciách:

V recitátorskej súťaži 
Šalianský Maťko uspel 
v 1. kategórii na 2. mies‑
te Peťko Živčák z 3.D. 

V matematickej súťa‑
ži Pytagoriáda 33. roč‑
ník boli úspešní rieši-
telia v školskom kole 
v kategórii P3 – Vanes‑
ka Plevjáková, Filipko 
Kolčák z 3.D a Tatiana 
Barnašová 4.C. Všet‑
kým k ich úspechom 
gratulujeme!
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V projekte 
pokračujeme 
3.ročníkom a počas 
neho naši čitatelia 
spoznali viacero 
slovenských 
spisovateľov.

Od septembra do de-
cembra 2011 sme venova-
li pozornosť vynikajúcemu 
slovenskému spisovateľovi 
Jozefovi Cígerovi-Hronské-
mu. O jeho tvorbe a živote 
žiaci vypracovali projekty, 
ale aj krásne plagáty. V kaž-
dej triede sme sa konkrétne 
venovali jednej z jeho kníh. 
Prváci čítali Tri múdre koz-
liatka, tretiaci Smelý Zajko 
a štvrtáci Smelý Zajko v Af-
rike. Na spoločnom vyhod-
notení projektov, jednotli-
vé triedy rozprávali obsahy 
kníh a postrehy z nich. De-
ťom sa diela tohto autora 
veľmi páčili a za svoju sna-
hu pri projektoch boli všet-

PROJEKt: číTaJ S nami

ci odmenení peknými ce-
nami.

Od januára sa venujeme 
trom slovenským spiso-
vateľkám, ktorých tvorbu 

a život rozoberáme v jed-
notlivých triedach. Prvá-
ci sa zaoberajú spisova-
teľkou Klárou Jarúnkovou 
a jej knižkou O dievčatku, 

ktoré šlo hľadať rozpráv-
ku. Tretiaci sa venujú Ele-
ne Čepčekovej a knihe Me-
duška, štvrtáci čítajú kni-
hy od Márie Haštovej.

Všetkých našich čita-
teľov chválime a povzbu-
dzujeme aj naďalej k spoz-
návaniu krás a múdrosti 
knižiek.

Biblické okienko
Posolstvo
k viaNociam

Na Vianoce  sa pribli-
žujeme k sebe viac ako ino-
kedy. Vďaka Vianociam 
sme k sebe milší a láska-
vejší. Vďaka nášmu milo-
srdnému Otcovi v nebi.

Keby Ježiš neprišiel 
na túto zem, nikdy by sme 
nemali Vianoce. Ježiš 
Kristus sa nám všetkým 
dáva ako dar – ten najcen-
nejší pre Kresťana. Skrze 
nášho prostredníka Kris-
ta medzi Bohom a člove-
kom vzniklo také priateľ-
stvo, že Stvoriteľ nielen-
že odpustil svojmu stvore-
niu a opäť mu dal svoju mi-
losť a lásku, ale stal sa jed-
no s ním. Človek sa stal jed-
no s Bohom do takej miery, 
že v celom stvorenstve nie je 
porovnateľná jednota. Boh 
bez toho, aby ho nútili ne-
jaké potreby, podriadil sa 
svojej láske a zostúpil z ne-
ba na zem. Obliekol si na-
šu prirodzenosť, keď sme 
boli jeho nepriateľmi. Vzal 
na seba naše choroby, ba 
i smrť, a aby nám uzdra-
vil rany, znášal strašnej-

šie muky, než znášal kto-
koľvek pred ním alebo bu-
de znášať po ňom. Pre nás, 
Pane, si sa narodil mašta-
li, uložili ťa do jasieľ a pre 
nás, ťa vyhnali z rodiska 
do Egypta.

,,Náš Pán je milosti-
vý a láskavý Boh, zho-
vievavý, veľmi milosrdný 
a verný!“(Ex 34,6)

Cez Vianoce máme veľ-
kú možnosť vrátiť sa k Bo-
žiemu milosrdenstvu. V is-
tej knihe o Božom milosr-
denstva sv. sestre Faustí-
ne Ježiš povedal: ,,Kto ne-
bude chcieť prejsť brána-
mi Božieho milosrdenstva, 
bude musieť prejsť bránou 
Božej spravodlivosti. Keď-
že vyhliadka na večný ži-
vot je vzácna, skúsme sa 
na Vianoce pripraviť čis-
tým a milosrdným srdcom 
kým máme ešte čas. Takto 
potom možno čerpať z Bo-
žieho milosrdenstva po ce-
lý rok, pretože prameň Bo-
žieho milosrdenstva je ne-
vyčerpateľný.

p. katechétka 
Mária Zaťková
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Každý žiak, či 
škôlkar sa teší na letné 
prázdniny plné slnka, 
oddychu a vody.  
Aj minuloročné 
prázdniny pominuli, 
s nimi odišlo leto 
a vystriedala ho pani 
Jeseň. S ňou prišiel 
aj mesiac september 
a nový školský rok.  
Brány škôl 
a materských škôl 
boli plné očakávania 
nových, ale aj 
pôvodných žiakov 
a škôlkarov.

Naša materská ško‑
la MŠ – Kostolná za‑
čala fungovať v škol‑
skom roku 2011/2012 
takmer s plnou kapaci‑
tou detí, ktorá sa do no‑
vembra úplne naplni‑
la. V septembri sa v MŠ 
zišli starí, ale aj noví škôl-
kari. Reakcie a adaptá-
cia detí bola rôzna. Nie-
ktoré deti si zvykli na MŠ 
hneď, iným deťom to trva-
lo dlhšie. S pomocou rodi-
čov a vhodným prístupom 
p. učiteliek si deti zvykli 
a obľúbili MŠ, kamarátov 
a prostredie. (obr.č.1, č.2)

Dni v našej materskej 
školy boli naplnené prí‑
jemnými, radostnými, 
ale aj smutnými chví‑
ľami, ktoré na deti veľ‑
mi zle vplývali. Minulý 
šk.r. 2010/2011 sme spo-
lu s deťmi absolvovali vy-
chádzku do prírody. Po-
čas vychádzky deti vide-
li to, čo detské oči nema-
li a nemuseli vidieť. V prí-
rode, ktorá je miestom 
oddychu, krásy a zdro-
jom načerpania pozitív-
nej energie, či optimiz-
mu videli deti smetisko. 
Deti mali hneď plno otá-
zok, na ktoré sme muse-
li hľadať odpovede. Vy-
zbierali a vyčistili sme 
s deťmi čo sa dalo. Na zá-
klade toho sme písali list 
p. starostovi D. Ratico-
vi, aby nám pomohol vy-
riešiť tento problém.  
(obr. č. 3, č.4)

Dňa 5. 10. 2011 sme 
opäť absolvovali jesen‑
nú vychádzku, kde sme 
však smetisko našli v ta‑
kom stave ako v me‑
siaci jún. Spolu s deť-

naŠe dni STráVené V maTerSkeJ Škole

mi sme si všetko ešte raz 
poobzerali, porozpráva-
li sme sa o týchto skut-
koch neporiadnych a ne-
slušných ľudí. Deti vy-
jadrili svoje názory k té-
me znečisťovanie život-

chybnostiam, či je smetis-
ko na pozemkoch v obci 
Rabča, alebo to spadá pod 
obec Or. Polhora. Prisľú-
bili nám, že problémom sa 
budú zaoberať a v najbliž-
ších mesiacoch sa vyrieši 

to, čo trápi nielen naše de-
ti, ale aj p. učiteľky a os-
tatných obyvateľov Rabče. 
(obr. č.5, č.6)

Október je mesia‑
com púšťania šarka‑

ného prostredia a vrátili 
sme sa do MŠ. P. uč. Pta-
činová hneď kontaktovala 
p. starostu a kompetent-
né osoby, na ktoré sme 
sa obrátili v mesiaci jún. 
Zistili sme, že došlo k po-

1 5

2 6

3 7

4 8
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nov a škôlkarskej šarka‑
niády. Aj naše deti spo-
lu s p. uč. zhotovili šar-
kanov, ktorých sme si vy-
stavili v priestoroch MŠ. 
Dvoch šarkanov sme po-
slali na výstavu do ob-
chodného domu KLI-
NEC v Námestove. Zís-
kali sme diplom za zho-

tovenie a tvorbu šarkana. 
(obr. č.7, č.8)

Dňa 27. 10. 2011 sa 
v našej MŠ konala sláv‑
nosť – Deň Dôchodcov. 
P. uč. Ptačinová spolu 
s predškolákmi pripra-
vili bohatý program pl-
ný básní, piesní, tanca, 

či humoru. Zúčastnilo sa 
veľa dôchodcov, ktorí tú-
to slávnosť obľubujú a ra-
di prichádzajú. Deti ich 
nakoniec obdarovali dar-
čekom, ktorí si vlastno-
ručne zhotovili. (obr. č.9, 
č.10)

Ďalší deň strávený 
v MŠ bol 9. november. 

V tento deň navštívili 
našich predškolákov pr‑
váci spolu s p. uč. Zbor‑
tekovou. Žiaci škôlka-
rom zarecitovali básne, 
piesne, ktoré sa naučili 
v ZŠ od septembra. p. uč. 
Ptačinová spolu s predš-
kolákmi tiež predviedla 
krátke pásmo a vzájom-

ne sa zoznámili a zblížili. 
(obr. č.11, č.12)

Koncom novembra 
dňa 29. 11. 2011 sme nav‑
štívili družstvo v Rab‑
či. Tento deň sa našim de-
ťom veľmi páčil. Privíta-
la nás p. Mokošáková, kto-
rá nám stručne porozprá-
vala, čo sa na družstve ro-
bí, ako to tam funguje. Po-
tom nás pozvala na ma-
lú exkurziu po družstve. 
P. Pienčak nám poukazo-
val rôzne poľnohospodár-
ske stroje. Najväčším mi-
lovníkom detí sa stal trak-
tor LAMBORGHINI.

V najbližších dňoch 
p.uč. spolu s deťmi ma‑
ľovali a kreslili na tému 
– Moje zážitky z druž‑
stva. P. uč.Toporová zho-
tovila s deťmi traktor 
z pap. krabíc a polystyré-
nu. Deti získali z družstva 
Rabča traktor – hračku vo 
veľkej finančnej hodno-
te a ešte iné hodnotné ve-
ci. Deti z obdarovania ma-
li veľkú radosť. (obr. č.13)

S p. Zimou prichádza 
aj priateľ všetkých detí – 
Mikuláš. Dňa 6. decem-
bra zavítal do našej MŠ 
spolu s anjelmi a dobrým 
čertom. Deti predviedli 
krátky program a boli ob-
darovaní balíčkami plný-
mi dobrôt.

Dňa 13. 12. 2011 mali 
v kalendári meniny všet‑
ky Lucie. Aj v našej MŠ 
bolo v tento deň plno Lu-
cií. Navštívili nás žiaci 
zo ZŠ spolu s p. uč. Ku-
bíkovou. Boli prezleče-
ní za „LUCIE“ a priblíži-
li nám tradíciu tohto dňa. 
(obr. č. 14)

Mesiac december je 
náročný na prípravu Via‑
noc, či predvianočných 
nákupov. U nás v MŠ bol 
náročný na prípravu prog-
ramu na Vianoce. Dňa 21. 
12. 2011 sa konala sláv‑
nosť – Vianočná besied‑
ka. Deti spolu s p. uč. 
predviedli pásmo básní, 
piesní, scénok, tančekov. 
Rodičia mali možnosť 
pozorovať svoje ratoles-
ti, ako sa dokážu prezen-
tovať a čo všetko sa už 
v MŠ naučili. P. uč. Guro-
vá a Ptačinová si pre ro-
dičov pripravili prednáš-
ku o prosbách a radách,  

10 14
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12 16

9 13
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ktoré mali na rodičov. 
V závere  poďakovali 
sponzorom: rodina Slo-
víková, r. Bajzová, r. Jaši-
cová, r. Plaku, ktorí pris-
peli finančnou a mate-
riálnou hodnotou pre de-
ti v MŠ. Deti boli obdaro-
vané darčekmi, ktoré im 
poslal Ježiško. Rozlúčili 
sme sa príjemným pria-
ním veselých vianočných 
sviatkov. (obr. č.15, č.16)

Posledným dňom 
stráveným v MŠ  v roku 
2011 bol 22. december. 
V tento deň sme si spo‑
lu so žiakmi ZŠ  zorga‑
nizovali predvianočnú 
rozlúčku. Škôlkari pred-
viedli svoj kultúrny prog-
ram. Žiaci tiež obdaro-
vali škôlkarov scénkou 
o narodení malého Ježiš-
ka. Spievali a hrali via-
nočné koledy na heligón-
ke a varhanoch. Pred-
niesli básne, vinše na via-
nočnú tématiku. 

Takouto milou rozlúč-
kou sme sa navzájom ob-
darovali a rozišli sme sa 
do svojich domovov oča-
kávať najkrajšie sviatky 
roka – Vianoce a privítať 
nový rok 2012 (obr. č. 17, 
č. 18).

Dni strávené v mater‑
skej škole boli rôzne. Po-
čas týchto dní deti vytvá-
rali a zhotovovali množ-
stvo výtvorov, ktoré zre-
alizovali na základe svo-
jej fantázie, tvorivosti, či 

ponúknutých vzorov uči-
teliek. 

Ponúkame vám na zá‑
ver ukážky z malej vý‑
tvarnej dielne – prá‑
ce detí, ktoré si zaslúžia 

pochvalu a uznanie. Veď 
tieto výtvory  zhotovi-
li len vďaka ich usilovnej 
a mravenčiej práci. 

Posúďte sami, že už 
teraz sú z nich malí maj‑

stri a šikovní škôlkari. 
(obr. č. 19, 20, 21, 22, 
23, 24,25, 26).

O strávené dni v MŠ sa 
s Vami podelila p. uč. A. 
Gurová a kolektív MŠ i. 
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